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روزنامه صبح ایران

علی لاریجانی در دیدار با نماینده ولی فقیه در سپاه:

مراقبت از عظمت سپاه در گرو 
وارد نشدن به جناح های سیاسی است

 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت :مراقبت از عظمت 
سپاه در گرو وارد نشدن به گروه   ها و جناح های سیاسی 

درون نظام است.
علی لاریجانی، صبح دیروز نماینده ولی فقیه در سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی ضمن تأکید بر اهمیت جایگاه 
والای سپاه، حفظ این نهاد را از اولویت    های همه دوستان 

و یاران انقلاب اسلامی دانست و مراقبت از عظمت سپاه را 
در گرو رفتار سنجیده در همه امور و اطاعت کامل از تدابیر 
فرمانده معظم کل قوا و وارد نشدن به امور خرد و به  خصوص 
به گروه   ها و جناح های سیاسی درون نظام که موجب خدشه 
وارد شدن به موقعیت برجسته و ممتاز سپاه خواهد شد، 

برشمرد...

رایزنی و بررسی های نهایی نمایندگان مجلس برای تصویب لوایح مرتبط با پیوستن به »گروه ویژه اقدام مالی« 
)FATF( در حالی صورت می گیرد که تلاش مخالفان نیز به اوج خود رسیده است.از چند ماه پیش موضوع پیوستن 
ایران به گروه ویژه اقدام مالی در دست بررسی نمایندگان مجلس قرار گرفته و طی روزهای آینده تکلیف آن مشخص 

خواهد شد....

سخنگوی وزارت کشور:

15 شهردار بازنشسته هستند

جانشین رئیس پلیس بین الملل ناجا  خبرداد

بازداشت مدیرعامل متواری سکه ثامن

جایگزینی تعطیلی شنبه به جای پنج شنبه

حفظ منافع ملی یا پشت کردن به منافع ملی

 FATF مخالفان
چه در سر دارند؟
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عارف تجربه کافی 
برای فعالیت سیاسی 
و تشکیلاتی ندارد 

علی تاجرنیا:

وزیـر امور خارجه کشـورمان تاکید کـرد: آمریکا یـک مذاکره 
کننـده قابل اعتماد نیسـت. محمد جـواد ظریـف، در گفت وگو با 
شـبکه الجزیـره، در پاسـخ به سـوالی درباره رد پیشـنهاد رییس 
جمهـور آمریکا بـرای دیدار با حسـن روحانی، همتـای ایرانی اش، 
گفـت: مـا چنـدان تمایلی بـه ایـن کار نداریـم زیـرا آمریکا یک 
مذاکـره کننـده قابل اعتماد نیسـت. آنهـا می گویند کـه خواهان 

یک معاهـده با ایران هسـتند...

فرمانده انتظامی استان قم گفت: با همکاری و همدلی همه مسئولان، اقتدار این نیرو و ضریب 
امنیت این استان در سایه رهنمودهای رهبر معظم انقلاب افزایش می یابد.سردار عبدالرضا 
آقاخانی روز شنبه در آیین صبحگاه عمومی نیروی انتظامی استان قم، افزود: امنیت به معنای 
حراست یک فرد، جامعه، ملت و یک کشور در برابر تهدیدهای خارجی است.وی خاطرنشان کرد: 
امنیت، نقطه مقابل تهدید به شمار می آید و هر کشوری که بتواند تهدیدهای بالقوه و بالفعل را از 
میان بردارد، به آسایش و امنیت رسیده است. وی تاکید کرد: فرماندهی انتظامی قم با بهره گیری 
از توان و ظرفیت خود و استعانت از ساحت ملکوتی حضرت معصومه)س( به عنوان امین مردم، 
همواره در اجرای ماموریت ها به عنوان نیرویی مقتدر در راستای ارتقای امنیت عمومی برنامه 

ریزی لازم را دارد و...

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم از کشف مقادیر زیادی کالاهای احتکار شده خبر 
داد.مهدی کاهه با اعلام این خبر گفت: دادستانی قم با تشکیل اکیپ گشت مشترک متشکل 
از دادستانی، سازمان تعزیرات حکومتی، سازمان صنعت، معدن تجارت، سازمان بازرسی و 
نظارت اصناف، معاونت اطلاعات سپاه و نیروی انتظامی به صورت عملیاتی نسبت به مبارزه با 
جرائم اقتصادی و تخلف احتکار اقدامات قاطعی انجام داده است.وی ادامه داد: کشف انبار احتکار 
آلومینیوم به ارزش 2.8 میلیارد تومان و کشف 23تن جو که با هماهنگی سازمان جهاد کشاورزی 
نسبت به عرضه آن به نرخ رسمی اقدام شد از جمله کشفیاتی است که توسط این اکیپ ویژه 
صورت گرفته است. همچنین کشف 129 تن گندم که پرونده آن هم اکنون در حال بررسی است 

از جمله کشفیات در ایام اخیر بوده است...

معاون وزیر علوم دولت اصلاحات گفت: دیدگاه صداوسیما درباره 
برجام همانند FATF بود که باید گفت این گونه برخوردها با امور مهمی 
که با منافع ملی ارتباط دارد و نیازمند تحقیق و کارشناسی است، نشان 
می دهد که این جنجال ها در جای مشخصی تدارک دیده می شود.
غلامرضا ظریفیان درباره پخش مستند سراب علیه لوایح دولت در 
زمینه FATF تاکید کرد: FATF یا هر موضوع تخصصی دیگری در 

جهان پیچیده امروز، با تجارب بشری ارتباط تنگاتنگی دارد...

محمد جواد ظریف: 

آمریکا مذاکره کننده 
قابل اعتمادی نیست

فرمانده انتظامی استان قم:

ضریب امنیت استان قم 
افزایش می یابد

دادستان کاهه خبر داد

کشف مقادیر زیادی 
کالاهای احتکار شده در قم

ظریفیان یک فعال سیاسی:

 FATF جنجال علیه
به منافع ملی ضربه می زند
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استاندار قم در پیامی ضمن تبریك هفته نیروی انتظامی، از تلاش ها و مجاهدت های این نیرو در برقراری نظم و 
امنیت استان قدردانی کرد.

متن کامل پیام تبریك سید مهدی صادقی استاندار قم و رئیس شورای تأمین استان خطاب به سردار آقاخانی 
فرماندهی انتظامی استان قم بدین شرح است:

"هفته نیروی انتظامی" فرصت مغتنمی برای پاسداشت زحمات و تجلیل از خدمات تشکیلات مقتدر و با صلابتی 
است که نام پرافتخار آن به عنوان سروش امنیت و آسایش، مظهر اقتدار و رأفت و رحمت نظام  اسلامی و دژ 
مستحکم امنیتی کشور در برابر مجرمان و قانون شکنان در اذهان تداعی می کند. دلاور مردان جان بر کفی که 
با تلاش و مجاهدت خستگی ناپذیر و سلحشوری های بی وقفه خود، زمیـنه اقتدار و امنیت کشور را فراهم می 

نمایند.
 فرصت را مغتنم دانسته، ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهداء و ایثـارگران عزیز نـاجا، فرارسیدن هفـته نیروی 
انتظامی را به جنابعالی و مجموعه همکاران، فرماندهان و پرسنل شجاع و زحمتکش فرماندهی انتظامی استان قم 
تبریک و تهنیت عرض نموده و با قدردانی از زحمات و تلاش های ارزنده آن نیرو در راه  تأمین و استقرار  نظم و 
امنیت و رفاه و آسایش زوار و مجاورین حرم کریمه اهل بیت سلام الله علیها و مسجد مقدس جمکران، امیدوارم 
در پرتو الطاف ایزد منان و در ظل توجهات حضرت ولی عصر)عج( در انجام وظایف و رسالت های خطیر کاری  و 
نیز فراهم ساختن زمینه های پیشرفت و توسعه روزافزون استان مقدس قم، موفق و سربلند باشید و توفیق الهی 

قرین راهتان باشد.

در نظر دارد با استناد به نامه شماره 5/686/ص مورخ 97/06/10 موضوع بند 7 مصوبه شماره 57 مورخ 97/05/21 شورای 
اسلامی شهر اندیشه واگذاری موضوع ذیل را از طریق مزایده کتبی )عمومی( به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار نماید.

1- موضوع مزایده : واگذاری امتیاز بهره برداری ازکیوسک های مطبوعاتی سطح شهر اندیشه
2- مدت اجاره: 12 ماه 

3- سپرده شرکت در مزایده : مبلغ 15/000/000 ریال میباشد که باید بصورت موارد مندرج در بند 2 ماده 5 آئین نامه مالی 
شهرداریها به شرح ذیل ارائه گردد:

الف- رسید بانکی واریز وجه فوق به حساب جاری سیبا به شماره 0106212988001 نزد بانک ملی شعبه فاز سه اندیشه 
ب- ضمانت نامه بانکی به نفع شهرداری اندیشه

ج- اسناد خزانه 
4- مهلت و محل فروش اسناد مزایده : مهلت خرید اسناد مزایده از تاریخ چاپ آگهی لغایت روزچهارشنبه مورخ 97/07/25 
به نشانی : شهریار- شهر اندیشه - فاز 3- بلوار آزادی- تقاطع خیابان شهرداری شرقی- ساختمان مرکزی شهرداری اندیشه 

- واحد امور قراردادها می باشد.
5- مهلت و محل ارائه پیشنهادات: پایان وقت اداری )13:30( روز پنج شنبه مورخ 97/07/26 دبیرخانه شهرداری اندیشه

6- زمان و محل بازگشایی پیشنهادات واصله: روز شنبه مورخ 97/07/28 ساعت 14:30 سالن جلسات شهرداری اندیشه 
7- شهرداری در رد یا قبول هر یک از پیشنهادهای واصله مختار است.

8- برندگان اول-دوم و سوم مزایده هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده شرکت در مزایده آنان به ترتیب به نفع 
شهرداری ضبط خواهد شد.

9- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مزایده درج گردیده است.

پیام قدردانی استاندار قم 
از مجاهدت های نیروی انتظامی 

شهرداری اندیشه

سیدمهدی صادقی - استاندار قم

بهروز کاویانی - شهردار اندیشه

پیام قدردانی

آگهی مزایده عمومی مرحله اول )نوبت دوم(
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از پروتکل الحاقی 
تا گروه ویژه اقدام

برخی جریانها و فعالان سیاسی در سالهای پس از 
انقلاب علیه سازمانها و ترتیبات بین المللی بدبینانه سخن 
گفته و آنها را حتی آلت دست استکبار دانسته و نسبت به 

تعامل با آنها،به شکل انعطاف ناپذیری موضع گرفته اند.رویکردی که آنگاه که به سباست 
گذاری انجامیده است،تنها سبب انزوای ایران و تهدید منافع ملی شده است.به یاد دارم 
مرحوم رجایی خراسانی ،نماینده پیشین ایران در سازمتن ملل در دهه۶۰،در دوره 
دانشجویی نویسنده در دانشکده وزارت خارجه خاطرات فراوانی از بدبینی های برخی 
مسئولان  جمهوری اسلامی به سازمان ملل داشت.وقتی دیوان دادگستری چند روز 
پیش به نفع ایران رای داد،با خود گفتم کاش رجایی زنده بود و روزهایی را می دید که 
خردگرایی و توسل به ترتیبات بین المللی نتایج مهمی برای ایران به همراه آورده است.

وقتی ایران  به سبب فشارهای خارجی برخاسته از تحولات هسته ای با خواست طرفهای 
خارجی برای اجرای پروتکل الحاقی به توافق پادمان روبرو شد،برخی جناحها و فعالان 
سیاسی چنان فضایی ایجاد کردند که گویی پیوستن به پروتکل امنیت ملی را به فنا می 
دهد آنها حتی ادعا کردند آژانس با استناد به پروتکل از بیت رهبری و شورای امنیت ملی 
بازرسی خواهد کرد.باز هم به خاطر دارم وقتی در سال ۱۳۸۱برای نگارش پایان نامه 
کارشناسی ارشد به پایگاه اینترنتی آژانس مراجعه کردم و دریافتم نزدیک به ۸۰ حکومت 
پروتکل را پذیرفته اند،از توان و اعتماد به نفس برخی برای شایعه پردازی شگفت زده شدم.

ایران پروتکل را در دو مقطع اجرا کرده و هیچ یک از آن ادعاها رخ نداده و آژانس هیچ 
درخواست غیر حقوقی را به استناد به پروتکل مطرح نکرده است.

اظهار نگرانی برخی بزرگان درباره سند ۲۰۳۰ بهانه ای به دست برخی جناحها 
و فعالان سیاسی داد تا برای شکست روحانی در انتخابات۹۶ انواع دروغها را درباره 
سند۲۰۳۰منتشر کنند آنان حتی ادعا کردند آن سند مجوز ترویج همجنس گرایی 
است و به این ترتیب به حکومتهای مختلف از جمله حکومت جوامع اسلامی نسبت دروغ 
دادند و آنان را متهم کردند سندی رسوایی غیراخلاقی را پذیرفته اند و این تنها مدعیان 
متدین ایرانی هستند که در برابر این سند زشت ایستادگی کرده اند.امروز جنجالی جدید 
برپا شده است.برخی جریانهای سیاسی با حرارت فراوان می کوشند از پیوستن ایران به 
گروه ویژه اقدام)اف ای تی اف(جلوگیری کنند و چنان برخی اذهان را آشفته کرده اند 
که برخی بزرگان می گویند پیوستن به گروه ویژه اقدامی بسیار خطرناک است.حال 
آنکه همه حکومتها استانداردهای گروه اقدام را اجرایی کرده اند و البته کره شمالی در 
این میان استثناست.برخی تندروها از همه ابزارهای  خود مانند صدا و سیما -که حتی 
یادآوری رویکردهای یکسویه آن،اتلاف وقت است-استفاده می کنند تا ایران دوشادوش 
کره شمالی راه خود را برود.حال آنکه خودداری ایران از پیوستن به سازوکارهای مبارزه با 
پولشویی تنها این پیام را به جهانیان منتقل می کند که ایران در پی پولشویی است .آشکار 
است اگر این تصویر ذهنی از ایران تثبیت گردد،نتیجه گریزناپذیر آن انزوای ایران خواهد 
بود.اظهارنظر درباره موضوعات حساس حقوقی و بین المللی -که با منافع ملی ارتباط 
دارد-امری تخصصی است .کسانی که مانند آن تشکل سیاسی  ادعا می کنند با ساعتها 
بررسی دریافته اند ایران نباید به کنوانسیون اف ای تی اف بپیوندد و به نمایندگان درباره 
آن هشدار می دهند و البته ندانستند که اف ای تی اف کنوانسیون نیست تا مشخص 
شود آن ساعتها بررسی ادعایی چه میزان ارزش دارد،حکایتی بی اعتبار را تقریر می کنند.
همچنان که قصه های پیشین برخی مدعیان درباره پروتکل و سند۲۰۳۰ بی اعتبار بود. 

 

روسیه و مصادره منافع مشترک 
روسیه در خلاء بوجود آمده از حضور آمریکا در خاورمیانه 
قصد آن دارد که با ورود به این منطقه جای پای اتحاد 
شوروی را در منطقه خاورمیانه دنبال کند؛ اما نه روسیه، 
اتحاد جماهیر شوروی است و نه خاورمیانه، خاورمیانه دوره 
جنگ سرد.اکنون مناسبات اقتصادی جایگاه ویژه قدرت در 

خاورمیانه را تعاملی کرده و ساختار اقتصادی اغلب کشورهای مهم خاورمیانه را نفت 
و مناسبات اقتصادی تشکیل می دهد. نزدیکی ترکیه به عنوان یکی از اعضای ناتو به 
روسیه به دلیل نیازهای متقابل دو کشور به انرژی است، روسیه با صادرات گاز به ترکیه 
ارز دریافت می کند و ترکیه با صادرات کالا بهای نفت را تسویه می کند؛ پس هر دو 
کشور به هم نیاز متقابل اقتصادی دارند. روسیه برای حضور در خاورمیانه بویژه در حوزه 
خلیج فارس کالایی برای عرضه ندارد زیرا این کشورها خود صادر کننده نفت و مواد خام 
هستند همان کالاهایی که روسیه صادر می کند چرا که این کشور به جز تسلیحات 
نظامی، نیروگاهی، هوا - فضا و تکنولوژی هسته ای محصول صنعتی دیگری ندارد که 
بتواند از طریق آن نیاز جامعه یا مصرف کننده نهایی که خانوار باشد، را در بر بگیرد.روسیه 
با ایران روابط نزدیکی دارد اما در بازار مصرفی ایران هیچ کالای روسی را نمی توان یافت. 
اکنون که ایالات متحده در عرصه اقیانوس آرام حضور دارد در کنار هم پیمانان خود در 
عرصه اقیانوس آرام شمالی و مرکزی)دریای چین جنوبی و جزایر مورد مناقشه اسپراتلی( 
و تنگه استراتژیک مالاکا و اقیانوس آرام جنوبی از جمله استرالیا و نیوزیلند امکان ترک 
تازی حتی برای چین نمی خواهد در اختیار بگذارد. روسیه با مناقشه با ژاپن بر سر جزایر 
کوریل و چین با کشورهای مدعی مالکیت جزایر اسپراتلی منطقه ای به نام حلقه آتش 
بوجود می آورند. روسیه این بار به جای رویارویی با ناتو در غرب که ناتو قصد محاصره و در 
برگیری روسیه را دارد و مانند جنگ سرد می خواهد جلو پیشروی روسیه را بگیرد توجه 
خود را به شرق دور معطوف کرده است تا بدین ترتیب به غرب اخطار دهد که در شرق 
هم حضور قدرتمند دارد. با این حال، روسیه به سبب بزرگی عرصه عملیاتی با ۱7 میلیون 
کیلومتر مربع مساحت و با در ازای ۱۲ هزار کیلومتر فاصله بین شرق و غرب قلمرو خود، 
ضعف ژئواستراتژیک دارد و نیازمند ارتشی پر تعداد و قدرتمند است. جغرافیای روسیه به 
او تحمیل می کند که ارتشی قدرتمند داشته باشد، روسیه 54 هزار کیلومتر مرز دارد که 
حدود ۲۲ هزار کیلومتر آن زمینی است. کنترل این مرز طولانی نیازمند نیروی زمینی 
مرزبان قدرتمندی است، برای مدیریت نظامی این سرزمین هزینه های هنگفتی لازم 
است. بنابراین روسیه از نظر غرب یک قدرت غیرقابل اطمینان با سلاح های غیر متعارف 
است، در جنگ سرد نیز غرب نمی خواست با شوروی رویارویی مستقیم داشته باشد، 
اکنون بزعم غرب سلاح های غیر متعارف در روسیه در دست دولت روسیه به ریاست 
پوتین به عنوان یک دولت غیر متعارف است چرا که خاک کشورهای دیگر از جمله 
گرجستان و اوکراین را اشغال نظامی کرده است.دولت هایی که روسیه تمامیت ارضی آنها 
را در هنگام شناسایی رسمی در مجمع عمومی سازمان ملل برای شناسایی و عضویت در 
سازمان ملل به رسمیت شناخته است. اکنون غرب از رویارویی نظامی با روسیه اجتناب 
می کند ولی با افزایش هزینه نظامی خود روسیه را وادار به برقراری توازن استراتژیک می 
کند. ایالات متحده به تنهایی 7۲۰ میلیارد دلار برای سال جاری بودجه نظامی تصویب 
کرده است حال آنکه تولید ناخالص داخلی روسیه ۱5۰۰ میلیارد و ایالات متحده به 
تنهایی ۱۹۰۰۰ میلیارد دلار است. به سخنی دیگر، اگر روسیه بخواهد فقط با ایالات 
متحده به توازن استراتژیک برسد باید 5۰ درصد تولید ناخالص داخلی خود را صرف 
بودجه نظامی کند. در این صورت، بودجه های جاری و عمرانی روسیه تحت تاثیر قرار 
می گیرد و کاهش می یابد و محدویت در جامعه ایجاد می شود. بنابر این روسیه ناگزیر به 
تفوق تسلیحاتی دست می زند و هر از گاهی سلاح های مخربتر و پیچیده تر معرفی می 
کند و مانورهای این چنینی برگزار می کند. بی شک لازمه برگزاری چنین رزمایش هایی 
اختصاص بودجه های بیشتر است که سهم آن در تولید ناخالص داخلی زیاد می شود، 
پس روسیه باید نفت بیشتری بفروشد و مواد خام و فلزات و چوب بیشتری صادر کند. بی 
جهت نیست که روسیه مجبور می شود در برابر درخواست آمریکا برای افزایش صادرات 
نفت جهت خنثی سازی اثرات کاهش نفت ایران در افزایش قیمت نفت پاسخ مثبت دهد 
و ما در ایران از این موضوع شگفت زده شویم.باید یادآور شد که ایران نباید از روسیه انتظار 
پشتیبانی داشته باشد. در محیط بین المللی این پوتین است که صحنه عملیات نظامی 
سوریه را مدیریت می کند و فرمانده نظامی نیروهای مسلح در این کشورِ خاورمیانه است.

اسرائیل با هماهنگی پوتین منافع خود را در صحنه عملیاتی هماهنگ می کند و قرارگاه 
های نظامی سوریه و ایران مستقر در جنوب و در نزدیکی بلندی های جولان را به عقب 
نشینی وادار می سازد. جمهوری اسلامی ایران به عنوان یک قدرت منطقه ای با همکاری 
با روسیه و ترکیه موفق به برقراری ثبات در سوریه شده و با همکاری با نیروهای عراقی 
و سوری فتنه داعش را از سر مردم منطقه کوتاه کرده است. روسیه باید بداند که تکروی 
ها و مصادره به مطلوب سیاست صحنه عملیاتی سوریه به نفع خود، مورد اعتراض بوده و 
افکار عمومی ایران از روسیه ناخرسند است.روسیه البته مانند بسیاری دیگر از کشورها در 
صحنه روابط بین الملل بدنبال منافع خود است ولی روسیه بدنبال کسب حداکثر منافع 
برای خود و حداقل برای دوستان از جمله ایران است. اگرچه این بازی برد- برد است ولی 
روسیه نشان داده است که منافع دوستان را مصادره می کند و سهم کمی برای دوستان 
باقی می گذارد. همراهی روسیه با غرب برای جایگزنی با نفت ایران در صورت تحریم، 
موجب انتقاد شدید مردم ایران است هر چند روسیه نشان داده که به افکار عمومی دیگر 
کشورها از جمله کشورهای دوست توجهی نمی کند و هر آنچه در راستای منافع ملی 
خود مناسبتر است، بر می گزیند. ممکن است در ایران با فشارهای افکار عمومی دولت 
ناگزیر به بازنگری در روابط خود با روسیه شود. ایران کشوری است که 4۰ سال در تحریم 
های آمریکا بوده و این بار نیز توانایی مقابله با این نوع تحریم ها را خواهد داشت. پس از 
تحریم روسیه از سوی غرب در پی اشغال نظامی شبه جزیره کریمه متعلق به حاکمیت 
ملی اوکراین، روسها از ایرانی ها تقاضا کردند که تجربیات خود در رابطه با دور زدن تحریم 
های غرب را در اختیارشان قرار دهند؛ یک مثل ایرانی می گوید: زمستان می رود ولی 

روسیاهی به ذغال می ماند.
*استاد دانشکده  مطالعات جهان دانشگاه تهران

جانشین رئیس پلیس بین الملل ناجا  خبرداد

بازداشت مدیرعامل متواری سکه ثامن
 جانشین رئیس پلیس بین الملل ناجا از دستگیری و استرداد مدیر عامل متواری 

"سکه ثامن" به کشور خبر داد.
سردارکاظم مجتبایی در تشریح این خبر اظهار داشت: باتلاش گسترده پلیس و 
همکاری دستگاه قضا، متهم متواری شرکت تجارت الکترونیکی ثامن معروف به "سکه 
ثامن" که قریب به ۲۰ روز از کشور متواری شده بود، شناسایی، دستگیر و به کشور 
بازگردانده شد.وی افزود: نامبرده در سال ۹5، مجوزهای لازم را برای تشکیل و فعالیت 
شرکت تجارت الکترونیکی ثامن معروف به "سکه ثامن"  از سازمان های مربوطه دریافت 
کرده بود، ولی متأسفانه در مسیر انجام فعالیت دچار انحراف می شود.جانشین رئیس 
پلیس بین الملل ناجا ادامه داد: متهم با بیش از هزار نفر معامله، مبادله و خرید و فروش 
طلا و سکه داشت و با توجه به نوساناتی که در موضوع ارزش سکه صورت گرفت بیش از  
۱۰ هزار میلیارد تومان کلاهبرداری کرده و از کشور متواری شد. این مقام عالی انتظامی 
عنوان کرد: با تلاش صورت گرفته نیروهای پلیس  به ویژه با حمایت و پشتیبانی خوب 
پلیس فتا در حوزه سایبری و اقدامات پلیس اطلاعات و امنیت و با محوریت پلیس بین 
الملل ناجا، محل اختفای وی در خارج از کشور شناسایی و نامبرده دستگیر و با تشریفات 
و مناسبات  قانونی به کشور بازگردانده شد.سردار مجتبایی تأکید کرد: آنچه برای نیروی 
انتظامی مهم است امنیت جامع و فراگیر در سطح کشور می باشد و پلیس بین الملل برای 
استرداد مجرمان فراری تلاش ویژه ای دارد  و دستگیری این فرد بیانگر اقدام مشترک 
و نمونه ای از وحدت عمل، انسجام و همکاری پلیس و دستگاه قضا است.این مقام عالی 
انتظامی  در گفت و گوی اختصاصی با خبرنگار پایگاه خبری پلیس در پاسخ به این سوال 
که آیا نامبرده در این اقدام مجرمانه و کلاهبردارانه همدست دیگری داشته یا خیر؟ عنوان 
کرد: البته این متهم فراری در اقدام کلاهبردارانه تنها نیست و تعدادی از بستگان نزدیک 
و دوستان وی در این موضوع همراهی اش کردند که تعدادی شناسایی و دستگیر شدند 
و دستگیری دیگر همدستان وی به جد در دستور کار پلیس است.جانشین رئیس پلیس 
بین الملل ناجا عنوان کرد: این متهم به دو کشور عازم و متواری شده بود، استرداد وی از 
کشورهای مذکور بیانگر اوج تسلط و اشرافیت پلیس در تعقیب نامبرده می باشد. پلیس با 
کنترل و رصد فضای سایبری و با اقدامات اطلاعاتی توانست این متهم فراری را به کشور 
بازگرداند.وی گفت: بلافاصله پس از شناسایی نامبرده، افسر رابط پلیس اینترپل در کشور 
مذکور متهم فراری را بدرقه و پس از ورود به خاک جمهوری اسلامی ایران، فرد تحویل 
پلیس بین الملل ناجا شد.سردار مجتبایی گفت: متهم فراری پس از تحویل برای انجام 

اقدامات دیگر تحویل پلیس فتا و مقامات قضائی گردید.

وزیر اطلاعات:

اجرای عدالت موجب مایوس شدن 
دشمنان می شود

وزیر اطلاعات تامین امنیت را حق مردم جامعه و اجرای عدالت را موجب پایداری حق 
و مایوس شدن دشمنان دانست و گفت: مسئولان نظام اسلامی باید در چارچوب شرع، 

قانون و اخلاق به مردم خدمت رسانی کنند تا موجبات رضایتمندی آنان فراهم شود.
حجت الاسلام و المسلمین سید محمود علوی عصر شنبه در نشست فوق العاده 
شورای اداری کرمان و آیین تکریم و معارفه مدیرکل سابق و جدید اطلاعات این استان با 
تقدیر از تلاش های مسئولان کرمان بویژه شورای تامین در ارتقای امنیت و آسایش مردم 

افزود: توفیق خدمتگزاری به مردم ایران اسلامی افتخاری سترگ برای مسئولان است.
وی با بیان اینکه حفظ کرامت، خمیرمایه عزت انسان است تصریح کرد: مسئولان 
باید با خدمت بی منت از این فرصت برای گره گشایی از مشکلات مردم و ارتقای 
جایگاه معنوی خود استفاده کنند.وزیر اطلاعات گفت: امتیاز فرهنگ قرآن در مقایسه با 
دموکراسی غربی در اختصاص حکومت برای مردم است.وی در بخش دیگری از سخنان 
خود به تلاش های مدیرکل سابق اطلاعات استان کرمان در پنج سال گذشته اشاره کرد 
و گفت: در این مدت مجموعه تلاش های انجام شده موجب همدلی و همیاری همه 
بخش ها و ارتقای امنیت پایدار در این استان شده است.علوی از عملکرد مدیرکل سابق 
اطلاعات استان کرمان تقدیر و مدیرکل جدید را به عنوان فردی فکور و شایسته معرفی 
کرد و از مسئولان این استان خواست، همدلی و همکاری سابق را با مدیرکل جدید نیز 

داشته باشند.
 

سخنگوی وزارت کشور:

15 شهردار بازنشسته هستند
سخنگوی وزارت کشور با بیان اینکه براساس اعلام شفاهی نهادهای مسئول، 
شهرداران مشمول قانون منع به کارگیری بازنشستگان هستند گفت: در صورت ارائه 
پاسخ مکتوب به استعلام های وزارت کشور و اجرای این قانون درباره شهرداران، ۱5 

شهردار مسئولیت خود را ترک خواهند کرد.
سید سلمان سامانی افزود: در مورد شمول قانون منع به کارگیری بازنشستگان برای 
شهرداران نظرهای متفاوت و گاه متعارضی وجود داشت که به منظور اجرای شایسته 
قانون باید وحدت نظر بین دستگاههای مجری، نظارتی و قانونگذار ایجاد شود.وی ادامه 
داد: به همین منظور و به دنبال ابلاغ قانون منع به کارگیری بازنشستگان، در وزارت کشور 
از معاونت حقوقی ریاست جمهوری و نیز دیوان محاسبات به صورت مکتوب استعلام 
کردیم که تاکنون به صورت مشخص و مکتوب پاسخی به وزارت کشور داده نشده است.

سامانی افزود: اما در صحبت هایی که به شکل شفاهی داشته ایم شهرداران مشمول 
این قانون می شوند که در این صورت ۱5 شهردار مسئولیت خود را ترک خواهند کرد.

وی یادآورشد: رئیس جمهوری قانون منع به کارگیری بازنشستگان را به سازمان 
اداری و استخدامی کشور ابلاغ کرده است و به تبع آن هم دستگاه مجری، همین سازمان 

محسوب می شود.

نامه جامعه مدرسین به مجلس شورای اسلامی درباره FATF؛

کاری نشود که به زیان مملکت و نظام باشد
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در نامه ای خطاب به رئیس 
و نمایندگان مجلس نوشت: درباره آنچه در دستور کار روز یکشنبه قرار دارد متذکر 
می شویم کاری نشود که به زیان مملکت و نظام حاکمیت جمهوری اسلامی و در تاریخ 

کشور نقطه ضعف مجلس به حساب آید.
در پی قرار گرفتن لایحه »الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم 
)FATF( « در دستور کار روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی جامعه مدرسین 
حوزه علمیه قم طی نامه ای از رئیس و نمایندگان خانه ملت خواست، ضمن توجه 
به رهنمودهای مقام معظم رهبری»مدظله العالی« و سایر مراجع عظام تقلید»دامت 
برکاتهم« مراقبت کنند کاری به زیان مملکت و نظام حاکمیت جمهوری اسلامی در 
مجلس به تصویب نرسد.متن این نامه که به امضای آیت الله یزدی رئیس شورای عالی 

جامعه مدرسین حوزه رسیده بدین شرح است:
 بسم الله الرحمن الرحیم

جناب آقای دکتر علی لاریجانی »دام عزه« رئیس محترم مجلس شورای اسلامی
نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی »دام توفیقاته« ،با سلام و احترام ، یادآور 
می شویمبا توجه به رهنمودها و تذکرات مقام معظم رهبری و سایر مراجع عظام تقلید قم 
و نگرانی های اعضای محترم جامعه مدرسین که غیر از جلسه حضوری که داشتیم یک 
جلسه کامل دیگر با یادآوری آثار مثبت و منفی آنچه در دستور کار روز یکشنبه پانزدهم 
مهر نود و هفت قرار دارد متذکر می شویم کاری نشود که ضمن مخالفت با مقامات ذکر 
شده، به زیان مملکت و نظام حاکمیت جمهوری اسلامی و در تاریخ کشور نقطه ضعف 

مجلس به حساب آید.

علی لاریجانی در دیدار با نماینده ولی فقیه در سپاه:

مراقبت از عظمت سپاه در گرو 
وارد نشدن به جناح های سیاسی است

 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت :مراقبت از عظمت سپاه در گرو وارد نشدن به 
گروه   ها و جناح های سیاسی درون نظام است.

علی لاریجانی، صبح دیروز نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی ضمن 
تأکید بر اهمیت جایگاه والای سپاه، حفظ این نهاد را از اولویت    های همه دوستان و یاران 
انقلاب اسلامی دانست و مراقبت از عظمت سپاه را در گرو رفتار سنجیده در همه امور 
و اطاعت کامل از تدابیر فرمانده معظم کل قوا و وارد نشدن به امور خرد و به  خصوص به 
گروه   ها و جناح های سیاسی درون نظام که موجب خدشه وارد شدن به موقعیت برجسته 

و ممتاز سپاه خواهد شد، برشمرد.
وی بهره    گیری از آثار شهید مطهری و سایر بزرگان حوزه اندیشه اسلامی را برای 
افزایش بنیه دینی و اخلاقی پاسداران، امری مطلوب دانست.حجت الاسلام والمسلمین 
عبدالله حاجی صادقی، نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران در این دیدار، گزارشی از 
برنامه    های جدید نمایندگی ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی برای ارتقای سطح 
آگاهی دینی پاسداران و بسیجیان ارائه کرد و با اشاره به سوابق پاسداران در علاقه مندی به 
مباحث ایدئولوژیک از ابتدای انقلاب اسلامی، کوشش فعلی را در راستای افزایش بصیرت 
دینی آنها، افزایش فضای معنوی در سپاه و دوری گزینی از وارد شدن به دسته بندی    ها 
و جناح بندی   های سیاسی عنوان کرد.وی اضافه کرد: وظیفه سپاه پاسداران، حراست از 

دستاوردهای انقلاب اسلامی در برابر برنامه های دشمنان انقلاب است.

سرمقـاله

یادداشت

وزیـر امـور خارجـه کشـورمان تاکید 
کـرد: آمریـکا یـک مذاکـره کننـده قابل 

نیسـت. اعتماد 
محمـد جـواد ظریـف، در گفت وگـو 
بـا شـبکه الجزیـره، در پاسـخ به سـوالی 
درباره رد پیشـنهاد رییس جمهور آمریکا 
بـرای دیـدار با حسـن روحانـی، همتای 
ایرانـی اش، گفـت: مـا چنـدان تمایلـی 
بـه ایـن کار نداریـم زیـرا آمریـکا یـک 
مذاکـره کننـده قابل اعتماد نیسـت. آنها 
می گوینـد کـه خواهـان یـک معاهـده 
بـا ایـران هسـتند، امـا بـه تازگـی اعـلام 
کردنـد کـه از تنهـا معاهـده ای کـه با ما 
دارنـد خـارج می شـوند چـرا کـه دیـوان 
بین المللی دادگسـتری علیه شـان حکم 
داده اسـت. ایـن بـه شـما می فهماند که 
دربـاره هـر چـه با ایـن رییس جمهـور و 
دولـت او مذاکره کنند آنهـا به آن پایبند 
نخواهنـد بود.ظریـف افـزود: بـه همیـن 
دلیل اسـت که نمی خواهیم سند کاملی 
را کـه حصـول آن تقریبا ۱۲ سـال زمان 
بـرد کنـار بگذاریـم. دو سـال مذاکـرات 
سـخت میـان ایـران  و آمریکا. ما بر سـر 
لغـت به لغت ایـن سـند ۱5۰ صفحه ای 
مذاکـره کرده ایـم کـه  میـان نـه فقـط 
دو کشـور ،  بلکـه هفت کشـور بـه علاوه 
اتحادیـه اروپا بـود که بعد هـم تبدیل به 
قطعنامـه ای در شـورای امنیت سـازمان 
ملل شـد. اما رییس جمهـور ترامپ تنها 
تصمیـم گرفت از ایـن توافق در قطعنامه 
شـورای امنیت به تصویب رسـید. اکنون 
نیز این معاهده خارج شـده اسـت به این 
دلیل کـه دادگاه لاهه علیه تحریم هایش 
رای داد. وی در ادامـه   صحبت هـای خود 
و در پاسـخ بـه سـوالی مبنـی بـر این که 
آیـا دیـدار میـان ترامـپ و روحانی هرگز 
اتفاق نمی افتد ، گفت: در سیاسـت هرگز 
نگوییـد هرگـز. امـا من بـر این بـاورم که 
بایـد یک تغییر اساسـی در دولت آمریکا 
ایجـاد شـود. از نظـر مـن گفت وگـو بـه 
اعتمـاد دو طرفـه نیـاز نـدارد. معمـولا 

گفت وگوهـا بـر اسـاس اعتمـاد متقابـل 
نیازمنـد  گفت وگـو  نمی گیـرد  شـکل 
احتـرام متقابـل اسـت. احتـرام متقابـل 
نیـز بـا احتـرام هـر یـک از طرف هـای 
برخوردشـان شـروع می شـود. دو طـرف 
بایـد بـه قولشـان احتـرام بگذارنـد و تـا 
زمانـی که چین تعهدی را در آمریکاییها، 
در دولـت فعلـی آمریکا نبینیـم، بنابراین 
گفت وگـو ضـروری نیسـت و منجـر بـه 
نتیجـه  درسـت نخواهـد شـد. رییـس 
دستگاه دیپلماسی کشورمان در پاسخ به 
سـوالی درباره دیـدار ترامپ بـا رهبر کره 
شـمالی و این که او گفته آنها عاشـق هم 
شـده اند ، اظهـار کـرد: روابـط بین المللی 
ارتباطـی بـا عاشـق شـدن نـدارد. روابط 
بین المللـی دربـاره قابـل اتـکا بـودن و 
عمـل بـه وعده هـا اسـت. همـه چیـز در 
روابـط بین المللـی بـر مبنای یـک اصل 
لاتیـن اسـت کـه می گوید شـما چیزی 
را مشـاهده می کنیـد که وعـده داده اید.

وی افـزود:  مـا بـر خـلاف وضعیـت 
پیرامـون کـره شـمالی ، یک سـند ۱5۰ 
صفحـه ای داریـم امـا ترامـپ از آن خارج 
شـد. او دربـاره توافق با گـروه هفت نیز بر 
خلاف تعهداتش حرف زد. شـما همیشه 
مـی توانیـد توافق کنید به شـرط این که 
طرف دیگر نشـان دهد قابل اعتماد است 
، این سـخت نیسـت.ظریف همچنین در 

بخـش دیگـری از صحبت هـای خـود، 
گفـت: اجـازه دهیـد بـه شـما و رییـس 
جمهـور ترامـپ ایـن را بگویم کـه توافق 
هسـته ای بهتریـن توافقـی اسـت کـه 
آمریـکا می توانـد آن را بـه دسـت آورد. 
بهتریـن توافقـی کـه ایـران می توانـد به 
دسـت آورد و بهتریـن توافقـی اسـت که 
جامعـه بین المللـی می توانـد بـه دسـت 
آورد ایـن بـه معنی این نیسـت کـه این 
توافق خواسـته های تمام طرفها را تامین 
می کنـد.وی در پاسـخ بـه سـوالی درباره 
بیانـات مقام معظم رهبـری مبنی بر این 
کـه توافق با آمریکا اشـتباه بـود، تصریح 
کـرد: رهبـری ایران گفتنـد که گفت وگو 
بـا آمریکایی هـا یک اشـتباه بود، ایشـان 
گفتند که توافق هسـته ای اشـتباه نبود 
،  بلکـه گفت وگـو بـا آمریکایی ها اشـتباه 
اسـت. مـن معتقدم کـه آمریکایـی ها به 
ویـژه  دولـت فعلی نشـان دادنـد که قابل 
اعتمـاد نیسـتند و شـما نمـی توانیـد به 
حـرف هایشـان اعتماد کنید. شـما نمی 
توانید روی امضا آنها حسـاب کنید. شما 
حتی نمـی توانید به  الزامـات معاهده ای 
شـان اتـکا کنیـد. بنابراین تعامل بـا آنها 

بسـیار سـخت خواهد بود.
وی در پاسـخ به این سـوال که  از نظر 
شـما توافـق با آمریکایـی ها اشـتباه بود، 
تاکید کرد کـه آمریکا به تعهداتش عمل 

است. نکرده 
وزیـر امـور خارجـه ایـران همچنیـن 
دربـاره اظهـارات برخی از مقامـات ایرانی 
کـه از خـروج آمریـکا از توافق هسـته ای 
اسـتقبال کرده اند، خاطر نشـان کرد: این 
نشـان دهنده یـاس فراوان ایرانیان اسـت 
مبنـی بـر ایـن کـه آمریکایـی هـا قابـل 
اعتماد نیسـتند. آنها معتقد هسـتند که 
باور و دیدگاهشـان پذیرفته شـده اسـت. 
در ایـران کسـانی هسـتند که بـا مذاکره 
مخالف بودنـد، اما آن چه که برای جامعه 
بین المللـی خـوب نیسـت این اسـت که 
یک کشـور به قدرتمندی آمریکا تصمیم 
بگیرد و از توافقی بین المللی خارج شـود 
و فقـط برجـام هـم نبوده اسـت. آنهـا از 
یونسـکو خارج شـدند توافق آب و هوایی 
پاریـس را کنـار گذاشـتند از نفتـا هـم 

بیـرون آمدنـد و مـوارد دیگر.
وی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه آیا 
شـما نیـز از توافـق خـارج مـی شـوید؟ 
گفـت: آمریـکا یـک نمونـه بـد )بـرای 
پیـروی( اسـت امـا ایـران بـه اروپایـی ها 
فرصـت داده اسـت ، زیرا  از ما خواسـتند 
کـه به آنها مهلـت دهیم تا بـرای جبران 
خـروج آمریـکا تلاش کننـد بدین معنی 
اسـت که ایـران بایـد از منافـع اقتصادی 
توافق بهره ببرد. آنها یک بیانیه سیاسـی 
بسـیار قدرتمنـد ارائـه کرده انـد و روی 
جزئیـات راه حـل هـای عملـی آن کار 
کرده انـد. اکنـون بایـد ببینیـم کـه ایـن 
راه حـل  هـای عملـی اجرایـی  شـوند و 
مرحلـه بعـدی ایـن اسـت که آبـا بخش 
خصوصـی بـا ایـن راه حـل ها همـکاری 
می کننـد یـا خیـر.  مـا ایـن مسـیر را به 
دقـت ارزیابـی می کنیـم و سـپس بـر 
اسـاس نتیجه ، تصمیم گیـری می کنیم. 
مـا معتقـد هسـتیم که ایـن یـک توافق 
خوب اسـت که به نفع جامعه بین المللی 
اسـت و عجله ای )برای خـروج( نداریم اما 
نمـی پذیریم کـه تنها طرفی باشـیم که 

بـه توافـق عمـل می کند.

نایب رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس شورای اسلامی، همنوایی صدا و سیما 
با گروهی حداقلی علیه FATF را برای شوراندن افکار عمومی علیه مجلس دانست و 

گفت: صدا وسیما از این طریق پایگاه اصلی خود را بین مردم از دست می دهد.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی روز شنبه با اشاره به پخش گزارش مستند علیه 
FATF از تلویزیون، گفت: صداوسیما باید محل تضارب آرا و به معنای واقعی کلمه 'ملی' 
باشد؛ اما گاه شاهد هستیم به دلیل برخی سیاسی کاری ها و سمت و سوی صدا وسیما به 

گونه ای است که گویی می خواهد افکار عمومی را زورکی به سمت خاصی ببرد.
نماینده مردم رشت در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید فرصت برنامه سازی 
به موافقان FATF هم داده می شد تا واقعیت های آن را مشخص کنند، گفت: من 
نمی خواهم بگویم FATF بهشت برین است؛ قطعا اشکالاتی دارد ولی مهم این است که 

ما از صداوسیما انتظار ملی بودن داریم.
وی افزود: از برگزیدن اسم 'سراب' برای این مستند ضد FATF مشخص است چه 
کسانی و با چه رویکردی آن را تهیه کردند؛ اما غافل از اینکه مردم به این رفتارها توجه 

نمی کنند و می دانند صداوسیما با یک هدف خاص چنین برنامه ای ساخته و از همه افکار 
و اندیشه ها استفاده نمی کند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات مجلس شورای اسلامی گفت: همنوایی 
صداوسیما با این گروه و پخش برنامه ای کاملا یک طرفه و یک سویه بدون هر گونه نقدی 

به قصد جهت دهی افکار عمومی است ولی آنها موفق نخواهند بود.
وی با انتقاد از جهت گیری رسانه ملی در آستانه بررسی این موضوع در مجلس، 
درباره اثرگذاری چنین تولیداتی بر نمایندگان گفت: مجلس یک بدنه کارشناسی قوی به 
نام مرکز پژوهش ها دارد؛ ضمن آنکه قاطبه نمایندگان از خبره ترین کارشناسان کشور 

هستند و به کارشناسان دیگر نیز دسترسی دارند.
نایب رییس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس با تاکید بر اینکه صدا وسیما باید 
اعتماد عمومی را جلب کند، افزود: در حال حاضر ۲۰5 کشور دنیا عضو FATF هستند؛ 
همچون عراق، سوریه، لبنان و روسیه؛ یعنی آنها نمی دانستند FATF چیست و الان 

صداوسیمای ما به تنهایی این موضوعات را کشف کرده است؟!

اخبــار

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
گفت: امیدوارم فقدان علم کافی نسبت 
به لوایح مرتبط با FATF علت برخی 
مخالفت ها باشد، مصلحت در این است 

که این لوایح تصویب شود.
»سید محمد صدر« درباره پیگیری 
خط تخریبی بر علیه FATF ازسوی 
سیما  و  صدا  جمله  از  نهادها  برخی 
اظهارداشت: خوشبینانه ترین حالت این 
است که این افراد نسبت به این قضیه 
اطلاعات کافی ندارند و نمی دانند که اگر 
این لوایح تصویب نشود چه مشکلاتی را 
برای ایران به همراه خواهد داشت.وی 
با بیان این که از آقایان می خواهم که 
افزود: نداشتن  موضوع را درک کنند، 
علم کافی باعث این نوع مخالفت ها می 
شود البته امیدوارم موضوع فقط همین 
باشد و مورد دیگری نباشد.مشاور وزیر 
امور خارجه درباره بررسی لوایح مرتبط 

به FATF در مجمع تشخیص مصلحت 
نظام هم یادآور شد: برخی اعضای مجمع 
نسبت به این لوایح نظر موافقی ندارند 
اما به عنوان عضو این نهاد فکر می کنم 
لوایح  این  که  است  این  در  مصلحت 
تصویب شود.صدر خاطرنشان کرد: در 
حال حاضر این لوایح در دست بررسی 
است و مخالفان و موافقان در حال ارائه 
نظرات خود هستند اما باید این موضوع 
را در نظر گرفت که اگر تصویب نشود 
تحریم مجددا بر ایران تحمیل می شود.

وی ادامه داد: آمریکا و ترامپ به دنبال 
این هستند که تحریم های جدیدی را 
علیه ایران شروع کنند - چنانچه که 
شروع هم کرده اند - و اگر ما این لوایح 
را تصویب نکنیم، تمام روابط بانکی و 
تجاری با دیگر کشورها دچار مشکل 

می شود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 

تاکید کرد: تصویب نشدن این لوایح به 
ترامپ برای تحریم های بیشتر کمک 
می کند و تمام روابط تجاری و روابط 
بانکی ما مورد ایراد قرار می گیرد.صدر 
با بیان این که این موضوع بسیار جدی 
چین،  کشورهای  کرد:  تصریح  است، 
روسیه، اتحادیه اروپا و حتی همسایگان 
صورت  در  که  اند  داده  پیام  ایران  به 
تصویب نشدن این لوایح، امکان همکاری 
با جمهوری اسلامی ایران در حوزه های 
مالی و بانکی وجود نخواهند داشت.وی 
بیان کرد: بنابراین دوستانی که با این 
دیگر  کنند طرف  می  مخالفت  لوایح 
قضیه از جمله ایجاد مشکلات اقتصادی 
تشخیص  مجمع  بینند.عضو  نمی  را 
مصلحت نظام درباره سخنان آیت الله 
موحدی کرمانی درباره با FATF اظهار 
داشت: این نظر ایشان است، من فکر می 
کنم که در مجمع تشخیص مصلحت 

نظام موضوع بحث خواهد شد، طرفین 
را مطرح خواهند  استدلال های خود 
کرد، این که ایشان بر چه مبنایی این 
برداشت را دارد، من آگاهی ندارم.آیت الله 
موحدی کرمانی روز پنج شنبه در دیدار 
با اعضای شورای مرکزی اتحادیه جامعه 
اسلامی دانشجویان گفت: به اعتقاد بنده 
در مرحله ابتدایی مجلس باید هوشیار 
باشد و دقت کند تا این لایحه تصویب 
نشود، اگر هم تصویب کند من مطمئن 
هستم شورای نگهبان آن را رد خواهد 
کرد.وی افزود: شورای نگهبان هم که رد 
کند به مجمع تشخیص مصلحت نظام 
خواهد آمد و من معتقدم این مجمع 
کاملا بیدار است، ممکن است تغییراتی 
دهد ولی من به مجمع امیدوار هستم، 
البته به شورای نگهبان هم امیدوارم و ان 
شاءالله این معاهده به سرنوشت خوبی 

تمام خواهد شد.

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

امیدوارم نداشتن علم کافی علت برخی مخالفت ها با FATF باشد

محمد جواد ظریف: 

آمریکا مذاکره کننده قابل اعتمادی نیست

جعفرزاده ایمن آبادی:

صدا وسیما با گروهی حداقلی علیه FATFهم صدا نشود

دیدگاه  گفت:  اصلاحات  دولت  علوم  وزیر  معاون 
صداوسیما درباره برجام همانند FATF بود که باید گفت 
این گونه برخوردها با امور مهمی که با منافع ملی ارتباط 
دارد و نیازمند تحقیق و کارشناسی است، نشان می دهد 
که این جنجال ها در جای مشخصی تدارک دیده می شود.

غلامرضا ظریفیان درباره پخش مستند سراب علیه 
لوایح دولت در زمینه FATF تاکید کرد: FATF یا هر 
با  امروز،  موضوع تخصصی دیگری در جهان پیچیده 
بشری  تجارب  دارد.  تنگاتنگی  ارتباط  بشری  تجارب 
هم گزینشی نیست، بر همین اساس می توان گفت به 
عنوان مثال کشور پاکستان در خیلی از زمینه ها نمی 
تواند الگوی ما باشد. وی خاطرنشان کرد: اگر قرار بود 
ما الگوی پاکستان هسته ای را مبنا قرار دهیم که جز 
فقیرترین کشورهای جهان است، می شد این نتیجه را 
گرفت که نباید به سمت برنامه هسته ای رفت به این 
اعتبار که پاکستان رفته است و اکنون در شرایط مطلوبی 
قرار ندارد. چنین برنامه و نگاه هایی در زبان فلسفه مغلطه 
نامیده می شود. این استاد تاریخ افزود: هر امر اجتماعی 
و سیاسی که در جهان امروز با آن روبرو هستیم، منافع و 
مضاری دارد، مانند سازمان ملل. هر پدیده ای در جهان 
نه خیر مطلق است و نه شر مطلق، بنابراین بر اساس 

نسبتی که ما با آن پدیده برقرار می کنیم و با توجه به 
منافع ملی، آن نسبت )که باید در آکادمی های علمی و 
براساس واقعیت های موجود مشخص شود( تعیین می 
کند که آیا موضوعی مانند FATFدر نگاه کلان در کریدور 
منافع ملی ما قرار می گیرد یا نه؟ و نیزممکن است یک 
موضوعی در یک زمان مشخصی در این کریدور قرار گیرد 

و در زمان دیگری نه.
ظریفیان تصریح کرد: این طرح زمانی که در صحن 
علنی مجلس بررسی می شود، یعنی پیش از رسیدن به 
این مرحله مورد بحث و تحقیق های دقیق کارشناسی 
قرار گرفته است، جنجال سازی علیه آن در شرایطی که 
فرایندهای لازم را طی کرده است، ایجاد یک فضای رسانه 
ای برای آسیب زدن به آن کار کارشناسی و نوعی آتش 

تهیه است. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: در فضای 
جنگ رسانه ای ایجاد شده که متکی بر کار تحقیقی و 
علمی نیست، حتی اگر FATF از نظر کارشناسی به ضرر 
ایران باشد و یا به نفع کشور، به تصمیم گیری در این 
زمینه آسیب خواهد زد. این فضاهای غیرعلمی و نامرتبط 
با تجارب درست، سبب می شود که ما به درستی متوجه 
منافع ملی خود نباشیم و نتوانیم در چنین فضایی بفهمیم 

که FATF به نفع کشور است یا نه. وی افزود: رسانه ملی 
در موضوع برجام هم همین رویه را داشت و برجام که 
مورد وفاق کل نظام و افکار عمومی هم بود، با همین 
دیدگاه مورد نقد قرار می داد. حال اگر برجام تحت تاثیر 
تبلیغات سو به نتیجه نمی رسید، چه آینده ای در انتظار 
کشور بود؟ ما به اعتبار برجام است که توانستیم آمریکا را 
در جامعه جهانی به انزوا بکشانیم. اگر برجام نبود، اجماع 
جدی و جهانی علیه ایران در این شرایط سخت، شکل 
 FATF می گرفت.این فعال سیاسی تاکید کرد: موضوع
هم مانند برجام است، کسانی که درد کشور را دارند باید 
مراقب باشند که این لوایح در بسترهای علمی، تقنینی و 
تطبیقی و در یک فضای غیرهیجانی و به دور از فشارهای 
سیاسی اقلیت، مورد بررسی قرار گیرد و در نهایت آن 
جا روشن شود که این موضوع تا چه اندازه در راستای 

منافع ملی است. 
وی ادامه داد: در این صورت است که جامعه می تواند 
اطمینان پیدا کند که اگر چیزی تصویب یا رد شد، در 
یک بستر علمی کار به سرانجام رسیده است. در این فضا 
سازی ها جامعه با یک تردید عظیم روبرو خواهد شد که 
آیا فشارهای جریانات اقلیت مانع تصویب FATF شده، 
یا واقعا این موضوع در راستای منافع ملی ما نبوده است. 

سخنگوی کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس با 
تاکید بر ضرورت اطلاع رسانی و روشنگری همه دستگاه 
ها درباره لوایح FATF، هرگونه فضای احساسی را به زیان 
منافع ملی دانست و گفت: نباید بین ارکان نظام و حاکمیت 

در مورد مسائل مختلف تقابل ایجاد کنیم.
نماینده مردم سمیرم در مجلس شورای اسلامی به ایرنا، 
گفت: با توجه به اینکه لوایح چهارگانه FATF از سوی دولت 
به مجلس ارائه شده است، برخی علیه آن موضع گیری 
کرده اند. وی خاطرنشان کرد: انتظار این است که دولت در 
این زمینه شفاف سازی لازم را هم برای نمایندگان که در 

مجلس تصمیم گیران اصلی هستند، هم برای کارشناسان 
و هم مردم عادی باید بسته هایی را در نظر بگیریم که 
از طریق آن ها در مواردی که درباره برخی لوایح و طرح 
هایی که در مورد آن هاحساسیت های ویژه ای روی برخی 
توافق نامه های بین المللی وجود دارد، بتوانیم اطلاع رسانی 
لازم را به جامعه هدف انجام دهیم.وی افزود: انتظار می رود 
دولت برای عبور از این جریان سازی ها، اطلاع رسانی های 
لازم را برای رسیدن به اقناع عمومی در جامعه انجام دهد 
از طرفی ما باید در کمیسیون های ذی ربط بحث های 
کارشناسی دقیق را درباره FATF انجام دهند و مواضع خود 

را به صورت صریح و شفاف اعلام کنند.
سخنگوی کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس اظهار 
امیدواری کرد: با توجه به اینکه لایحه مبارزه با تامین مالی 
 FATF تروریسم به عنوان آخرین لایحه از لوایح چهارگانه
موضوع بحث های زیادی شده است، امیدورایم که در 
صحن علنی مجلس با استدلال های منطقی موافقان و 
مخالفان مجلس درمورد این لایحه تصمیم درست اتخاذ 
شود که بر اساس آن هم منافع ملی و نظام رعایت شود 
هم اینکه ما بتوانیم از مسائل مورد بحث مالی و شفافیت را 

بتولانیم در کشور اجرا کنیم.

ظریفیان یک فعال سیاسی:

جنجال علیه FATF به منافع ملی ضربه می زند

سخنگوی کمیسیون شوراهای مجلس:

نباید موضوع FATF را به فضای احساسی و تقابل بکشانیم

حسن بختیاری زاده

بهرام امیر احمدیان *



3 یکشنبه -پانزدهم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4661
اقتصادی

رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان اتومبیل:

خودروسازهامقابلارزانیخودرومقاومتمیکنند
 رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان اتومبیل با اشاره به سوء استفاده هایی که از 
مردم در این شرایط بازار از سوی خودروسازها و برخی افراد سودجو صورت می گیرد، گفت: 
در صحبت هایی که من با دیگر همکاران و روسای اتحادیه های دیگر داشتم آنها نیز اذعان 
داشتند که همه فروشنده شده اند و با پیش بینی اینکه دلار در روزهای آینده کاهش پیدا 

می کند می خواهند با فروش سریع تر کالای خود، جلوی ضرر بیشتر را بگیرند.
سعید موتمنی دردر خصوص تاثیرگذاری کاهش قیمت ارز در دو روز گذشته بر بازار 
خودروی کشور گفت: قیمت دلار تاثیر مستقیمی بر روی خودروهای تولید داخل و خارج 

دارد و از زمانی که دلار شروع به ارزان شدن کرد ما شاهد افزایش فروشنده ها بودیم.
رئیس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان اتومبیل ادامه داد: افزایش فروشندگان سبب 
شده که قیمت  خودروهای داخلی و خارجی کاهش پیدا کند. بازار خودرو از طریق دو 
خودروساز عمده داخلی تامین می شود پس نحوه کارکرد آنها تاثیر مستقیمی بر بازار دارد 
اما در چند ماه اخیر با کاهش ارزش پول ملی برخی از افراد برای حفظ ارزش پول خود 
اقدام به خرید خودرو کردند که متاسفانه نوسانات ارز بیشترین تاثیر را بر همین قشر از 
افراد می گذارد. وی ادامه داد: خودروسازها هنوز مانند ماه های گذشته از دادن خودرو در 
تیراژ بالا به بازار خودداری می کنند تا بتوانند قیمت ها را بالا نگه دارند. فروشندگان روزهای 
اخیر مردم عادی بودند. ما موردی داشتیم که یک پژو 206 تیپ 5 صفر که در اسفندماه 
سال گذشته پلاک شده بود برای فروش آورده بودند و انتظار داریم ظرف روزهای آینده 
این مدل خودروها بیشتر شوند. موتمنی با اشاره به سوء استفاده هایی که از مردم در 
این شرایط بازار از سوی خودروسازها و برخی افراد سودجو صورت می گیرد، گفت: در 
صحبت هایی که من با دیگر همکاران و روسای اتحادیه های دیگر داشتم آنها نیز اذعان 
داشتند که همه فروشنده شده اند و با پیش بینی اینکه دلار در روزهای آینده کاهش پیدا 
می کند می خواهند با فروش سریع تر کالای خود، جلوی ضرر بیشتر را بگیرند. وی ادامه 
داد: به طور کلی در کشور ما هر وقت قیمت اجناس بالا می رود همه خریدار می شوند و در 
هنگام ارزان شدن بازار به رکود می رود البته در این بین برخی شیطنت هایی انجام می دهند 
که به دلیل عدم نظارت و کنترل است و قیمت های غیرواقعی مطرح می کنند. موتمنی 
گفت: در ثبت نام ایران خودرو ما شاهد فروش کد ملی بودیم بدین ترتیب که صاحب این 
کد را به یک دفترخانه آشنا می بردند و از وی وکالت بلاعزل می گرفتند. در صورتی که 
با همین وکالت بلاعزل و با داشتن کد ملی می توانند کل زندگی و هر خودرویی که در 
آینده به نام صاحب کد ملی می شود را تصرف کنند اینها همه از عواقب فروش کد ملی 
و دادن وکالت برای خودرو است. وی ادامه داد: خبرهایی که دلال ها در کانال تلگرام یا 
فضای مجازی می زنند بیشتر برای تحت تاثیر قرار دادن بازار است و گرنه، نه پراید 50 
میلیونی درست است و نه خبری که پراید را 25 میلیون تومان قیمت گذاشته بودند. وی 
افزود: خودروهایی که در بازار اکنون وجود دارد همگی با ارز 4200 تومانی ساخته شده 
و هنوز خودرویی با دلار سامانه نیما به بازار نیامده است. موتمنی گفت: قیمت بیشتر 
خودروها سود خالص برای تولیدکننده است. وقتی ساندرویی که 4 ماه پیش 75 میلیون 
تومان بود اکنون 137 میلیون است که میزان سود را به راحتی می توان محاسبه کرد. 
موتمنی با اشاره به کاهش قیمت ها در دو روز گذشته گفت: اگر الان به نمایشگاه خودرو 
مراجعه کنید انگار روز تعطیل است چون هیچ کدام از فعالین این حوزه تا ثبات در بازار 
ایجاد نشود خرید و فروش نمی کنند. وی تصریح کرد: خودروهای داخلی نیز در چند روز 
گذشته از یک تا 12 میلیون کاهش قیمت داشته اند که کمترین آن متعلق به پراید و 
بیشترین آن متعلق به ساندرو استپ وی بوده است. هر چند خودروی استپ وی از 137 
میلیون تومان به 125 میلیون رسیده است اما پای معامله تا 118 میلیون پایین می آیند. 
در بخش خودروهای خارجی نیز تا 50 میلیون تومان کاهش قیمت داشتیم. موتمنی 
ادامه داد: فولکس تیگوان از 830 به 680 میلیون رسیده است اسپورتچ از 600 به 542 
، النترا از 380 به 320 رسیده است. به طور کلی با افزایش قیمت ارز خرید و فروش در 
بخش خودروهای خارجی به حداقل رسیده، الان نیز بیشتر فروشنده هستند اما خریداری 
نیست. وی در خصوص وضعیت قیمت خودرو در صورت ادامه روند موجود گفت: نوسان 
چه مثبت چه منفی بدترین وضعیت برای کاسب است و تا وقتی که بازار تثبیت نشود هیچ 
فعالیتی صورت نخواهد گرفت. موتمنی گفت: اگر قیمت دلار یک هفته بر روی 12 هزار 
تومان بماند قیمت امروز خودروها بیش از یک سوم ریزش خواهد داشت و اگر نظارت ها بر 
خودروسازها بیشتر شود و مجبور شوند طبق ادعای خودشان که روزی 1000 تا 1500 
خودرو تولید می کنند را به بازار تزریق می کنند این کاهش قیمت بیشتر خواهد شد حتی 
اگر تولید یک روزشان را بدون هیچ حرف و حدیثی مستقیم به بازار بدهند مردم کاهش 

قیمت خودرو را خواهند دید.

وزیر جهادکشاورزی:

خسارتناشیازبیماریهایداموطیور
جبرانناپذیراست

خسارت  گفت:  جهادکشاورزی  وزیر 
های ناشی از بیماری های دام و طیور 
همچون آنفلوانزای فوق حاد پرندگان را 
نمی توان برای واحدهای تولیدی جبران 
کرد و ممکن است آثار آن تا سالها باقی 

بماند.
در  شنبه  روز  در  حجتی«  »محمود 
آیین روز ملی دامپزشکی که در سالن 
همایش های رازی برگزار شد، با تاکید بر 
نقش دامپزشکی در پایداری اقتصادملی، 
افزود: اکنون بیش از 1.5 میلیارد دلار 

تولیدات دامی اعم از گوشت قرمز، گوشت سفید و تخم مرغ در کشور داریم.وی تصریح 
کرد: در واحدهای تولیدی هرکجا نارسایی پیش می آید، بیماری فراگیر می شود و بحران 
اقتصادی در سطح تولیدکنندگان ایجاد می کند؛ مانند مشکل بیماری آنفلوانزای پرندگان 

که چندسالی است که درگیر این بیماری هستیم.
وی یادآور شد: بروز بیماری آنفلوانزای فوق حاد پرندگان در سال گذشته در واحدهای 
تولیدی طیور در کشور به اوج رسید و آثاری سوء بر این صنعت داشت.حجتی اظهارداشت: 
اثری که این بیماری در تولید ملی و مصرف کنندگان گذاشت، همان افزایش قیمت این 

محصولات از جمله تخم مرغ در بازار بود.
وزیر جهادکشاوری ادامه داد: نقش دامپزشکان در مقابله با بیماری های واگیردار دامی با 
اهمیت است اما در جامعه کمتر به نقش فعالیت دامپزشکان توجه می شود. حجتی با بیان 
اینکه نقش و سهم دامپزشکان آنگونه که باید در فرهنگ ما مورد توجه قرار نگرفته است، 

گفت: این قشر به صورت گمنام به تلاش های خود در جامعه ادامه می دهند.
وی به نقش کلیدی دامپزشکان در سلامت جامعه اشاره کرد و افزود: حیاتی ترین نقش 
دامپزشکان، سلامت جامعه است و آنان نقش فوق العاده ای در این زمینه دارند؛ اگر بخشی 

از این اقدامها دچار مشکل و یا نقص شود جامعه دچار چالش های جدی خواهد شد.
وزیر جهادکشاورزی بر این باور است که به دامپزشکی و دامپزشکان کم توجه شده 
تاجایی که همین کمبود توجه باعث شده رسیدگی های لازم به این بخش صورت نگیرد.

وزیر جهادکشاورزی با بیان اینکه در گذشته ایران از واردکنندگان محصولات لبنی بوده 
است، گفت: در سالهای اخیر با اقدام های صورت گرفته ایران در زمره 10 کشور نخست 

تولید کننده مرغ و تخم مرغ و صادرکنندگان محصولات لبنی در منطقه است. 
وی افزود: جایگاه این صنعت با تلاش دست اندرکاران بخش دام به ویژه دامپزشکی 

بدست آمده و در حال گسترش و توسعه است.
حجتی اظهارداشت: جامعه دامپزشکی کشور نباید از کمبود منابع، تجهیزات و امکانات 

رنج ببرد و امیدواریم این نارسایی ها مرتفع شود. 

رییس سازمان توسعه تجارت اعلام کرد

غیبتتجارعاملکمبودگوشدربازار
رییس سازمان توسعه تجارت ایران آنچه موجب کمبود گوشی در بازار شد را غیبت 
فعالان صنف در تجارت دانست و گفت: اکنون موانع مقرراتی سر راه شرکت ها وجود ندارد 

و هر نمایندگی رسمی می تواند برای واردات گوشی ثبت سفارش کند و گوشی بیاورد.
خسروتاج - معاون وزیر صنعت، معدن وتجارت دیروز در نمایشگاه تلکام در پاسخ به 
سوالی درباره موانع واردات گوشی توسط شرکت ها که موجب ایجاد عدم تعادل بین عرضه 
و تقاضا شده، بیان کرد: واردکنندگان موبایل در گذشته دو گروه بودند؛ یک سری از 
شرکت ها از سازندگان موبایل های مشهور در دنیا نمایندگی رسمی داشتند. یک سری از 

واردکنندگان هم خدمات پس از فروش برای برند اپل می دادند.
وی ادامه داد: این دو گروه در کشور وجود داشتند اما پس از تخلفاتی که در گران فروشی 
انجام دادند و اکثر آن ها اکنون در مراحل بازجویی هستند، بخش عمده ای از آنان قادر به 

ارایه خدمات نیستند. به همین دلیل غیبت شان باعث کمبود در بازار شد.
رئیس سازمان توسعه تجارت در ادامه با بیان اینکه شرکت های خارجی هم نمی توانند 
هر لحظه نمایندگی شان را عوض کنند، افزود: سازنده موبایل های مشهور نمی توانند 
نمایندگی های خود را سریع عوض کنند، مگر اینکه زمان داشته باشند. البته ما مانعی برای 
اینکه شرکت ها نمایندگی شرکت های خارجی را بگیرند، نداریم و دستورالعمل و چارچوب 
آن در مرکز امور اصناف وجود دارد. شرکت ها می توانند مدارک را ارائه دهند و بعد از 
آن، مشخص می شود که از کدام شرکت آسیایی برای خدمات پس از فروش نمایندگی 
گرفته اند. خسروتاج با تاکید بر لزوم تسریع فرایند واردات اظهار کرد: مانعی در این زمینه 
وجود ندارد، اما این فرایند باید تسریع شود؛ باید مشکلات شرکتی که مراجعه می کند و 
می گوید نماینده یک شرکت خارجی است، سریع تر حل شود. آنچه پیش از این باعث 

کمبود کالا شد، غیبت فعالان صنعت در تجارت بود.
وی با بیان اینکه موانع مقرراتی سر راه واردات وجود ندارد، گفت: هر نمایندگی رسمی 
می تواند ثبت سفارش و گوشی وارد کند. اکنون متقاضی ها مشکلی ندارند. کسانی که 
بازداشت شدند هم شرکت هایی بودند که ارز رسمی 4200 تومانی گرفته بودند اما در بازار 

به روش رعایت قیمت های مصوب عمل نکردند.

سوداگران در حالی با قاچاق روزانه حدود 10 میلیون لیتر بنزین و کسب سود 8 تا 
14 برابری، منابع و ثروت های ملی را در گالن های سوخت به آن سوی مرزها می 
برند که پروژه ها و طرح های متعدد اقتصادی کشور به علت کمبود بودجه و اعتبار 

نیمه کاره مانده اند.
وضعیت قاچاق بنزین و انواع دیگر سوخت به صورت غیر قابل کنترلی در حال 
افزایش است، به طوری که روزانه ده ها میلیارد تومان از منابع و ثروت های کشور در 

داخل گالن های بنزین به آن سوی مرزها قاچاق می شود.
در حالی که پروژه های متعدد اقتصادی کشور به علت کمبود بودجه و اعتبار نیمه 
کاره رها شده اند، حجم عظیمی از منابع ملی صرف تامین بنزینی می شود که قرار 
است سود آن عاید قاچاق چیان و کشورهای همسایه شود. بنابراین باید فکری برای 
مقابله با این معضل ملی شود، زیرا در غیر این صورت، باید ادامه مشاهده خروج منابع 

ملی در گالن های بنزین قاچاق باشیم.
* قاچاق روزانه 10 میلیون لیتر بنزین

آمار دقیق و رسمی از میزان قاچاق بنزین و انواع سوخت در کشور وجود ندارد، اما بر 
اساس برخی تخمین ها و پس از در نظر گرفتن شرایط و عوامل مختلف، تخمین زده 

می شود که میزان قاچاق بنزین حدود 10 میلیون لیتر در روز باشد.
مصرف روزانه بنزین در فصل تابستان که به روزانه بیش از 100 میلیون لیتر رسیده 
بود، پس از ورود به فصل پاییز و کاهش سفرهای تابستانی به حدود 90میلیون لیتر در 
روز کاهش یافته است. بر این اساس می توان گفت که اکنون حدود 80 میلیون لیتر از 
بنزین عرضه شده در داخل کشور مصرف شده و بقیه به کشورهای همسایه صادر می 
شود. البته باید توجه داشت که رقم روزانه 10 میلیون لیتر به قاچاق بنزین اختصاص 
دارد و میزان قاچاق گازوییل بحثی جداگانه دارد که باید در جای خود بدان پرداخت.

* ایران دارنده دومین بنزین ارزان جهان
ایران دارنده دومین بنزین ارزان جهان است؛ جایگاه نخستین بنزین ارزان به ونزوئلا 
)با نرخ یک سنت( اختصاص دارد که اکنون با مشکلات و چالش های بی سابقه 

اقتصادی مواجه است
در حالی که بنزین معمولی در ایران لیتری یک هزار تومان )معادل هشت سنت( به 
فروش می رسد، میانگین قیمت این سوخت در جهان در اول اکتبر امسال )9 مهر( 

حدود یک دلار و 17 سنت بود.
جایگاه سوم ارزان ترین بنزین جهان به سودان تعلق دارد که در آن بنزین معادل 

لیتری 34 سنت به فروش می رسد.
*بهای بنزین در کشورهای همسایه ایران

نگاهی به قیمت بنزین در بازارهای جهانی و کشورهای همسایه، به خوبی علت جاذبه 
بالای قاچاق بنزین را نشان می دهد.

بالاترین قیمت بنزین در میان همسایگان ایران به ترکیه اختصاص دارد که در تاریخ 
اول اکتبر )9 مهر(، بنزین لیتری یک دلار و 16 سنت به فروش رسیده است؛ بهای 

بنزین در عراق، دیگر همسایه غربی کشورمان نیز 63 سنت بوده است.
بهای بنزین در همسایگان شرقی ایران یعنی پاکستان و افغانستان نیز لیتری 75 

سنت به فروش رسیده است.
در همسایگان شمالی یعنی جمهوری آذربایجان و ترکمنستان نیز بنزین به ترتیب 

لیتری 47 و 43 سنت بوده است.
عراق،  ترکیه،  بنزین، کشورهای  قاچاق  ترین مقصد  آور می شود که مهم  یاد 
پاکستان و افغانستان هستند و به سایر همسایگان )جمهوری آذربایجان، ارمنستان و 

ترکمنستان( قاچاق این نوع سوخت کمتر انجام می شود.
* سود 8 تا 14 برابری قاچاق بنزین 

مقایسه قیمت سوخت در ایران و کشورهای همسایه نشان می دهد که قاچاقچیان 
سوخت با در نظر گرفتن ریسک های مختلف، سود سرشاری را از انتقال این فراورده 

استراتژیک به کشورهای همسایه می برند.
بر این اساس هر قاچاقچی در صورت حمل یک گالن 20 لیتری بنزین قاچاق به 
ترکیه 23 دلار و 2 سنت کسب می کند که معادل 276 هزار تومان ارزش دارد در 

حالی که تنها 20 هزار تومان در داخل ایران خرج خرید این بنزین کرده است.
البته باید گفت قیمت دلار در زمان تنظیم گزارش در بازار آزاد حدود 12 هزار تومان 
بوده است. در صورتی که این سوداگران اقدام به قاچاق بنزین به عراق کنند هشت برابر 

و در صورت قاچاق بنزین به پاکستان و افغانستان تا 10 برابر سود کسب می کنند.
*مقصران قاچاق سوخت 

مهم ترین علت افزایش قاچاق سوخت در کشور، بالا رفتن نرخ ارز و ارزانی قیمت 
بنزین و سوخت در ایران نسبت به کشورهای همسایه است.

بنابراین تا زمانی که این 2 معضل رفع نشوند، چالش قاچاق بنزین و انواع دیگر 
سوخت همچنان ادامه داشته و ثروت های کشور را روانه جیب همسایگان می کند.

بر اساس برآوردها، پرداخت یارانه انرژی و پایین بودن قیمت سوخت در ایران، علاوه 
بر بار مالی 480 هزار میلیارد ریالی برای دولت، آسیب های زیست محیطی غیرقابل 

جبرانی را در پی داشته و موجب شدت گرفتن قاچاق سوخت شده است.
* راه حل کنترل قاچاق: احیای سهمیه بندی و کارت سوخت 

برای کنترل قاچاق سوخت انواع ابزارهای قیمتی، جریمه، مالی و سهمیه بندی وجود 
دارد که باید مورد توجه سیاستگذاران قرار گیرد.

تجربه سال های گذشته نشان داده که کارت سوخت و سهمیه بندی، بهترین 
کارآمدی را در کنترل و مدیریت مصرف سوخت داشته اند.

از طریق احیای کارت سوخت، میزان مصرف همه دارندگان خودرو مشخص شده و 
امکان قاچاق گسترده سوخت از بین می رود.

بااحیای کارت سوخت، امکان قاچاق گسترده سوخت از بین می رود 

پروژه های ملی تشنه بودجه، سود 1400درصدی در جیب قاچاقچیان

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1-رأی شماره 139760330002012637 مربوط به پرونده 
صفری  مهدی  آقای   1392114430002000865 کلاسه 
فرزندمحمد تقی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 56/78 متر مربع پلاک شماره  
فرعی از 1862 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از محمد صادق کریمی فیجانی  خریداری 

کرده است. )م الف 3028(
   2- رأی شماره 139760330002012817 مربوط به 
فاطمه  پرونده کلاسه 1391114430002014181  خانم 
عقیلی یا جدا فرزند میر صادق  در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 58/66 متر مربع 
پلاک شماره  فرعی از 1854 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید احمد رضوی برقعی  

خریداری کرده است. )م الف 3029(
به  مربوط   139560330002032630 شماره  رأی   -3
پرونده کلاسه 1391114430002008457 آقای اسمعیل 
خاک دوست  فرزند علی مردان  در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 119 متر مربع 
پلاک شماره  فرعی از 2531 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم 
خریداری سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر سند قطعی 
 7185 ثبت  ذیل  قم   46 1385/8/13دفتر  شماره1870- 

صفحه 535 دفتر 39 . )م الف 3030(
4-رأی شماره 139760330002014400 مربوط به پرونده 
کلاسه 1397114430002000911 آقای  بهروز خشکبار  
فرزند  محمد علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت 150 متر مربع پلاک شماره 
19فرعی از 1895 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از خداوردی شهوری خریداری کرده است 

.  )م الف 3031(
5-رأی شماره 139760330002012813 مربوط به پرونده 
رضا  محمد  آقای    1396114430002002171 کلاسه 
مولائی آلانق  فرزندحسینقلی  در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 31/60 متر مربع 
پلاک شماره 91 فرعی از 1847 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم مبایعه نامه عادی / سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر 
دفتر الکترونیکی  139520330002006020دارای مالکیت 

میباشد . )م الف 3032(
6-رأی شماره 139760330002012840 مربوط به پرونده 
کلاسه 1391114430002019369 خانم خدیجه حسینی 
چنار سوخته  فرزند غلامرضا  در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 65/75 متر مربع 
پلاک شماره 14 فرعی از 1924 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی / سند مالکیت مشاعی برابر 
سند 69877 – 71/5/6 دفتر 6 قم دارای مالکیت میباشد. )م 

الف 3033(
7-رأی شماره 139660330002038261 مربوط به پرونده 
محمود  سید  آقای    1392114430002003961 کلاسه 
حسینی فرزند سید ولی اله   در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 84/86 متر مربع 
پلاک شماره  فرعی از 2498 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه  از سید احمد مدرسی نسبت 
به 10 متر و نصرت و انسیه و اعظم و منیر و احمد و پروانه 
و ناصر و رحیمی مقدم نسبت به 75 خریداری کرده است . . 

)م الف 3034(
8-رأی شماره 139760330002015126 مربوط به پرونده 
کلاسه 1392114430002003991 خانم مرضیه قاسمی 
پاکرو  فرزند سودمعلی  در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 

که در آن احداث بنا شده به مساحت 58/22متر مربع پلاک 
شماره فرعی از 2209  مکرراصلی واقع در بخش دو ثبت قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه  از سید علی اکبر تولیتی  توسط 

ورثه نسل  دوم خریداری کرده است . )م الف 3220(
9-رأی شماره 139760330002014882 مربوط به پرونده 
رجبی  ترابعلی  آقای   1391114430002011818 کلاسه 
فرزندمحمد  در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 120 متر مربع پلاک شماره  فرعی 
از 1856 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از عباس و خدیجه و کبری و سکینه موسوی حرمی 
و فاطمه پناهنده ورثه طوبی موسوی  حرمی خریداری کرده 

است. )م الف 3221(
به  مربوط   139760330002015433 شماره  10-رأی 
پرونده کلاسه 1395114430002001253  آقای اباذر قاسم 
بیگلو فرزند قنبر   در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 140 متر مربع پلاک شماره  فرعی 
از 1854 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه وجیهه اله امیری خریداری کرده است . )م الف 3222(

به  مربوط   139760330002014651 شماره  11-رأی 
پرونده کلاسه 1395114430002000321 آقای علی فعلی 
فرد  فرزند حمداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 50 متر مربع  پلاک شماره 1 
فرعی از 2100 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از توران میره خریداری کرده است .  )م 

الف 3223(
به  مربوط   139760330002015299 شماره  12-رأی 
پرونده کلاسه 1392114430001003370 آقای علی رضا 
شریفی فرزند رجب علی  در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/70 متر پلاک شماره  
فرعی از 1760 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از محمد تقی بختیاری خریداری کرده است. 

)م الف 3224(
به  مربوط   139760330002016188 شماره  13-رأی 
صدیقه  خانم  کلاسه 1397114430002000675  پرونده 
رسولی فرزند محمد نبی  در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 66 متر مربع پلاک شماره  
فرعی از 2323 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه  
عادی مع الواسطه از محمد رضا هندیانی توسط علی خریداری 

کرده است . )م الف 3225(
به  مربوط   139760330002015269 شماره  14-رأی 
فاطمه  خانم   1395114430002000172 کلاسه  پرونده 
شوندی  فرزند ذبیح اله  در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که 
در آن احداث بنا شده به مساحت  81 متر مربع پلاک شماره  
فرعی از 2380 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی  مع الواسطه از غلامعلی زندیه خریداری کرده است . 

)م الف 3226(
به  مربوط   139760330002015081 شماره  15-رأی 
مرتضی   آقای  کلاسه 1396114430002001992  پرونده 
ملا محمد علی  فرزندحسین  در قسمتی ازششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144/50 متر مربع 
پلاک شماره  2391 فرعی از 2591 اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اسد اله زرین اقبال 

خریداری کرده است . )م الف 3227(
به  مربوط   139760330002015370 شماره  16-رأی 
علی   آقای   1391114430002010580 کلاسه  پرونده 
کلائی  فرزند علی اصغر  در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 67/35 متر مربع پلاک 
شماره  599 فرعی از 1956 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از قدرت اله نجفی یاوریان 

خریداری کرده است. )م الف 3228(
به  مربوط   139760330002016142 شماره  17-رأی 

پرونده کلاسه 1391114430002005657 آقای غلامعلی  
علی زاده  اولامچی  فرزند نور محمد   در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 72/5 متر 
مربع پلاک شماره  392 فرعی از 1953 اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از ابوالحسن اصفهانی 

خریداری کرده است . )م الف 3229(
به  مربوط   139760330002015287 شماره  18-رأی 
صمد  آقای   1392114430002001965 کلاسه  پرونده 
مرادی فرزند خداویردی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 135/8 متر مربع پلاک 
شماره  1فرعی از 2378 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم 
مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از علیرضا خسروی و محمد رضا 

همائی خریداری کرده است  . )م الف 3230(
به  مربوط   139760330002014934 شماره  19-رأی 
پرونده کلاسه 1397114430002000089 آقای اسماعیل 
کمیلی محصل خراسانی فرزند عباس در قسمتی ازسه دانگ 
مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  ششدانگ  75  /61 متر مربع پلاک شماره  فرعی 
از 1975 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی  
مع الواسطه از مهدی شاکری  خریداری کرده است . )م الف 

)3231
به  مربوط   139760330002014930 شماره  20-رأی 
زهرا  خانم   1397114430002000088 کلاسه  پرونده 
رسولی   فرزند ربعلی در قسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
61/75 متر مربع پلاک شماره  فرعی از 1975 اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از مهدی 

شاکری  خریداری کرده است . )م الف 3232(
به  مربوط   139760330002012408 شماره  21-رأی 
احمد  آقای   1391114430002002380 کلاسه  پرونده 
شوندی   فرزند محمد علی  در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 150 متر مربع 
پلاک شماره  2فرعی از 2337/2 اصلی واقع در بخش دو ثبت 
قم مبایعه نامه عادی  مع الواسطه از سید علی  عوض  روشنائی 

خریداری کرده است . )م الف 3233(
به  مربوط   139760330002015069 شماره  22-رأی 
پرونده کلاسه  651 1391114430002013  آقای محمد 
وزین اسحقی فرزند مهدی   در قسمتی ازششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 متر مربع 
پلاک شماره  212 فرعی از 1934 اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم مبایعه نامه عادی / سند رسمی / سند مالکیت مشاعی 
برابر صفحه  223 دفتر 149  سند 67753-73/4/3 دارای 

مالکیت می باشد .  . )م الف 3234(
به  مربوط   139760330002006007 شماره  23-رأی 
محمد  آقای   1391114430002000669 کلاسه  پرونده 
خدائی   فرزند خیبر  علی  در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 101/92 متر مربع پلاک 
شماره  فرعی از 1974 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه 
نامه عادی  مع الواسطه از مهدی شاکری  خریداری کرده است 

. )م الف 3235(
به  مربوط   139760330002014665 شماره  24-رأی 
محمد  آقای   1393114430002001335 کلاسه  پرونده 
جوان  بخت فرزند حیدرقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63 متر مربع پلاک 
شماره فرعی از 2100 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از موسی محمدپور و علی اصغر عبدالهی 

خریداری کرده است. )م الف 3262(
به  مربوط   139760330002015818 شماره  25-رأی 
تقی  آقای   1395114430002000636 کلاسه  پرونده 
احمدلو فرزند بهرام در  قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 192/60 متر مربع پلاک شماره 

1 فرعی از 2455  اصلی واقع در بخش دو ثبت قم  مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از عبداله و اصغر و بتول و معصومه زرین 

اقبال و احمد قزوینی خریداری کرده است .) م الف 3263(
به  مربوط   139760330002016182 شماره  26-رأی 
مهدی  آقای   1394114430002000288 کلاسه  پرونده 
احمدی فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 143/60 متر مربع پلاک شماره 
3/79 فرعی از 2167 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم  مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حسن احمدی خریداری کرده است. 

)م الف 3264(
به  مربوط   139760330002010946 شماره  27-رأی 
پرونده کلاسه 1393114430002000646 آقای حمید رضا 
فعال حسین زاده خباز فرزند مهدی درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120متر 
مربع پلاک شماره فرعی از 2276 اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه بیگدلی فرزند 

فرهنگ خریداری کرده است.)م الف 3265(
به  مربوط   139760330002015979 شماره  28-رأی 
حسن  آقای   1391114430002006073 کلاسه  پرونده 
جانقربان  فرزند ولی اله در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 140  
متر مربع پلاک شماره فرعی از 2593  اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محسن مهجوریان 

خریداری کرده است.)م الف 3266(
به  مربوط   139760330002015990 شماره  29-رأی 
اکرم  خانم   1392114430002003151 کلاسه  پرونده 
یوسفی فرزند محمدعلی در سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 140 
متر مربع پلاک شماره  فرعی از 2593 اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محسن مهجوریان 

خریداری کرده است. )م الف 3267(
به  مربوط   139760330002016160 شماره  30-رأی 
حمید  آقای   1396114430002000961 کلاسه  پرونده 
احمدی بزچلوئی  فرزند ابوالحسن در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144 متر 
مربع پلاک شماره 419 فرعی از 2142 اصلی واقع در بخش 
دو ثبت قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رمضانعلی حبیبی 

خریداری کرده است. )م الف 3268(
به  مربوط   139760330002011249 شماره  31-رأی 
عباسی   آقای   1396114430002000732 کلاسه  پرونده 
فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 118/50 متر مربع پلاک شماره  
فرعی از 1760 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم مبایعه نامه 
عادی / سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر صفحه 46 دفتر 

247 دارای مالکیت می باشد. )م الف 3269(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از 
نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه دو قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار نوبت اول: یکشنبه   97/07/15
تاریخ انتشار نوبت دوم: دوشنبه  97/07/30
مرتضی نورانی آرانی
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ابلاغ اجرائیه
 کلاسه: 139704030011001639/1

بدینوسیله به خانم مهین طالبی نام پدر: حسین تاریخ تولد: 1350/06/10 شماره 
ملی : 0382860251 شماره شناسنامه: 2707  بدهکار پرونده کلاسه 9701734 
که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد 
بانکی شماره 269397285 بین شما و بانک سپه شعبه فولادی مبلغ 10/407/911 
ریال که روزانه از تاریخ 1397/6/10  مبلغ 6/056 ریال )که طبق مندرجات قرارداد 
محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی 
که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ 
درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و 
در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما 

تعقیب خواهد شد. )م الف 16595( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

آگهی ابلاغ اجرائیه 
کلاسه: 139704030011001670/1

بدینوسیله به خانم نازخانم قاراتوبره نام پدر: صفی اله  تاریخ تولد: 1334/12/01 شماره 
ملی : 5089467250 شماره شناسنامه: 1486  بدهکار پرونده کلاسه 9701765 که 
برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی 
شماره 269520960 بین شما و بانک سپه شعبه صفائیه مبلغ 387/109/726 ریال 
که روزانه از تاریخ 1397/6/10  مبلغ 241/826 ریال )که طبق مندرجات قرارداد 
محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی که 
تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ درج 
و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 
اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما تعقیب 

خواهد شد. )م الف 16595( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  - مهدی روزخوش

آگهی ابلاغ اجرائیه                                                  
کلاسه: 139704030011001671/1

بدینوسیله به آقای علی بابائی نام پدر: غلامعلی  تاریخ تولد: 1362/06/25 شماره 
ملی : 0383881730شماره شناسنامه: 2022  بدهکار پرونده کلاسه 9701766 که 
برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد بانکی 
شماره 269409629 بین شما و بانک سپه شعبه صفائیه مبلغ 38/131/059 ریال 
که روزانه از تاریخ 1397/6/10  مبلغ 24/071 ریال )که طبق مندرجات قرارداد 
محاسبه شده و تا یوم الاداء به آن اضافه می گردد( بدهکار می باشید که بر اثر عدم 
پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده است و پس از تشریفات قانونی 
اجرائیه صادر و به شماره کلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 
آئین نامه اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد. از تاریخ انتشار این آگهی 
که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب می شود فقط در یک نوبت چاپ در روزنامه چاپ 
درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و 
در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرایی طبق مقررات علیه شما 

تعقیب خواهد شد. )م الف 16595( 
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم  

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی
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ناظمالشریعه:لژیونرهاآخرهفتهاضافهمیشوند

 بازی برابر برزیل از نظر فنی بسیار بالا است
سرمربی تیم ملی فوتسال درباره برگزاری اردوهای تدارکاتی و بازی مقابل تیم ملی 

فوتسال برزیل توضیحاتی را ارئه کرد.
سید محمد ناظم الشریعه، سرمربی تیم ملی فوتسال گفت: اردوهای تدارکاتی تیم 
ملی با اهداف خاصی برگزار می شود.در واقع مراحل اول اردوی در حالی برگزار شد که 
بازیکنان جوان به تیم تزریق شده و در نهایت برای حضور در تورنمنت تبریز آماده شدند 
که این تورنمنت در شرایط بسیار خوبی برگزار شد و بازیکنان محک جدی خوردند. 
رقابت با تیم های اکراین، بلاروس و ژاپن باعث شد تا بازیکنان جوان ارزیابی دقیق شوند.

وی در ادامه بیان کرد: مراحل دوم اردوی تیم ملی فوتسال به منظور آماده سازی 
مقابل برزیل خواهد بود تا بازیکنان آمادگی مناسبی کسب کنند. تا پیش از سفر به 
برزیل 4 مرحله اردوی تدارکاتی داریم تا ملی پوشان آماده این دیدار شوند. سرمربی 
تیم ملی درباره برگزاری مسابقه تدارکاتی در اردوهای پیش از اعزام به برزیل گفت: 
فقط تمرین در دستور کاری بازیکنان است تا با یکدیگر هماهنگ شوند.در اردوی آخر 
نیز لژیونر ها به تیم اضافه خواهند شد تا هماهنگ شویم  و به برزیل سفر کنیم. ناظم 
الشریعه ادامه داد: باید مستحکم مقابل تیم های بزرگ بازی کنیم تا بتوانیم علاوه بر 
اینکه در رنکینگ جهانی حضور داشته باشیم ، سطح فنی و تجربی بازیکنان را افزایش 
دهیم. قرار گرفتن برابر تیم های قدر باعث ارتقاء رنکینیگ و سطح بازی ملی پوشان 
خواهد بود.  وی در ادامه خاطر نشان کرد: از نظر فنی بازی برابر برزیل برابری می کند 
با برگزاری اردوهای تدارکاتی به مدت بسیار زیاد. تجربه بازی با برزیل بسیار  بالا بوده و 
ثابت کردیم با شرایطی که داریم برزیل دنبال بازی کردن با ایران است.این بازی رفت و 
برگشت خواهد بود و قرار است بازی برگشت در فروردین ماه در ایران برگزار شود. در 
واقع حضور برزیل هم از لحاظ فنی و هم از بعد تبلیغاتی بسیار مفید برایمان است. ایران 
تیم بزرگی است و باید ثابت کنیم  که در جهان به عنوان قدری هستیم. اگر می خواهیم  
تیم بزرگی  باشیم، باید با تیم های اول و دوم جهان بازی کنیم. برای رفتن بر روی 
سکوها اول تا سوم  جهان؛ باید با تیمهای بزرگ بازی کرد.  سرمربی تیم ملی فوتسال 
در پایان گفت: بهترین های جوانان که در تبریز بودند در کنار با تجربه ها به برزیل 
اعزام می شود تا بتوانیم علاوه بر کسب تجربه، جایگاه خود را در جهان تغییر دهیم. با 
توجه به رقابتهای لیگ، اردوهای تدارکاتی را به صورت کوتاه مدت برگزار کرده تا هم 

باشگاهها از بازیکنان خود استفاده کنند و هم تمرینات تیم ملی به خوبی برگزار شود.

حمیداستیلی:

درهای تیم امید به روی بازیکنان باز است
مدیر تیم ملی فوتبال امید ایران با اعلام خبر پایان اردوی بخش اول بازیکنان دعوت 

شده اعلام کرد که کادر فنی به اهداف مورد نظر در این اردو دست یافته است.
حمید استیلی در خصوص پایان اردوی گروه اول بازیکنان دعوت شده گفت: هدف 
از برپایی این اردو ارزیابی کیفیت بازیکنان مورد نظر بود تا به نتیجه مناسب در این 
خصوص برسیم و خوشبختانه باید بگویم کادر فنی تیم ملی امید و شخص آقای 
کرانچار از شرایط این اردو راضی بوده اند. بر همین اساس با توجه به درخواست برخی 
از باشگاهها بازی درون تیمی روز شنبه لغو شد و اردوی گروه اول بازیکنان دعوت شده 
با توجه به برگزاری بازی درون تیمی روز جمعه به پایان رسید. استیلی در ادامه گفت: 
آقای کرانچار در چند جلسه تمرینی و یک بازی کامل سطح فنی بازیکنان را مورد 
ارزیابی قرارداد و به نتیجه مورد نظر و شناختی که لازم بود دست یافت. بر این اساس 
برای برگزاری مرحله دوم اردو با حضور بازیکنانی که بیشتر آنها در مسابقات جاکارتا 
حضور داشتند و همچنین لژیونرهای دعوت شده آماده می شویم.  خوشبختانه 
فرصت کافی در اختیار داشته ایم و کار را به موقع شروع کردیم که حالا کادر فنی 
توانسته تمامی بازیکنان شایسته این رده سنی را زیر نظر بگیرد. البته درهای تیم امید 
همچنان به روی بازیکنان شایسته باز خواهد بود و در ادامه اگر بازیکن دیگری باشد 
که بتواند به ما کمک کند حتما برای دعوت اقدام خواهیم کرد. مدیر تیم ملی فوتبال 
امید اضافه کرد: بخش دوم نفرات دعوت شده در واقع استخوان بندی اصلی تیم امید 
را شکل می دهند که تا امروز 7 مسابقه را با آنها پشت سر گذاشته ایم و البته از گروه 
اول هم نفراتی به این جمع اضافه خواهند شد تا با بهترین و شایسته ترین بازیکنان وارد 
مسابقات شویم. در این اردو 3 لژیونر ما هم حاضر می شوند که هماهنگی های لازم در 

این خصوص صورت گرفته است.

ایمانعالمی:

رحمتی نباید در همه بازی ها فیکس باشد
پیشکسوت استقلال گفت: همانطور که سال گذشته به رحمتی فرصت بازی داده شد 

باید به حسینی هم این فرصت داده شود تا او نیمکت نشین نشود.
ایمان عالمی در در خصوص انتقاداتی که از شفر در مورد تغییرات زیاد در ترکیب 
استقلال انجام می دهد گفت: موافق این موضوع نیستم. این تغییرات دگرگونی زیادی 
در تیم ایجاد می کند. شفر باید کاملا به استخوان بندی تیمش دست پیدا کند واز 
همان استخوان بندی مقابل حریفان استفاده کند. این تغییرات به ضرر این تیم خواهد 
بود و سرمربی استقلال هر چه زودتر باید ترکیب اصلی خود را بشناسد تا بازیکنان 

هم با یکدیگر هماهنگ تر بوده تا بتوانند مقابل حریفان عملکرد بهتری داشته باشند.
عالمی در خصوص نیمکت نشینی حسین حسینی هم گفت: این موضوع یک مسئله  
حساس برای استقلال  است. نباید از یک دروازه بان برای تمام بازیها استفاده کرد. 
باید به حسینی هم فرصت داده شود تا او خود را نشان دهد همانطور که سال گذشته 
توانست یک رکورد دست نیافتنی را از خود به جای بگذارد و عملکرد بسیار خوبی 
داشته باشد. همانطور که سال گذشته مهدی رحمتی در جام حذفی به میدان رفت 
حالا باید شفر این صحبت را به حسینی هم بدهد تا او هم در جام حذفی بازی کند 
چون آمادگی دو دروازه بان می تواند کمک بسیار موثری به استقلال کند. پیشکسوت 
استقلال در پایان و در پاسخ به این سوال که آیا بازی نکردن حسینی ربطی به مسائل 
پشت پرده دارد گفت: بعید می دانم در پشت پرده مسائلی وجود داشته باشد زیرا 
هیچ مربی ای نمی خواهد نتیجه قابل قبول را کسب نکند. هر سرمربی بدنبال انتخاب 
بازیکنان بهتر برای بازی است بنابراین بعید می دانم در پشت پرده اتفاقاتی افتاده باشد 

یا اگر هم افتاده شاید ما هم بی خبر هستیم.

بیرانوندپایانفصلمیرود؟

دیناموکی یف قید جذب دروازه بان ملی پوش 
پرسپولیس را زد!

دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران و تیم باشگاهی پرسپولیس از لیست خرید زمستانی 
دینامو کی یف اوکراین خارج شد.

عملکرد قابل قبول علیرضا بیرانوند درون دروازه تیم ملی فوتبال ایران در رقابت های 
جام جهانی ۲۰۱۸ سبب شد تا چند تیم اروپایی به فکر جذب دروازه بان پرسپولیس 
بیفتند. اما بیرانوند ترجیح داد با توجه به محرومیت باشگاه پرسپولیس از سوی کمیته 
انضباطی فدراسیون بین المللی فوتبال، در جمع سرخپوشان بماند و در نیم فصل رقابت 
های لیگ برتر لژیونر شود. باشگاه دینامو کی یف اوکراین  که از آن به عنوان یکی از 
مشتریان دروازه بان ملی پوش پرسپولیس نام برده شده بود قید خرید این بازیکن را زده 
است. بیرانوند با وجود ادامه روند روبه پیشرفت خود در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا با 
پیراهن پرسپولیس قرار نیست سرمای زمستان اوکراین را تجربه کند. از قرار معلوم دینامو 
کی یف از عملکرد دروازه بان خود رضایت کامل دارد و به خاطر ولخرجی هایی که در 
ابتدای فصل داشته نمی خواهد بیرانوند را فعلا در اختیار داشته باشد. باید دید دروازه بان 
ملی پوش پرسپولیس در نیم فصل چه تصمیمی خواهد گرفت و آیا جمع شاگردان برانکو 

ایوانکوویچ را ترک می کند یا لژیونرشدن خود را به انتهای فصل موکول می کند.

4 نماینده کاراته قم در مرحله نهایی لیگ های کاتا

لیگهايكاتايايراندرتسخیرقميها

مسابقات لیگ کاتاي باشگاه هاي کشور با توجه به صعود چهار تیم باشگاهي استان قم 
در انحصار استعدادها و نخبه هاي کاراته قم درآمده است.

دیدارهای مرحله مقدماتی مسابقات فصل ۱397 لیگ کاتای پسران باشگاه های کشور 
در حالی به پایان رسید که تیم ها در چهار گروه به شکل دوره ای رقابت کردند و سرانجام 

از هر گروه سه تیم مجوز صعود به مرحله دوم را به دست آورد.
نکته جالب توجه مسابقات این فصل لیگ کاتای پسران ایران این است که امسال چهار 
تیم به نمایندگی از قم در این لیگ به میدان رفتند و اکنون در جمع تیم های صعود 
کننده به مرحله دوم این مسابقات، سه تیم نماینده استان قم هستند و کاتاروهای مستعد 
و آینده دار قمی در ترکیب سه تیم باشگاهی کارن )الف(، کارن )ب( و شهید زین الدین 

مدعی کسب عنوان قهرمانی این فصل هستند.
حذفمقاومتقمازلیگکاتایایران

دیدارهای هفته پایانی مرحله مقدماتی فصل جاری لیگ رده های سنی پایه کاتای 
باشگاه های کشور به میزبانی سالن شهید کبکانیانتهران برگزار شد و دو تیم  از باشگاه 

کارن همراه با تیم های مقاومت شهید زین  الدین قم در این رقابت ها با حریفان خود رقابت 
کردند و تنها مقاومت از گردونه رقابت ها کنار رفت و سه تیم دیگر صعود کردند.

صعودکارن)الف(قمباصدرنشینگروهنخست
در گروه نخست مرحله مقدماتی تیم کارن )الف( قم مدافع عنوان قهرمانی فصل ۱396 
لیگ کاتای پسران ایران، متشکل ازمحمدمعین غلامی، رضا تلخابی، متین محمدی  یکتا 
مقابل تیم های هیأت کاراته مرکزی و آکادمی کاراته شیراز با نتایج مشابه 6 بر 5 پیروز 
شد و در مجموع با کسب 6 پیروزی و ۱۸ امتیاز تیمی، بدون باخت مقتدرانه به عنوان 

تیم صدرنشین از این گروه به دور بعدی مسابقات راه یافت.
صعودکاتاروهایشهیدزینالدینقمبانایبقهرمانیگروهدوم

در گروه دوم این رقابت ها دیگر تیم موفق قمی حاضر در پیکارهای لیگ کاتای نونهالان 
ایران یعنی تیم شهید زین الدین قم با ترکیب محمدجواد هدیه لو، سجاد دهقانی و 
سینا دهقانی به مصاف حریفان رفت، تیمی که عنوان سوم مسابقات فصل ۱396 لیگ 

کاتایخردسالان ایران را یدک می کشد.

کاتاروهای تیم شهید زین الدین قم ابتدا در مقابل تیم قدرتمند میرعماد ساری با نتیجه 
6 بر 5 پیروز شدند، سپس تیم های آکادمی بارانی و هیأت کاراته بانه را با نتایج مشابه ۱۱ 
بر صفر از پیش رو برداشتند و در نهایت با کسب هفت پیروزی و یک شکست به عنوان 

تیم نخست گروه دوم به مرحله بعد رسیدند.
کارن)ب(قمبهدنبالدومینقهرمانیایران

در گروه سوم مسابقات لیگ کاتای نونهالان کشور تیم مدعی کارن )ب( قم حضور 
داشت تیمی که در سال ۱396 قهرمان لیگ خردسالان ایران شد و امسال با ترکیب 
محمدطاها حسینی، محمدمهدی سورانی و احسان فلاح با حریفان خود رقابت کرد تا 

بخت دومین قهرمانی متوالی خود را بیازماید.
این تیم در هفته پایانی مرحله گروهی ابتدا باشگاه شهید کبکانیان را با حساب ۸ بر 
3 از پیش رو برداشت، در بازی دوم با نتیجه 6 بر 5 مغلوب تیم آکادمی آرنیکا شد و 
در سومین و آخرین رقابت خود تیم شوتوکان JKS فارس را با نتیجه 6 بر 5 برد تا در 
مجموع با کسب 6 برد، دو باخت و ۱۸ امتیاز تیمی به عنوان تیم دوم گروه سوم به 

مرحله بعد راه یابد.
رقابتمدعیانقهرمانیلیگکاتاینونهالاندر4گروه

این در شرایطی است که امسال رقابت های لیگ رده های سنی پایه کاراته باشگاه های 
کشور در چهار گروه و به شکل دوره ای برگزار می شود و در پایان مرحله اول سه تیم از هر 
گروه به مرحله بعد صعود کردند تا قم بدین ترتیب سه نماینده در مرحله دوم داشته باشد.

 
4نمایندهکاراتهقمدرمرحلهنهاییلیگهایکاتا

همچنین در رده خردسالان تیم باشگاهی کارن قم با ترکیب امیرعباس نعیمی، کمال 
بختیاریان و محمدسجاد بهتری در هفته قبلی رقابت ها به عنوان تیم نخست گروه اول 
مقتدرانه به مرحله بعد صعود کرد تا بدین ترتیب از مجموع تیم های برادران سلطانی، 
حاضر در لیگ های پایه کاتای ایران، چهار تیم به مرحله بعد صعود کردند که سه تیم از 

آنها به عنوان صدرنشین و یک تیم در جایگاه دوم قرار گرفت.
برادرانسلطانیموفقترینمربیانکاتایایران

کاراته کاهای باشگاه شهید زین الدین به سرمربیگری حسن سلطانی و مربیگری 
محمدمهدی سلطانی و علی سلطانی و تیم های )الف( و )ب( کارن قم به سرمربیگری 
محمد سلطانی و مربیگری کریم افشار و علی صالح تمرین می کنند، ضمن اینکه 
سرپرستی این تیم ها بر عهده محمد امین سلطانی، علیرضا خدری و مسعود ظهرابی 

است.

رئیس هیات کوهنوردی استان قم با بیان اینکه درچهار سال 
گذشته 5 قله مرتفع دنیا توسط کوهنوردان قم فتح شدگفت: 
کوهنوردان این استان در این مدت بیش از ۱۰ صعود موفق 
به قله های مرتفع دنیا در کشورهای گرجستان، ارمنستان، 

ترکیه، روسیه و قرقیزستان انجام دادند.
قله های  فتح  برای  اعزام کوهنوردان  لو  مهدی مصطفی 
مرتفع بین المللی را نشان از رشد کوهنوردی در استان دانست 
و تاکید کرد: هر چه قله های انتخاب شده برای صعود به 
منطقه سیبری به دلیل داشتن یخچال های دائمی و شرایط 
خاص جوی نزدیکتر باشد، نشان دهنده افزایش کیفیت سطح 

کوهنوردی ورزشکاران استان است.
وی ادامه داد: قله کازبک گرجستان با بیش از پنج هزار متر 
ارتفاع، قله آراگاتس ارمنستان با بیش از 4 هزار متر ارتفاع، قله 
آرارات ترکیه با بیش از 5 هزار متر ارتفاع، قله آلبروس روسیه 
با بیش از 5 هزار و 5۰۰ متر ارتفاع و همچنین قله لنین)ابن 
سینا( قرقیزستان با ارتفاع بیش از هفت هزار و ۱۰۰ متر از 

جمله قله هایی است که کوهنوردان قمی موفق به فتح آنها در 
چهار سال گذشته شده اند.

رئیس هیات کوهنوردی قم، افزود: برخی از این قله های 
مرتفع چندین بار توسط ورزشکاران قمی به صورت انفرادی و 

یا گروهی فتح شده اند.
به  برای کوهنوردان  آموزش و کسب تجربه  لو،  مصطفی 
منظور آمادگی برای فتح قله های بیش از هفت هزار متر ارتفاع 
را هدف هیات کوهنوردی استان از اعزام کوهنوردان برای 
فتح قله های مرتفع دنیا دانست و افزود: هم اکنون تعدادی 
از کوهنوردان قمی از نظر آمادگی جسمانی، سطح فنی و 
تکنیکی و همچنین تجربه به سطحی از توانمندی رسیده اند 

که توان فتح قله هایی با ارتفاع بسیار زیاد را دارند.
رئیس هیات کوهنوردی قم، با بیان اینکه مهمترین مانع برای 
اعزام برون مرزی کوهنوردان نبود حامی مالی است ادامه داد: 
به دلیل هزینه زیاد اعزام ورزشکاران برای فتح قله های مرتفع، 
اگر حامی مالی برای این اعزام ها وجود داشته باشد ورزشکاران 

قمی آماده فتح قله های مرتفع دنیا با بیش از هفت هزار متر 
ارتفاع هستند. وی اظهار داشت: فدراسیون کوهنوردی برای 
ورزشکارانی که موفق به فتح قله های بالاتر از 6 هزار متر ارتفاع 
شوند حکم قهرمانی صادر می کند که ورزشکاران برای اینکه 
مشمول این قانون شوند باید با هماهنگی فدراسیون و شورای 

برون مرزی فدراسیون برای فتح قله های مرتفع اعزام گردند.
در سال 96 بیش از یک هزار ورزشکار در قالب چهار باشگاه 
کوهنوردی در این استان ساماندهی شدند که با اقدام های 
انجام شده این آمار در 6 ماه نخست امسال بیش از ۱۰ درصد 

رشد را نشان می دهد.

رئیسهیاتکوهنوردی:

5 قله مرتفع دنیا توسط کوهنوردان قم فتح شد
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علمی و سلامت 

یک متخصص فیزیولوژی :

چگونه از ایجاد چین و چروک پوست 
پیشگیری کنیم؟ 

یک پژوهشگر طب سنتی توصیه هایی برای خواب، تغذیه و پیشگیری از چین و چروک 
در سالمندی ارائه کرد. مهدی میرغضنفری  در ارتباط با راهکارهایی برای زندگی بهتر 
سالمندان، اظهار داشت: مزاج انسان با افزایش سن به سمت سردی و خشکی پیش 
می رود، البته هر فردی مزاج شخصی خود را دارد که تا پایان عمر با او باقی می ماند ولی 
به طور کلی مزاج گرم  و تر مقداری از آن کاسته و به مزاج سرد و خشک افزوده می شود. 
وی افزود: افراد بالای 60 سال به همین دلیل به سرما حساس نشده و این افراد باید مراقب 
بادهای پاییزی باشند همچنین از نشانه های کاهش رطوبت و تری در بدن ایجاد چین و 
چروک و لاغری است و افراد داری  مزاج سرد و خشک در سنین پایین تری به عنوان 
مثال زیر 60 سال سرد بدون بیشتر مزاج را تجربه می کنند. این متخصص فیزیولوژی با 
بیان اینکه گاهی در افراد مسن رطوبت زائد ایجاد می شود و سبب پف صورت خواهد شد، 
گفت: این رطوبت ناشی از ضعف عملکرد بدن است بنابر این در سن بالا رعایت برخی 
نکات امری ضروری به شمار می رود. میرغضنفری بیان داشت:افراد سالمند باید از مصرف 
غذاهای ترش، سرکه، بادمجان، گوشت های مانده و کنسروشده به دلیل اینکه در بدن ایجاد 
سودا می کنند، بپرهیزند.همچنین غذاهای آنها بهتر است حالت گرم و ترداشته باشد که 
شیربرنجی که با عسل یا مربای خانگی مصرف شود غذای مناسب در این زمینه محسوب 
می شود. وی اضافه کرد: یبوست یکی از مشکلات دوران سالمندی است که توصیه می شود 
این افراد ملین های کم عارضه همچنین مخلوط انجیر خیس شده در گلاب، روغن بادام 
یا زیتون استفاده کرده و همچنین روغن مالی به پوست این افراد جهت کمتر چروک 
شدن محافظت می کند. میرغضنفری بیان داشت: محل خواب سالمندان نباید نمناک و 
سرد باشد و حتماً نورگیر داشته باشد که سالمندان بتوانند از این وضعیت بهره مند شوند 
همچنین ورزش های ملایم و مفرح همچون پیاده روی صبحگاهی  تپه نوردی به دلیل اینکه 
حرارت درونی بدن ایجاد می کند توصیه می شود. این پژوهشگر طب سنتی خاطرنشان 
کرد:  از آنجایی که سالمندی مغز رو به خشکی پیش می رود این افراد نسبت به استرس 
حساس تر بوده و باید به این قشر از جامعه بیشتر توجه کنیم تا کمتر آزرده شوند همچنین 
کم خوابی و بی  خوابی می توانند ناشی از خشکی مغز باشد که باید از هر دو این مسئله 
پیشگیری کرد. میرغضنفری گفت: چکاندن روغن بادام در بینی و استفاده از دم کرده 

سنبله طیب برای خواب و اعصاب سالمندان توصیه می شود.

گرفتگی صدا را جدی بگیرید

آنچه در مورد سرطان حنجره باید بدانید
رئیس انجمن علمی جراحان گوش، گلو، بینی و سر و گردن ایران گفت: همه افراد به 
ویژه کسانی که سن بالا داشته و استعمال سیگار دارند باید حتماً گرفتگی صدا را جدی 
بگیرند.  مهدی خواجوی در آستانه برگزاری شانزدهمین کنگره بین المللی انجمن علمی 
جراحان گوش، گلو، بینی و سر و گردن ایران اظهار داشت: این کنگره هر دو سال یکبار به 
صورت بین المللی برگزار می شود و شامل قسمت های مختلف این رشته اعم از جراحی گوش، 
راینولوژی، جراحی قاعده جمجمه قدامی، جراحی حنجره و ... است که با حضور اساتید 
صاحب نام خارجی و داخلی برگزار می شود و جدیدترین دستاوردهای علمی مورد بحث قرار 
گرفته و آموزش های لازم نیز ارائه خواهد شد. وی با بیان اینکه این کنگره 6 تا 9 آذرماه سال 
جاری در مرکز همایش های رازی تهران برگزار می شود، افزود: کارگاه های آموزش روش 
جراحی نیز در این کنگره برگزار خواهد شد چرا که هر روز شاهد روش های جدید دسترسی 
به گوش، قاعده جمجمه، بینی، حنجره و ... هستیم. رئیس انجمن علمی جراحان گوش، 
گلو، بینی و سر و گردن ایران در مورد سرطان حنجره گفت: در گذشته زمانی که بیماری 
مبتلا به سرطان حنجره می شد جهت درمان و پیشگیری از پیشرفت بیماری حنجره به طور 
کامل برداشته می شد و فرد صدای خود را از دست می داد در حالی که امروزه از روش های 
محافظه کارانه استفاده می شود و حتی اگر مجبور شویم به طور کامل حنجره را برداریم 
می توانیم صدای فرد را از طریق کاشت پروتز برگردانیم. خواجوی عنوان کرد: یکی از شایع ترین 
نشانه های سرطان حنجره گرفتگی صدا است به ویژه زمانی که سرطان روی طناب های 
صوتی باشد، بنابر این افرادی که سن بالا داشته و استعمال سیگار دارند باید حتماً گرفتگی 
صدا را جدی بگیرند. وی عنوان کرد: امروزه با کمک لیزر می توان در صورتی که سرطان در 
مراحل اولیه باشد آن را به خوبی از حنجره برداریم بدون اینکه ساختمان حنجره باز شود 
ولی باید توجه داشت که تشخیص این بیماری هر چه سریع تر باشد درمان با موفقیت بهتری 

همراه خواهد بود و نیازی به برداشت حنجره نداریم.

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد  رهنی(
پیروآگهی مزایده شماره 4660 مورخه 1397/07/14 بدینوسیله آگهی مزایده به شرح 

ذیل اصلاح می گردد.
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره 2567/1068/1108/6294  اصلی واقع در 

بخش دو ثبت قم مربوط به پرونده اجرائی کلاسه 139604030011000959 
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 139604030011000959 )شماره بایگانی 9600996( ، 
له : بانک شهر،  بر علیه : آقای سید بهنام خداشناس و سید امیر حسام خداشناس مستند 
رهنی شماره 77276 تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 11 قم ششدانگ عرصه و 
اعیان  پلاک ثبتی 2567/1068/1108/6294  اصلی به شماره ثبت 121437 و 121438 
در صفحات 327 و 330 دفتر 695 واقع در بخش دو دفتر املاک ثبت قم بنشانی : قم – 
جاده کوه سفید – خیابان قلعه )دام و طیور( – بعد از چهارراه – سوله دوم – )جنب کارگاه 
تولیدی خوراک دام و طیور( متعلق به راهنین آقایان سید بهنام خداشناس )دو دانگ مشاع 
از ششدانگ( و سید امیر حسام خداشناس )چهار دانگ از ششدانگ( می باشد و از طریق 

مزایده به فروش میرسد. 
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی فوق به مساحت 4750 مترمربع به شرح ذیل: 

شمالا:  دیوار به دیوار بطول 95 متر به شماره 1107 فرعی 
شرقا : درب و دیواریست به طول 50 متر )محل احداث پلاک 2567/1068/1108/6295 

اصلی ( به خیابان 30 متری احداثی 
جنوبا : دیواریست به طول 95 متر به شماره 1109 فرعی 
غربا : دیوار به دیوار بطول 50 متر به شماره 1119 فرعی 

حقوق ارتفاقی : ندارد
بیمه : ندارد

گزارش بازدید کارشناس رسمی دادگستری : 
مطابق گزارش پایان کار به شماره 3/10/123 مورخ 89/07/24 برای 1204 مترمربع 
اعیانی در 1/5 طبقه بصورت سوله با کاربری کارگاهی تجاری می باشد . کف سوله ها 
سنگفرش و دیوارها تا ارتفاع 1 متر سرامیک و بقیه با آجر نماسازی شده و سقف ورق 
شیروانی با یک لایه پشم شیشه است و در انتها هر سوله نیم طبقه وجود دارد کف محوطه 
تسطیح و کوبش و آسفالت شده است ملک با دیوار به ارتفاع 3/5 متر محصور شده و دارای 
انشعاب برق 3 فاز و آب و گاز می باشد. و اخیرا بین دو سالن با سقف سبک پوشیده شده 

که فاقد گواهی پایانکار است.
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می 

گردد:
1- عرصه به مساحت 4750  مترمربع از قرار هر مترمربع 1/900/000 ریال ..........جمعا به 

مبلغ 9/025/000/000 ریال 
2- اعیانی همکف به مساحت 1006 مترمربع از قرار هر مترمربع 4/200/000 ریال .........

جمعا به مبلغ  4/225/200/000 ریال 
3- اعیانی نیم طبقه به مساحت 198 مترمربع از قرار هر مترمربع 2/500/000 ریال 

جمعا به مبلغ 
495/000/000 ریال 

مبلغ  به  .................جمعا  محوطه  دیوار  و  سالنها  بین  پوشش  و  سازی  محوطه   -4
870/000/000 ریال

5- انشعابات آب و برق و گاز............................................ جمعا به مبلغ 250/000/000 ریال 
با عنایت به موارد فوق و ملاحظه موقعیت محلی ابعاد مساحت و کاربری منطقه )صنعتی( و 
گواهی پایانکار و سایر عوامل موثر در ارزیابی ملک موصوف به نرخ روز به مبلغ چهارده میلیارد 

و هشتصد و شصت و پنج میلیون و دویست هزار ریال 14/865/200/000 ریال می باشد.
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز سه شنبه مورخه 1397/8/15 در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – طبقه فوقانی اداره 
ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. مزایده از 
چهارده میلیارد و هشتصد و شصت و پنج میلیون و دویست هزار ریال 14/865/200/000 
ریال )چهارده میلیارد و هشتصد و شصت و پنج میلیون و دویست هزار ریال ( شروع و به 
بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به 
عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری 
و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد 
به عهده برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه را به عنوان سپرده شرکت 
در مزایده طی چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود به اداره اجرای اسناد رسمی 
قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار 
بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف با روز تعطیل رسمی 
غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 
حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی 
منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد و مورد مزایده فاقد بیمه می باشد. )م 

الف 16594( 
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

--------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد  رهنی(

پیروآگهی مزایده شماره 4660 مورخه 1397/07/14 بدینوسیله آگهی مزایده به شرح 
ذیل اصلاح می گردد.

بخش  در  واقع  اصلی  ثبتی شماره 10613/129/746  پلاک  مزایده ششدانگ  آگهی 
و   139604030011000373 کلاسه  اجرائی  های  پرونده  به  مربوط  قم  ثبت  یک 

139604030011000374
بموجب پرونده اجرائی کلاسه 139604030011000373 و 139604030011000374

)شماره بایگانی 9600383 و 9600382( ، له : بانک شهر،  بر علیه : شرکت ماشین 

سازان طراح جوان غدیر و خانم بهارک حق نژاد مستند رهنی شماره 107037 و 106207 
تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره 17 قم ششدانگ عرصه و اعیان  پلاک ثبتی 
10613/129/746 اصلی به شماره ثبت 139881 در صفحه 270 دفتر 741 واقع در بخش 
یک دفتر املاک ثبت قم بنشانی : قم- سالاریه- خیابان بوعلی سینا- کوی شماره 7- نبش 

چهارراه اول – پلاک 23 متعلق به راهن خانم بهارک حق نژاد 
می باشد و از طریق مزایده به فروش میرسد.

حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی فوق به مساحت 253/5 مترمربع طبق سند: 
شمالا:  دیوار به دیوار بطول 13 متر به شماره 466 فرعی 

شرقا : دیواریست به طول 19/50 متربه شماره 128 فرعی 
جنوبا : درب و دیوار به طول 10/90 متر به خیابان به عرض 15 متر 

غربا : در دو قسمت اول پخی است بطول 3 متر به خیابان به عرض 14/75 متر، دوم درب 
و دیوار بطول 17/40 متر به شارع به عرض 14/75 متر

حقوق ارتفاقی : ندارد
بیمه : ندارد

ملک مذکور ساختمانی دو نبش – شمالی ساز – مسکونی و در پنج طبقه زیرزمین – 
همکف – اول و دوم و سوم دارای اعیانی می باشد.

طبقه زیرزمین دارای یک واحد مسکونی کوچک – چهارواحد انباری و محوطه پارکینگ 
ماشین ها می باشد.

فرش کف زیرزمین از سنگ – بدنه تا سقف از سنگ و سقف رابیتس کاری شده و راه 
دسترسی به آن توسط رمپ از شارع جنوبی میباشد. طبقه همکف دارای یک واحد مسکونی 
و ورودی ساختمان به طبقات )لابی( می باشد واحد مذکور دارای اتاق خواب – سالن 

پذیرایی- آشپرخانه – سرویس بهداشتی و حمام – سونا بخار و جکوزی می باشد. 
طبقات اول- دوم و سوم در هر طبقه دارای یک واحد می باشد و هر طبقه شامل سه اتاق 
خواب- سالن پذیرایی و نشیمن- آشپزخانه- سرویس بهداشتی و حمام – تراس و سرویس 
دارای سونا بخار و جکوزی می باشد. فرش کف طبقات از سرامیک – بدنه ها از کاغذ دیواری 
و سقف رابیتس کاری شده همراه با نور مخفی و کابینت  از جنس ام دی اف می باشد. بدنه 
سرویس ها و آشپرخانه از کاشی می باشد. سیستم آبگرم و گرمایش طبقات توسط پیکیج 
و سرمایش توسط چیلر تامین می گردد. نمای ساختمان از سنگ و پنجره ها از جنس 
آلومینیوم می باشد اسکلت ساختمان بصورت فلزی – پوشش سقف از بتن و ساختمان 

دارای آسانسور و هر واحد دارای آب – برق- و گاز مستقل و آیفون تصویری می باشد. 
لازم به ذکر است در بام ساختمان باغ بام اجرا گردیده است که دارای یک ساختمان اصلی 

)آلاچیق( – سرویس بهداشتی- آشپرخانه و باغچه سازی در محوطه بام می باشد.
مبلغ ارزیابی ملک مورد مزایده با نظر کارشناس رسمی دادگستری بدین شرح اعلام می 

گردد:
 1- عرصه به مساحت 253/50  مترمربع از قرار هر مترمربع 79/000/000 ریال ..........

جمعا به مبلغ 20/026/500/000 ریال 
2- اعیانی زیرزمین به مساحت 251/66 مترمربع از قرار هر مترمربع 12/000/000 ریال 

.........جمعا به مبلغ  3/019/920/000 ریال 
3- اعیانی همکف به مساحت 222 مترمربع از قرار هر مترمربع 22/000/000 ریال....... 

جمعا به مبلغ 4/884/000/000 ریال 
4- اعیانی طبقه اول به مساحت 246 مترمربع از قرار هر مترمربع 25/000/000 ریال ......

جمعا به مبلغ 6/150/000/000 ریال 
5- اعیانی طبقه دوم به مساحت 246 مترمربع از قرار هر مترمربع 25/000/000 ریال ......

جمعا به مبلغ 6/150/000/000 ریال
6- اعیانی طبقه سوم به مساحت 246 مترمربع از قرار هر مترمربع 25/000/000 ریال ......

جمعا به مبلغ 6/150/000/000 ریال
7- باغ بامی ...............................................جمعا به مبلغ 800/000/000 ریال 

8- نماسازی و انشعابات............................................ جمعا به مبلغ 1/000/000/000 ریال 
با عنایت به موارد فوق ، موقعیت ملک و در نظر گرفتن کمیت و کیفیت عرصه و ساخت 
و ساز موجود و با در نظر گرفتن سایر عوامل موثر در تعیین قیمت ، ارزش ملک مورد 
بازدید معادل چهل و هشت میلیارد و یکصد و هشتاد میلیون و چهارصد و بیست هزار ریال 
48/180/420/000 ریال می باشد. در ضمن مبلغ ارزیابی شده با فرض اینکه ملک مورد 
نظر هیچگونه بدهی به افراد – مراکز- شهرداری  و دیون ممکنه نداشته باشد و در رهن و 

وثیقه نباشد برآورد گردیده است. 
مزایده ملک مذکور از ساعت 9 صبح الی 12 روز چهارشنبه مورخه 1397/8/2 در اداره 
اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه 7 – طبقه فوقانی 
اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود. 
مزایده از چهل و هشت میلیارد و یکصد و هشتاد میلیون و چهارصد و بیست هزار ریال 
48/180/420/000 ریال )چهل و هشت میلیارد و یکصد و هشتاد میلیون و چهارصد و 
بیست هزار ریال ( شروع و به بالاترین قیمت فروخته خواهد شد. حق الحراج و نیم عشر 
دولتی مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم 
از مالیات و عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غیره تا تاریخ حراج اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود . خریداران می بایست مبلغ پایه 
را به عنوان سپرده شرکت در مزایده طی چک بین بانکی یا چک تضمین شده همراه خود 
به اداره اجرای اسناد رسمی قم ارائه نمایند و در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و 
نسبت به مازاد با بدهکار بر اساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و چنانچه روز مزایده مصادف 
با روز تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت 
انجام می شود و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم 
سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری می باشد و مورد مزایده فاقد 

بیمه می باشد. )م الف 16594( 
اداره اجرای اسناد رسمی قم 

8توصیه برای بهبود وضعیت تغذیه دانش آموزان
یکی از نکات اساسی که با آغاز سال تحصیلی مطرح می شود، داشتن یک برنامه غذایی 
مناسب برای دانش آموزان است. این برنامه غذایی باید بتواند علاوه بر تأمین ریزمغذی های 
مورد نیاز بدن دانش آموزان در تمام مقاطع تحصیلی، انرژی کافی برای مغز آن ها هم فراهم 

کند تا این گروه سنی بتوانند قدرت تمرکز و یادگیری بالاتری در طول روز داشته باشند.
معمولًا به دانش آموزان توصیه می شود در طول دوران تحصیلی، برنامه غذایی جامعی که در 

ادامه به آن اشاره می کنیم را رعایت کنند.
1- صبحانه کامل بخورید: خوردن صبحانه کامل باعث تأمین سوخت کافی برای مغز و 
افزایش تمرکز برای یادگیری درس های محاسباتی مانند جبر، ریاضی، هندسه، فیزیک یا 
حتی شیمی می شود. برخی از دانش آموزان به دلیل دیر بیدار شدن از خواب، قید صبحانه را 
می زنند که این کار شدیداً باعث افت انرژی و قدرت تمرکز آن ها سر کلاس درس می شود. 
از این  رو، توصیه می شود اگر دانش آموزان صبح ها در منزل وقت کافی برای خوردن صبحانه 
ندارند، یک لقمه کوچک نان و پنیر همراه چند عدد مغز یا دانه خام و یک عدد میوه فصل 

پوست کنده با خود داشته باشند و آن را تا رسیدن به مدرسه میل کنند.
2- در انتخاب میان وعده هوشیار باشید: بسیاری از دانش آموزان مجبورند حداقل 2 
یا حتی 3 میان وعده در مدرسه مصرف کنند. توصیه می شود برای میان وعده ها هرگز سراغ 
خوراکی های چرب، شیرین یا شور نروید زیرا این مواد غذایی با ایجاد احساس پُری باعث 
کاهش تمرکز و ایجاد حس خواب آلودگی سر کلاس درس می شوند. بهترین میان وعده هایی 
که می توانند ذهن را در مدرسه کاملًا فعال و هوشیار نگه دارند، شامل این موارد می شوند؛ 
انواع میوه ها، نوشیدنی هایی مانند شیر، میوه های خشک، انواع مغزها یا دانه های خام که با 

کمی عسل ترکیب شده باشند یا حتی یک ظرف کوچک از سالاد خانگی.
3- غلات سبوس دار را فراموش نکنید: یکی از چالش هایی که معمولًا دانش آموزان با 
آن مواجه می شوند، گرسنگی مداوم سر کلاس درس است. از این رو، به تمام دانش آموزان 
توصیه می شود برای وعده صبحانه، میان وعده یا حتی ناهار خود، غلات سبوس دار یا قهوه ای 
را جایگزین غلات آرد سفید کنند. غلات سبوس دار حاوی کربوهیدرات های پیچیده هستند 
که علاوه بر تأمین انرژی کافی برای بدن و مغز، به آرامی در دستگاه گوارش هضم می شوند و 

برای مدت طولانی تری شما را سیر نگه می دارند.
4- شکلات تلخ را در برنامه خود داشته باشید: بسیاری از دانش آموزان تمایل زیادی 
به مصرف انواع شکلات دارند اما آیا می دانید خوردن شکلات تلخ )بالای 75 درصد( می تواند 
به بهبود تمرکز دانش آموزان کمک کند؟ نتیجه یک تحقیق که محققان دانشگاه هاروارد 
انجام داده اند، نشان می دهد اگر دانش آموزان قبل از حضور در کلاس درس یا پیش از امتحان 
یک تکه شکلات تلخ مصرف کنند، میزان گردش خون در بدن و مغزشان افزایش می یابد و 

سوخت کافی برای تمرکز یا فعالیت مغزی آن ها فراهم می شود.
5- نوشیدن مایعات را جدی بگیرید: یکی از عوامل بسیار تأثیرگذار در کاهش تمرکز 
و قدرت یادگیری در دانش آموزان، کم آب شدن بدن آن هاست. از این رو، توصیه می شود 
دانش آموزان نوشیدن مایعات کافی در طول ساعاتی که در مدرسه هستند را فراموش نکنند. 
به این منظور، می توانید صبح خود را در منزل با نوشیدن یک لیوان آبمیوه طبیعی، یک 
فنجان چای سبز یا سیاه بسیار رقیق، یک لیوان شیر یا حتی یک فنجان دمنوش گیاهی 

آغاز کنید. 
بهتر است در مدرسه برای پیشگیری از دریافت قند اضافی و قرار دادن بدن در معرض 
کم آبی، سراغ نوشیدنی های گازدار یا آبمیوه های صنعتی نروید و به جای آن ها انواع آب های 

بسته بندی شده را مصرف کنید.
6- تا می توانید میوه و سبزی بخورید: دریافت آنتی اکسیدان کافی، یکی از راه های 
فعال و هوشیار نگه داشتن مغز در طول دوران تحصیل است. از این رو، به دانش آموزان توصیه 
می شود علاوه بر مصرف انواع سبزی ها و صیفی ها کنار وعده های غذایی مختلف، حتماً یکی- 
دو عدد میوه تازه که خوردنشان راحت باشد را با خود به مدرسه ببرند. این میوه ها شامل موز، 

سیب، انگور، آلو، نارنگی و ... هستند.
7- ویتامین B و آهن کافی دریافت کنید: تمام دانش آموزان باید بدانند بدن و مغز آن ها 
برای انجام دادن بهتر فعالیت ها و هوشیار ماندن، به دریافت حجم کافی از ویتامین های گروه 
B و آهن نیاز دارد. به همین دلیل هم خوراکی هایی مانند تخم مرغ، دانه سویا، انواع گوشت، 

انواع مغزهای خام، حبوبات و اسفناج باید در وعده های غذایی مختلف آن ها گنجانده شوند.
8- ناهار را سبک بخورید: برخی از دانش آموزان مجبورند وعده ناهار را در مدرسه 
باشند یا نوبت مدرسه آن ها بعدازظهر است. از این رو، به چنین دانش آموزانی توصیه 
می شود برای پیشگیری از ایجاد حس خواب آلودگی سر کلاس درس، از خوردن غذاهای 

سنگین و چرب خودداری کنند.
  بهتر است این دانش آموزان نیمی از بشقاب غذایی خود را به انواع سبزیجات نشاسته ای 
یا غیرنشاسته ای اختصاص بدهند، یک چهارم بشقاب غذایی خود را با پروتئین های گیاهی یا 
حیوانی پر کنند و تنها یک چهارم از بشقاب غذایی آن ها به غلات )از نوع سبوس دار( اختصاص 
داشته باشد. مصرف لبنیات همراه با وعده ناهار می تواند باعث تشدید حس خواب آلودگی در 

دانش آموزان شود. از این رو، بهتر است لبنیات از وعده ناهار آن ها به وعده شام انتقال یابد.

بی خوابی، نه تنها در هنگام صبح موجب بدخلقی 
و ترشرویی افراد می گردد، بلکه در بلندمدت نیز 
می تواند بر سلامتی افراد تأثیرگذار باشد. برخورداری 
از خواب مناسب و باکیفیت، نقش بسیار مهمی در 

بهبود عملکرد بدن خواهد داشت.
در این مطلب به نکاتی اشاره می شود که نشان 
اندازه  چه  تا  خواب  فقدان  و  کمبود  می دهند 
می تواند بر سلامت کلی بدن انسان تأثیرگذار باشد:

آسیب رسانی به قلب
در افرادی که به طور مداوم از کمبود خواب رنج 
می برند، صرف نظر از سن، وزن، استعمال و یا عدم 
استعمال دخانیات و میزان فعالیت بدنی، احتمال 
خطر بروز حملات قلبی بیشتر از سایر افراد خواهد 
بود. علاوه بر این، مطالعات نشان داده افرادی که 
میزان خواب شبانه ی آن ها کمتر از شش ساعت 
است، تا دو برابر بیشتر از افرادی که شش ساعت 
و یا بیشتر از خواب شبانه برخوردارند، از احتمال 
ابتلا به سکته ی مغزی و یا حملات قلبی برخوردار 

خواهند بود.
مشکلات حافظه و مغز

برخوردار  مناسبی  خواب  میزان  از  که  افرادی 
در  حتی  قوی تری،  و  بهتر  حافظه ی  از  هستند 
افراد  بود. در مقابل،  برخوردار خواهند  بلندمدت 
دارای مشکلات خواب از شانس بالایی برای ابتلا 
تحقیقات  هستند.  برخوردار  فراموش کاری  به 
که  مغزی  امواج  از  بخش  آن  که  می دهد  نشان 
مسئول بهبود و تقویت حافظه هستند، عمدتاً در 
عمیق ترین بخش ها و مراحل خواب اتفاق می افتد. 
علاوه بر این، فقدان خواب در بیماری افسردگی 
نیز نقش دارد. مشکلات خواب، همانند بی خوابی و 
افسردگی، از هم تأثیر می پذیرند. بی خوابی می تواند 
سبب وخامت علائم افسردگی شود و افسردگی هم 

می تواند خوابیدن را با مشکل مواجه سازد.
تأثیر بد بر پوست

آیا تا به حال به این امر توجه کرده اید هنگامی 
که تمام شب را بیدار هستید، چشم ها پف کرده 
و پوست انسان زرد می شود؟ درباره ی جوش هایی 
که به طور ناگهانی در صبح روز بعد دیده می شوند 
چه نظری دارید؟ این ها تنها بخشی از اثرات کوتاه 
مدت فقدان خواب مناسب در شب ها هستند. تداوم 
این مشکل می تواند سبب آسیب های جدی تری 
گردد. این امر می تواند موجب کدر شدن پوست 
و ایجاد خطوط نازک در صورت گردد. این عارضه 
به این دلیل اتفاق می افتد که اگر از خواب کافی 
برخوردار نباشید، بدن انسان شروع به آزادسازی 
هورمون کورتیزول می کند؛ هورمونی که در هنگام 
مواجهه با استرس آزاد می گردد. ترشح بیش از حد 
این هورمون می تواند سبب کاهش انعطاف پذیری 

پوست گردد.
بروز چاقی

و  گرسنگی  بروز  می تواند سبب  خواب  کمبود 
افزایش اشتها شده و افراد را به صورت بالقوه به 
سمت چاقی سوق دهد. بر پایه ی تحقیقات صورت 
گرفته، افرادی که از خواب شبانه ی کمتر از شش 
ساعت برخوردارند، تا 30 درصد بیش از افرادی 
که هفت الی نه ساعت خواب شبانه دارند مستعد 
ابتلا به چاقی خواهند بود. کمبود خواب می تواند 
سبب خستگی افراد شده و همچنین موجب بروز 
گرسنگی در آن ها گردد. بدتر از آن اینکه این حس 
شما را وادار می کند تا از غذاهای ناسالم همانند 
غذاهای با چربی فراوان و کربوهیدرات بالا استفاده 
کنید که این امر سبب افزایش وزن نیز خواهد شد.

همیشه دقایق و لحظاتی وجود دارد که خوابیدن 
بسیار سخت و دشوار است، در اینجا راهکارهایی 

برای برخورداری از خواب راحت و طولانی پیشنهاد 
می شود:

خصوصاً  نور،  استفاده ی  از  کم:  نور  از  استفاده 
نورهای آبی فام )وسایل الکترونیک(، در هنگام شب 
و خوابیدن اجتناب نمایید. درواقع، نور به مغز این 
علائم را ارسال می نماید که هنوز در طول روز به 
سر برده و زمان آزادسازی هورمون های شیمیایی 
ضروری برای هنگام خواب، همانند ملاتونین فرا 
نرسیده است و یا اینکه ترشح آن را متوقف سازد. 
متوقف  را  از خواب  قبل  تلفن همراه  از  استفاده 
تماشای  که  است  داده  نشان  تحقیقات  سازید. 
تلویزیون، یا استفاده از رایانه یا گوشی هوشمند، 

می تواند خوابیدن را سخت تر کند.
اجتناب از نوشیدن قهوه: نوشیدن قهوه، حتی اگر 
قبل از زمان خواب هم نباشد، هنوز هم می تواند بر 
خواب شما تأثیرگذار باشد. کافئین، موجب تغییر 
سطح ملاتونین در مغز شده و باعث می شود در 
به خواب رفتن با مشکل مواجه گردیم و همچنین 
موجب کاهش مدت زمان خواب افراد نیز خواهد 

گردید.
اساس  بر  الکلی:  نوشیدن مشروبات  از  اجتناب 
تحقیقات صورت گرفته از سوی مؤسسات عرصه ی 
سلامت، نوشیدن مشروبات الکلی می تواند اثرات 
بدی بر خواب، خصوصاً در افراد دارای مشکلات بی 
خوابی داشته باشد. برای این گونه افراد مدت زمان 
بیشتری به طول خواهد انجامید تا به خواب روند، 
خواب راحت و مناسبی را تجربه نخواهند کرد و 
در مقایسه با افرادی که از این نوشیدنی ها استفاده 
نمی کنند، مدت زمان کمتری از خواب را تجربه 
خواهند نمود. همچنین الکل موجب افزایش خطر 
ابتلا به مشکلات مرتبط با خواب همانند آپنه خواب 

خواهد شد.

چگونه کمبود خواب بر قسمت های مختلف بدن تأثیر می گذارد

بی خوابی 
چاق و پیرتان می کند!
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به مناسبت هفته نیروی انتظامی 

تعامل هدفمند و تاثیرگذار مولفه بارز نیروی انتظامی 
نیروی انتظامی نقش غیرقابل انکاری در ایجاد امنیت 
در جامعه دارد و به همین منظور می کوشد با تعامل 
هدفمند و تاثیرگذار با قشرهای مختلف در جهت دستیابی 
به این مهم گام بردارد و بدین شکل از وقوع جرم و جنایت 
جلوگیری کند و آرامش روانی را برای مردم به ارمغان 

بیاورد. 
توسعه در هر کشوری مبتنی بر وجود امنیت اجتماعی 
است که اساس و پایه آن تامین امنیت فردی و اجتماعی 
به شمار می رود. جامعه بدون نظم اجتماعی فاقد امنیت 
خواهد بود و فقدان این مقوله نیز حاکی از عدم وجود نظام 
اجتماعی مقتدر است و بدین گونه که احساس امنیت به 
تدریج از میان یک ملت رخت بر می بندد. در این میان 
نقش نیروهای پلیس در تأمین و برقراری امنیت بسیار 
مهم و انکارناپذیر است زیرا محافظت از اجتماع، کمک 
و ایجاد اطمینان در مردم و نیز اقدام های پیشگیرانه از 
وقوع جرم و از همه مهمتر اجرای صحیح قانون از وظایف 

عمومی این نیروها محسوب می شود. 
نیروی انتظامی به عنوان نهادی در جهت حفظ امنیت 
و آرامش مردم شناخته می شود که این مسوولیت خطیر 
را برنامه ریزی های دقیق و مشارکت مردمی به انجام می 

رساند. 
با تایید آیت الله خامنه ای مقام معظم رهبری در 12 
فروردین 1370خورشیدی 27 تیر به عنوان روز نیروی 
انتظامی انتخاب شد اما در 1378 خورشیدی با درخواست 
انقلاب، 13مهر ماه به  انتظامی و تصویب رهبر  نیروی 
عنوان روز نیروی انتظامی گرامی داشته می شود، این نیرو 
شامل سه بخش مستقل فرماندهی، حفاظت و اطلاعات و 

سازمان عقیدتی - سیاسی است. 
»پلیس مقتدر، امین مردم « عنوان شعاری است که 
در راستای فرمایشات مقام معظم رهبری که فرمودند: 
»نیروی انتظامی همواره باید مظهر اقتدار، نظم، مهربانی، 
نیروی  هفته  برای  باشد.«  جامعه  در  رحمت  و  رأفت 

انتظامی انتخاب شده است. 
در همین ارتباط سردار »محمد شرفی« با اشاره به اینکه 
اساس ماموریت پلیس پیشگیری ناجا ارتباط نزدیک با 
مردم است، اظهار کرد: بدیهی است که تحقق واقعی چنین 
ارتباطی به موفقیت روز افزون ماموریت های این پلیس 
منجر خواهد شد. با تعامل برنامه  ریزی شده، منسجم، 
تاثیرگذار و هدفمند با آحاد جامعه، پیشگیری از جرم 

توسعه بیشتری خواهد یافت.
این مقام ارشد انتظامی مقابله با بی نظمی اجتماعی 
را نیازمند مشارکت و همدلی همه اقشار جامعه دانست 
و خاطرنشان کرد: مقابله با بی نظمی اجتماعی نیازمند 
مشارکت و همدلی همه اقشار جامعه است و اگر روابط 
عمومی نیروی انتظامی قوی نباشد نمی توان مردم را جلب 
و جذب کرد و در صورت تحقق این الزامات به مرحله 
پیشگیری تعاملی یا مشارکتی که امروز مؤثرترین نوع 
پیشگیری است دست خواهد یافت. پلیس و هریک از 
آحاد مردم دارای نقش  ها و اهداف متفاوتی هستند اما 
اگر بتوان در ایفای نقش ها و دستیابی به اهداف حوزه 
پیشگیری از جرم مشترک شد، می توان به اهداف نهایی 
و آرمان های خود تا اندازه قابل توجهی دست پیدا کرد زیرا 

این مشارکت درصد موفقیت را بسیار بالا می برد.
به مناسبت هفته نیروی انتظامی دستاوردها و فعالیت 
های این سازمان مهم و مردمی را از منظرهای مختلف 

بررسی کرده است. 

* نیروی انتظامی و اقتصاد مقاومتی 
نیروی انتظامی از جمله نهادهای مهم  کشور به شمارمی 
رود که می تواند با اجرای وظایف قانونی خویش در جهت 
تحقق اقتصاد مقاومتی گام های موثری بردارد. در این 
میان این نیرو با مقابله با قاچاق کالا از فعالیت اقتصادی 
غیرقانونی جلوگیری و اینگونه کمک بزرگی به تولید و 
اقتصاد مقاومتی می کند. با نگاهی به آمار قاچاق و تاثیر 
آن بر از میان بردن فرصت های شغلی می توان بیش از 
پیش به اهمیت این مقوله پی برد زیرا به گفته »مهدی 
میزان  اصفهان،  استان  انتظامی  فرمانده  معصوم بیگی« 
ورود کالای قاچاق در کشور در سال های گذشته آماری 
میان 12 تا 19 میلیارد دلار داشته است و این موضوع 
کاهش چند درصدی نرخ بیکاری را نمایان می سازد و 
نقش نیروی انتظامی را در زمینه مبارزه با این مساله جلوه 

گر می کند. 
همچنین وجود امنیت در حوزه های گوناگون نیز سبب 
پویایی بخش های مختلف کشور و جذب سرمایه گذاری 
می شود که این مهم نیز در سایه برخورداری از نیروی 
انتظامی مقتدر به دست خواهد آمد. پس باید همگان 
یاری بخش این نیروی در مسیر مبارزه با پولشویی، احتکار، 
کلاهبرداری، اختلاس و ... باشند تا این چنین بتوان به 

شعارهای اقتصاد مقاومتی جامه عمل پوشاند. 
* نیروی انتظامی و مقوله قاچاق 

کشفیات کالاهای قاچاق در 6 ماه نخست سال جاری 
حدود چهار هزار میلیارد تومان برآورد شده است که با 
نگاهی به همین آمار در زمان مشابه سال گذشته، می 
گفته  به  کرد.  اذعان  آن  درصدی  افزایش 99  به  توان 
سردار سرتیپ »اسکندر مومنی« جانشین فرمانده نیروی 
انتظامی، کل پرونده های قاچاق کالا پنج درصد و پرونده 
های بالای 500 میلیون تومان حدود 50 درصد افزایش 
یافته اند. برای نمونه در استان هرمزگان در 6 ماهه نخست 
امسال 2هزار و 200 دستگاه خودرو و 58 فروند شناور 
حامل کالای قاچاق شناسایی و توقیف شده و به طور کل 
680 میلیارد تومان انواع کالای قاچاق بدست آمده که 
این آمار نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 182درصد 

رشد داشته است.
* مبارزه با عاملان تهیه و توزیع مواد مخدر 

میزان کشفیات، تعداد عملیات های صورت گرفته و 
دستگیری های انجام شده در حوزه مبارزه با قاچاق مواد 
مخدر از ابتدای سال جاری، نسبت به سال گذشته رشد 
از تلاش خدمتگزاران  این  و  است  توجهی داشته  قابل 

صدیق این مرز وبوم حکایت دارد. باید دانست در سال 
گذشته بیش از 810 تن انواع مخدر به وسیله پلیس و 
دیگر نهادهای امنیتی کشور کشف شد که 713 تن آن را 
نیروهای خدوم پلیس انجام دادند. همچنین از آغاز سال 
جاری تاکنون، 372 تن موادمخدر در سطح کشور کشف 

شده است. 
به دلیل همجواری ایران با افغانستان تمهیدات بیشتری 
در بخش مرزی با این کشور به کار برده می شود. به گفته 
مواد  با  مبارزه  پلیس  رییس  زاهدیان«  سردار »مسعود 
مخدر؛ بیشترین مواجه و مقابله با مواد مخدر مربوط به مرز 
افغانستان است و تولیدات مواد مخدر از 2001 میلادی که 

185 تن بود، به 9 هزار تن رسیده است.
* مبارزه نیروی انتظامی با احتکار

مقوله احتکار یکی از اعمال مذمومی به شمار می رود که 
برخی سودجویان با توجه به شرایط جامعه به آن مبادرت 
می ورزند. در همین راستا نیروی انتظامی با اشراف کامل 
به این حوزه به مبارزه با اخلال گران و مفسدان اقتصادی 
می پردازد و کالاهای احتکار شده را کشف می کند. برخی 
کشفیات پلیس در روزهای اخیر مربوط به کشف 100 
میلیارد ریال لوازم منزل احتکار شده در استان تهران بوده 
است که با پلمب انبارهای مذکور، به ارسال پرونده این 
مورد به مراجع قضایی اقدام کرد. در عملیات دیگری نیز، 
پلیس به شناسایی انبار احتکار کالا در شرق استان تهران 
پرداخت که در آن 45 پالت یک تنی مواد اولیه پتروشیمی 
و 820 دستگاه مانیتور علائم حیاتی بیمارستانی و لوازم 
ورزشی تحت عنوان احتکار کالا به ارزش 100میلیارد 
ریال کشف شد.  همچنین در استان اصفهان محموله های 
بزرگ لوازم یدکی خودروهای سبک و سنگین به دست 
آمد که ارزش آن 150 میلیارد ریال اعلام شده است و این 

مهم از مصادیق بارز اثبات احتکار به شمار می رود.
* سخن پایانی 

نیروی انتظامی هیچ گاه و در هیچ برهه ای از تلاش برای 
برقراری و حفظ همه جانبه امنیت در جامعه دریغ نکرده 
است و خود را جزیی از مردم و در خدمت آنان می داند. 
کارکنان نیروی انتظامی سخت ترین مسوولیت ها را برعهده 
دارند و حتی در دشوارترین شرایط نیز از خدمتگزاری 
به جامعه، ایجاد امنیت و مقابله با جرم و مجرمان غافل 
نمی شوند. در این میان ارتقای روحیه پرسنل و طرح های 
حمایتی از آنان با توجه به امور مهمی که انجام می دهند، 
در نیل به آرمان ها و اهداف سازمان نیروی انتظامی لازم 

و ضروری است.

اجتماعی

شهردار بندرعباس مطرح کرد

راه اندازی مدیریت گردشگری شهرداری 
بندرعباس

شهردار بندرعباس با تاکید بر اینکه گردشگری، عامل مهم در توسعه است، از راه اندازی 
مدیریت گردشگری شهرداری بندرعباس خبر داد و گفت: احداث پارک لنج ها، شهر بازی 
بزرگ، توسعه پارک های ساحلی و غیره جزو برنامه های شهرداری بندرعباس در حوزه 

گردشگری است.
 عباس امینی زاده در آیین روز جهانی گردشگری که در هتل هرمز با حضور معاون 
سیاسی و امنیتی استانداری، فرماندار بندرعباس و جمعی دیگر از مدیران کل دستگاه های 
و  کالبدی  موضوعات  مختص  تنها  وظیفه شهرداری  کرد:  اظهار  شد،  برگزار  اجرایی 
فیزیکی نیست و از دیدگاه ما، بخش قابل توجهی از وظایف در شهرداری، پرداختن به 
مسائل اجتماعی، فرهنگی، تفریحی و غیره است. وی با تاکید بر اینکه در تمام دنیا برای 
توسعه شهر ها به این بخش توجه ویژه ای شده و در واقع یکی از مهمترین عوامل توسعه، 
گردشگری است، افزود: امروزه موضوع گردشگری در همه جا مورد استقبال بوده و در 
دنیا اثر آن مورد قبول است. شهردار بندرعباس با بیان اینکه ساحلی و بندری بودن شهر 
بندرعباس یک موضوع اساسی و مهم است که اکنون توجه بیشتری نسبت به آن می شود، 
گفت: باید به شکلی برنامه ریزی کنیم که از این موقعیت استفاده بیشتری کنیم. امینی زاده 
از راه اندازی مدیریت گردشگری شهرداری بندرعباس از حدود یک سال قبل خبر داد و 
بیان کرد: با ایجاد زمینه فعالیت این مدیریت، در موضوعات گردشگری با ایجاد اماکن و 
زیرساخت های مورد نیاز و هماهنگی دستگاه های مرتبط، برنامه ریزی های قوی تری ایجاد 
شده است. وی با تاکید بر اینکه پرداختن به ساحل در دستور کار شهرداری و شورای 
اسلامی است، بیان کرد: توسعه پارک های ساحلی، سامان دهی و بدنه سازی در بخش های 
مورد نیاز ساحل شروع شده و همچنین احداث پارک لنج ها و چند اقدام دیگر جزو 
برنامه های آغاز شده شهرداری بندرعباس است. این مقام مسئول با بیان اینکه توجه به 
هویت اصلی منطقه می تواند عامل اصلی محرک گردشگری باشد، گفت: مطالعات کمپ 
گردشگری بندرعباس انجام شده و بزودی ساخت آن آغاز می شود. شهردار بندرعباس با 
بیان اینکه بیش از شش ماه بر روی موضوع شهر بازی مطالعه انجام شده و با شرکت های 
بزرگ در این زمینه مذاکراتی صورت گرفته و با توجه به تعیین بودجه این مجموعه که 
خواسته دیرینه شهروندان بندرعباس است، بزودی قرارداد این پروژه نیز منعقد می شود. 
وی در ادامه سخنانش همچنین از ساخت زمین های ورزشی ساحلی در غدیر و سورو خبر 
داد و اظهار کرد: به کمک و همراهی شهروندان محله سورو و با هماهنگی اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان، اقدامات لازم برای ایجاد»منطقه گردشگری 

بومی سورو« انجام می شود.
امینی زاده از تکمیل پارک آکواریوم و بهره برداری از این پروژه تا دهه فجر سال جاری 
خبر داد و افزود: تهیه اتوبوس گردشگری و بهره گیری از آن در زمینه گردشگری استان 

و خصوصاً شهر بندرعباس جزو دیگر اقدامات در حال انجام شهرداری بندرعباس است.
شهردار بندرعباس با اشاره به احیا منطقه پنجعلی به عن وان کوهستان پارک، گفت: 
اقدامات قابل توجهی در این منطقه انجام شده و بزودی نیز با انجام برق کشی، و ایجاد 
بخشی دیگر از امکانات رفاهی این منطقه نیز به بخش های گردشگری شهر اضافه می شود.

 
مدیر عامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان:

بهره برداری از دو سد گابریک و سرنی به 
استان جان دوباره می بخشد 

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان عنوان کرد: احداث و بهره برداری از دو سد 
سرنی و گابریک تاثیر بسیار خوبی بر حوزه کشاورزی و آب شرب دارد به گونه ای که 

استان جان دوباره ای میگیرد.
 هوشنگ ملایی بیان کرد: در حال حاضر سد سرنی در حال آبگیری و سد گابریک در 
دست احداث است که با استفاده از انها شاهد تحولات بزرگی در استان آذربایجان ا خواهیم 
بود که بر اساس پیش بینی ها تا سال اینده به بهره برداری میرسند. وی در ادامه اضافه 
کرد: مظالعه بر روی 10 رودخانه استان در حال انجام است که به دنبال این هستیم که از 
ظرفیت بخش خصوصی و دولتی برای احداث آنها استفاده کنیم و در این خصوص نیز در 
جلسات متعددی صحبت شد زیرا استان هرمزگان در مدیریت آب های سطحی یک مقدار 

عقب مانده که در تلاش هستیم این عقب ماندگی را جبران کنیم.
این مقام مسئول در ادامه با اشاره به ایجاد فروچاله ها و نشست های دشت میناب افزود: 
بعد از دشت میناب در منطقه پارسیان نیز شاهد ایجاد این رخداد هستیم به دنبال آن 
دشت های شهرستان رودان نیز در وضعیت نا مناسبی قرار دارند و این دوره 17 سال 
خشکسالی در استان باعث بیلان حدود سه میلیارد متر مکعب در آب های زیر زمینی 
شده است. مدیر عامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان تصریح کرد: امسال بیش از 400 تا 
500 میلیون متر مکعب بیلان منفی داریم که با توجه به برنامه ای که با جهاد کشاورزی، 
نظام صنفی و خانه کشاورز ارائه شده باید به سمت کشت هایی با مصرف آبی کمتر برویم.

ملائی افزود: جهاد کشاورزی از آبیاری تحت فشار برای کشاورزان به ویژه در میناب 
استفاده میکند زیرا بر اساس برنامه های ارائه شده به دنبال کاهش 20 درصدی کشت 
زراعی و کاهش برخی کشت ها مانند هندوانه و ذرت هستیم همچنین احیای برخی دیگر 
از گونه ها مانند گندم و کلزا با توجه به نیاز کشور  و مصرف آب کمتر در دستور کار قرار 
دارد.  وی با یاداوری اینکه دولت خرید تضمینی کشت گندم و کلزا را بر عهده گرفته 
بیان کرد: در بخش کشت های جالیزی هم در تلاش برای هماهنگی با استان های دیگر 
هستیم تا مازاد تولید نداشته و محصول دچار افت قیمت نشود که در صورت تعادل در 
تولید و مصرف میتوان مشکلات کشاورزان را کاهش و مدیریت خوبی در بخش اقتصادی 
کشور داشت. این مقام مسئول در ادامه با اشاره به شرایط نا مساعد بارشی در پاییز پیش رو 
تصریح کرد: باید در سال زراعی جدید مدیریت داشته باشیم و از چالش ها با کمترین ضرر 
بگذریم تا کمترین آسیب را در منابع استراتژیک تجدید ناپذیر زیر زمینی داشته باشیم و 
از سوی دیگر معیشت مردم نیز حفظ شود. مدیر عامل شرکت آب منطقه ای هرمزگان 
اظهار کرد: مبحث خشکسالی در استان به صورتی نیست که ترسالی و یا خشکسالی داشته 
باشیم، این در صورتی است که ما 185 میلیمتر متوسط بارندگی در استان داشته ایم به 
این معنا که این میزان بارش از متوسط کشوری حدود 40 درصد پایینتر بوده است. ملائی 
افزود: همچنین به همین میزان بارش به متوسط آسیا حدود یک چهارم و نسبت به اروپا 
یک سوم است که با توجه به این اعداد باید بگوییم که ما در منطقه خشک قرار گرفته ایم 
و تر سالی ما همان خشکسالی است. وی با توجه به پیشینه خشکسالی و کم آبی در استان 
بیان کرد: اگر به گذشته نگاهی بیندازیم متوجه میشویم که مردم هرمزگان سازگاری با کم 
آبی برقرار کرده بودند مانند مردم غرب استان که آب خود را از آب انبارها تامین میکردند 
یا وجود چاه های طلا به تعداد روزهای سال در جزیره قشم که این نشان از مدیریت 

خشکسالی و تامین اب در استان در خشکسالی ها و کم آبی ها دارد.

مدیرکل تعاون و کار هرمزگان:

166 میلیارد تومان تسهیلات اشتغال روستایی 
در هرمزگان پرداخت شد

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان گفت: با اجرای طرح حمایت از توسعه 
وایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی وعشایری، 289 میلیارد تومان تسهیلات به استان 
اختصاص داده شده است که از زمان ابلاغ اعتبارات تاکنون، 166 میلیارد تومان به 341 

طرح پرداخت شده است.
از محل صندوق توسعه ملی در  این تسهیلات  اینکه  به  با اشاره  مهندس سلیمی 
بخش های مختلف اقتصادی اعطا می شود، افزود: از مجموع طرح های ثبت شده در 
سامانه کارا، 626 پرونده در دبیرخانه کارگروه به مبلغ بیش از 608 میلیارد تومان تایید 

شده که از این تعداد 518 طرح با مبلغ 504 میلیارد تومان به بانکها ارسال شده است.
وی اضافه کرد: بیشترین طرحهای تایید شده مربوط به بخش کشاورزی با 353 طرح 
است.مهندس سلیمی در خصوص تسهیلات اشتغال فراگیر بیان داشت: برای اجرای طرح 
اشتغال فراگیر در استان نیز 352 میلیارد تومان تسهیلات بانکی در نظر گرفته شده است 
که از 134 طرح تایید شده 110 طرح به مبلغ بیش از 146 میلیارد تومان به بانکهای 
عامل ارسال شده که از این تعداد، 17 طرح مصوب شده که تاکنون تسهیلات سه طرح 
پرداخت شده است.متقاضیان برای بهره مندی از تسهیلات اشتغال فراگیر و روستایی باید 
در سامانه کارا به نشانی Kara.mcls.gov.ir ثبت نام کنند که پس از تائید طرح، کمیته های 
فنی ابعاد طرح را به لحاظ کیفی و کمی مورد بررسی قرار می دهند و پس از تائید نهایی، 
طرح برای تأمین اعتبار به بانک معرفی و پس از بررسی در صورت داشتن توجیه فنی و 

اقتصادی، طرح در نوبت دریافت وام اشتغال قرار می گیرد.

معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس: 

 سگ های بدون صاحب جمع آوری می شوند
بدون  تکذیب کشتار سگ های  بندرعباس ضمن  معاون خدمات شهری شهرداری 
صاحب، گفت: شهرداری بندرعباس پس از فرایند جمع آوری به روش زنده گیری، در صدد 

عقیم سازی و سامان بخشی به مسئله سگ های بدون صاحب است.
 اسماعیل موحدی نژاد ضمن تکذیب شایعات و موضوعات مطرح شده درباره کشتار 
سگ های بدون صاحب جمع آوری شده از سطح شهر، اظهار کرد: با توجه به وقت، زمان و 
هزینه صورت گرفته در موضوع این سگ های بدون صاحب، عملکرد شهرداری بندرعباس 
در این مسئله کاملا قابل دفاع است. معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس با اشاره 
به آغاز مرحله جدید جمع آوری این سگ ها از سطح شهر خاطرنشان کرد: در حال حاضر 

صرفاً کار جمع آوری و نگهداری سگ های بدون صاحب در دستور کار قرار دارد.
این مقام مسئول با تکذیب موارد عنوان شده در سح فضای مجازی از سوی برخی افراد، 
گفت: متاسفانه عده ای سودجو به بهانه حمایت از این حیوانات دنبال دست یابی به منافعی 
بوده که از کار آنها جلوگیری شده است. وی با تاکید بر اینکه کشتار سگ های بدون صاحب 
در دستور کار قرار ندارد، بیان کرد: عده اندکی به اسم انجمن حمایت از حیوانات سعی 
در تشویش اذهان و زیر سوال بردن اقدامات شهرداری دارند که این موضوع از مراجع 
ذی صلاح در حال پیگیری است. این مقام مسئول بیان کرد: شهرداری بندرعباس در پناه 
انسانیت، اقدام ارزنده جمع آوری، نگهداری و عقیم سازی را مدنظر قرار داده و در این مسیر 
حرکت می کند. معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس تصریح کرد: در حال حاضر نیز 

کمپ محل نگهداری سگ های بدون صاحب روزانه تنظیف، آبرسانی و غذادهی می شود.

شهردار اصفهان مطرح کرد

ناژوان گنجینه  ای ارزشمند برای شهر اصفهان 
برای شهر اصفهان  ارزشمند  ناژوان گنجینه ای  نوروزی شهردار اصفهان گفت:  اله  قدرت 
محسوب می شود، که باید برای پاسداری از حریم، فضای سبز و درختان آن به شدت تلاش کرد.

قدرت اله نوروزی  در جلسه بررسی طرح ویژه اراضی ناژوان به مساحت تقریبی 1200 هکتار 
با حضور حجت اله غلامی مدیرکل راه وشهرسازی، قدرت اله نوروزی شهردار اصفهان، فتح اله 
معین رییس شورای اسلامی شهر اصفهان و تنی چند از اعضای شورا و شهرداران و کارشناسان 
مناطق اصفهان در محل پارك جنگلی ناژوان برگزار شد اظهارداشت :حساسیت های ویژه ای بر 
روی این منطقه وجود دارد به همین دلیل نیاز است مراقب این سرمایه شهر باشیم تا به دلیل بی 
توجهی یا عدم دقت در تصمیم گیری ها مورد خسارت قرار نگیرد. ناژوان به عنوان تنفسگاه شهر 

اصفهان محسوب می شود و هرگز اجازه مسکونی شدن آن را نخواهیم داد.
تنها دغدغه ما ضمانت و پشتوانه اجرایی طرح است

مدیرکل راه وشهرسازی استان نیز در این جلسه  کلیات این طرح را روشن دانست و در 
ادامه بیان داشت: در صورت ارائه و عملیاتی نمودن این طرح تنها دغدغه ما ضمانت و پشتوانه 

اجرایی آن است.
حجت اله غلامی خاطر نشان ساخت: متاسفانه سه جهت جغرافیایی شمال، جنوب و شرق 
اصفهان بدلیل خشکسالی و رشد کویر و وجود پادگانهای نظامی و دیگر کاربری ها قابلیت بررسی 
محلی به عنوان تنفسگاه را برای شهر اصفهان ندارد به جز غرب اصفهان که شامل پارك جنگلی 
ناژوان می شود و ناژوان از معدود باغ های اصفهان است که از جریان توسعه و گسترش شهر تا 
اندازه ای ایمن مانده و همچنان به هوای شهر لطافت و تازگی می بخشد ولازم است طبق طرح 

ارائه شده و تفاوت ضابطه ها در لایه های مختلف، آنرا پیگیری نمود. 
در این نشست مشاور طرح، اراضی ناژوان را به 3 پهنه اول، دوم و سوم تقسیم کرد که پهنه اول 
از محل رودخانه تا باغات ، پهنه دوم شامل باغات خصوصی و پهنه سوم با فاصله از رودخانه  و در 
محل تلاقی با ساخت وسازهای اطراف را شامل می شود که این طرح با هدف حفظ فضای سبز 
و کارکرد گردشگری طبیعت محور و کشاورزی و باغداری گردش محور ارائه گردید.در این جلسه 
ناژوان به عنوان تنفسگاه شهر اصفهان با حفظ باغات و اراضی کشاورزی و تفریح های طبیعی ، 

طراحی مناسب محیطی ویژه و هدایت مطلوب توسعه شهری معرفی شد .

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان مطرح کرد

انجام تعهدات گازرسانی به شهرها ، روستاها و 
صنایع با بالاترین کیفیت

مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، ،گفت: 60 گلخانه ای که گاز مصرفی آنها قطع شده 
است پس از پرداخت 30 درصد از بدهی گازبهای مصرفی، گاز آنها مجدداً وصل خواهد شد.

سید مصطفی علوی در مراسم تودیع و معارفه رئیس اداره گاز شهرستان تیران که با حضور  
فرماندار این شهرستان برگزار شد بیان داشت: در راستای حمایت از طرح های زیست محیطی، 
کاهش میزان آلودگی هوا ، حمایت از تولید و صنعت سبز کشور گازرسانی به گلخانه در سطح 
استان همانند صنایع دیگر انجام گرفته است، اما از سال گذشته تا کنون تعدادی از صاحبان 
این صنعت چندین بدهی گاز بها ی معوق شده داشتند که پس از چند بار اعلام و اخطار، در 

چهارچوب قوانین، گاز مصرفی آنها قطع گردید. 
مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان، گفت: گاز طبیعی یک سوخت پاک و جایگزین بسیار 
مناسب برای سوخت ها ی آلاینده می باشد، در صورتی که این انرژی پاک علاوه بر مصارف 
خانگی مصارف 100درصدی سوخت صنایع را تامین کند حجم بسیاری از آلودگی ها به ویژه 

استان اصفهان که از واحدهای صنعتی زیادی برخوردار است کاهش خواهد یافت.
وی، در ادامه، با اشاره به تاثیرگذاری نقش فرمانداری در توسعه فرهنگ و اجرای قوانین در 
سطح شهرستان گفت: از فرماندار شهرستان تیران تقاضا داریم در فرهنگ سازی مصرف بهینه 
و ایمن گاز، کماکان از شرکت گاز حمایت کند و با این شرکت در جهت وصول مطالبات خود از 

مشترکین و بروز رسانی معوقات گاز بهاء بویژه در بخش صنعت همکاری نماید.
سید مصطفی علوی، افزود: این شرکت به تعهدات خود در حوزه گازرسانی به شهرها ، روستا 
ها و صنایع تا کنون با بالاترین کیفیت و استانداردهای لازم جامه عمل پوشانده  و همواره آماده 

خدمت رسانی به مشترکین است.
وی خاطر نشان ساخت: تمامی مبالغ قبوض گاز بهایی که به دست مردم می رسد مستقیماً 
به خزانه دولت واریز می شود و دولت با همین مبلغ، یارانه ماهانه مردم را تامین می کند لذا 
انتظار می رود همه مشترکین گاز طبیعی به ویژه بخش خانگی با پرداخت به موقع گاز بهاء ی 
مصرفی، شرکت را در ارائه خدمات بهتر یاری کنند. لذادر صورت عدم پرداخت به موقع، این 

شرکت مجبوراست نسبت به قطع گاز مشترکین با اعلام قبلی اقدام نماید.
لازم به ذکر است در پایان این نشست، مهندس علوی، ضمن معرفی محمد رضا بهزادیان 
به عنوان رییس اداره گاز شهرستان تیران و ارائه توصیه هایی به وی در خصوص تلاش در 
جهت کاهش هزینه های مازاد و منطقی کردن هزینه های جاری و نیز مدارا با مردم و حفظ 
کرامت مشترکین و ارباب رجوع از زحمات محمد تقی تسلیمی رئیس سابق این اداره تشکر 

و قدردانی نمود.

رئیس اداره امورعشایری قم خبرداد

آغاز کوچ پاییزه عشایر قم به مناطق قشلاقی
رئیس اداره امور عشایری قم گفت: از نیمه مهرماه سال جاری، کوچ عشایر قم به مناطق 

قشلاقی به منطور زندگی و پرورش دام در فصل سرما، آغاز شد.
محمود تندرو افزود: مهمترین مقصد کوچ عشایر قم، مناطق قشلاقی استان شامل دیر، مره و 

اطراف دریاچه حوزه سلطان در منطقه قمرود بخش مرکزی قم است.
استان قم دارای یک شهرستان قم و 5 بخش جعفریه، سلفچگان، کهک، مرکزی و خلجستان 

است؛ بخش مرکزی دارای 2 دهستان قمرود و قنوات می باشد.
وی بیان کرد: روند کوچ عشایر تا اوایل فصل زمستان ادامه می یابد و بعد از آن عشایر استان 
تا فروردین ماه در محل اسکان خود مستقر می شوند و از تغذیه دستی برای پرورش دام خود 

استفاده می کنند. 
وی با اشاره به اهمیت تامین آب و علوفه برای عشایر، ادامه داد: مراتع استان قم در سال 
های اخیر با کاهش منابع آبی و فقیر شدن پوشش گیاهی مواجه بوده است که برای جبران 

این موضوع، آب رسانی سیار و ارسال نهاده های دامی به محل قشلاق عشایر انجام می شود.
تندرو افزود: اگر امکانات مورد نیاز عشایر تامین شود، آنان به عنوان تولیدکنندگان اصلی 
گوشت قرمز می توانند به فعالیت خود ادامه دهند و برای استان ارزش افزوده اقتصادی ایجاد 
کنند. وی با اشاره به این که در تخصیص منابع مالیات بر ارزش افزوده، سهمی برای عشایر درنظر 
گرفته شده است، افزود: عشایر سهم قابل توجهی در ایجاد ارزش افزوده اقتصادی استان قم دارند 
و باید این مبلغ به طور کامل تخصیص یابد و در مسیر خدمت رسانی به خود آنان استفاده شود.

بر اساس آخرین سرشماری، 305 خانوار عشایری در قم حضور دارند؛ هرخانواده عشایر به طور 
متوسط 6 عضو دارد، با این حساب می توان گفت در این استان حدود 2 هزار تن از عشایر کشور 
مشغول زندگی و فعالیت هستند. علاوه بر ایل کلکو، شاهسون، میش مست، زند، عرب و کتی، 
عشایر دیگری هم در استان قم حضور دارند و براساس منابع تاریخی، قم در پذیرایی از عشایر 

قدمت بالاتری نسبت به استان های همجوار خود دارد.
عشایر حاضر در استان قم بیش از 6 هزار نفر شتر و 22 هزار دام سبک در اختیار دارند و در 

زمینه تولید گوشت قرمز و محصول های لبنی فعالیت می کنند.
عشایر استان قم همچنین در تولید انواع صنایع دستی و همچنین قالی بافی دارای سبک و 

مهارت خاصی هستند.

مدیر ستاد اقامه نماز استان قم:

یادمان شهدای گمنام بهترین مکان برای 
فعالیت های فرهنگی است

مدیرکل ستاد اقامه نماز استان قم گفت: یادمان های ساخته شده برای شهدای گمنام علاوه بر 
فضای معنوی خاص خود، بهترین مکان برای انجام فعالیت های فرهنگی است.

محمد خامه یار با اشاره به این که مزار شهدای گمنام در هر منطقه ای که باشد، روحیه 
ایثارگری را ترویج می کند، افزود: برگزاری برنامه های فرهنگی در این یادمان ها، بهترین شرایط 
را برای تبیین ارزش های انقلاب اسلامی و دوران دفاع مقدس به وجود می آورد که باید به نحو 

احسن از آن استفاده کرد.
وی بیان کرد: اقامه نماز جماعت و تشکیل جلسات هیات های مذهبی در جوار یادمان شهدای 
گمنام از دیگر اقدام های فرهنگی است که می توان آن را با استفاده از معنویت مزار شهدا برگزار 

کرد و شوری خاص بدان بخشید.
وی ادامه داد: هرکدام از مزار شهدای گمنام فلسفه ای جذاب دارد که حضور راویان دوران دفاع 

مقدس در آن می تواند به عنوان یک برنامه فرهنگی مستمر تعریف شود.
خامه یار گفت: رسانه های جمعی نقش موثری در تشویق مردم برای حضور در یادمان شهدای 
گمنام و استفاده از فضای معنوی و برنامه های فرهنگی آن دارند که باید از این ظرفیت به شکل 
مطلوب استفاده شود. وی افزود: انجام فعالیت های فرهنگی در جوار یادمان های شهدای گمنام 
احتیاج به برنامه ریزی و مدیریت منسجم دارد که در این زمینه می توان از ظرفیت خادمان 

افتخاری برای ساماندهی امور استفاده کرد.
وی با اشاره به این که حفظ فرهنگ ایثار و شهادت بزرگترین عامل شکست دشمن است، 
ادامه داد: یادمان های شهدای گمنام در کنار مزار سایر شهدای دوران دفاع مقدس، بهترین مکان 
برای مقابله با جنگ نرم دشمن و حفظ روحیه حماسی مردم هستند که باید از این ظرفیت 

معنوی به نحو احسن بهره برد.

رئیس اداره پیش  بینی هواشناسی قم:

دمای قم به 14 درجه می رسد
رئیس اداره پیش  بینی و تحقیقات اداره  کل هواشناسی استان قم گفت: طی روزهای آتی 

کمترین دما در نقاط مختلف استان 14 درجه خواهد بود.
محمدرضا قاضی با اشاره به  پیش  بینی وضعیت آب  و هوای استان طی روزهای آتی اظهار 
کرد: براساس پیش بینی  امروزجهت وزش باد در استان شمالی و با حداکثر سرعت 50 کیلومتر 
بر ساعت خواهد بود. حداقل و حداکثر دما در قم 18 درجه و 23 درجه است، فردا آب و هوای 
استان نیمه ابری تا ابری در برخی ساعات وزش باران گاهی رگبار و رعد و برق و وزش باد 

نسبتا شدید است.
قاضی با بیان اینکه در روز دوشنبه آسمان استان قم نیمه ابری است، گفت:  در آن روز در 

برخی ساعات شاهد بارش باران و گاهی وزش باد در استان خواهیم بود.
وی ادامه داد: در روز دوشنبه جهت وزش باد در استان قم شرقی و با حداکثر 55  کیلومتر 

بر ساعت است، در این روز حداقل و حداکثر دمای استان 14 درجه و 25 درجه خواهد بود.
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اعتبار اقدامات کاخ سفید به شدت پایین آمده است

تشدید انزوا
ثمره سیاست های ترامپ برای آمریکا

پس از انتشار حکم دیوان بین المللی دادگستری علیه تحریم های آمریکا، مقام 
های این کشور خروج واشنگتن از برخی معاهدات مهم بین المللی دیگر را هم اعلام 
کردند؛ که به باور برخی از تحلیلگران این اقدام نشانه شکست سیاست های واشنگتن 
و انزوای بیشتر کاخ سفید است.در دوره ریاست جمهوری »دونالد ترامپ«، واشنگتن 
خود را از بسیاری از توافق های بین المللی خارج ساخته و به نوعی حساب خود را از 
این سازمان ها و جامعه بین المللی جدا کرده است. این روند تقریبا دو ساله با خروج 
از توافق آب و هوایی پاریس و توافقنامه آسیا-پاسیفیک آغاز شد و سپس به توافق 
هسته ای سال 2015 میان ایران و گروه 1+5 رسید و با خروج واشنگتن از پیمان 
جهانی مهاجرت همراه شد. علاوه بر این از چند ماه قبل دولت ایالات متحده همکاری 
و فعالیت های خود را در شورای حقوق بشر سازمان ملل متحد و همچنین سازمان 
علمی و فرهنگی یونسکو به شدت کاهش داده است. به تازگی حتی مقام های کاخ 
سفید از برخی نهادهای حقوقی سازمان ملل متحد هم انتقادهای تندی را ابراز داشتند 
و از قطع یا کاهش همکاری با آن ها سخن گفته اند.همین رویکرد مخاصمه آمیز با 
کشورهای جهان و سازمان های بین المللی باعث شده است تا آمریکا هر روز در انزوای 
خودساخته جهانی عمیق تری فرو برود. روزنامه »واشنگتن پست« در گزارشی موضوع 
ایران را به عنوان یکی از دلایل شرایط کنونی بیان کرد و از تشدید انزوای جهانی 
ترامپ سخن گفته است. این روزنامه چنین عنوان کرد که اجرای دوباره تحریم ها 
از سوی ترامپ علیه ایران با پاسخ مثبت جامعه بین المللی روبرو نشده و کاخ سفید 
تنهاتر از گذشته شده است.این گزارش که تصویر معنی داری از لبخند همزمان روسای 
جمهوری ایران و فرانسه در سازمان ملل را با عکس نوشته بزرگی با عنوان »هنوز 
خندان« منتشر کرد، افزود: اگرچه شکایت ایران در دیوان بین المللی دادگستری 
خواسته تهران در مورد همه تحریم های کاخ سفید را برآورده نساخت اما همین حکم 
الزام آور برای توقف برخی تحریم ها به عنوان نمایش کسب یک پیروزی اخلاقی برای 
ایران کفایت می کند. این روزنامه و بسیاری از رسانه های آمریکا و جهان همچنین 
در گزارش هایی اعلام کردند مقام های کاخ سفید در واکنش به رای دیوان از خروج 
آمریکا از برخی کنوانسیون های بین المللی و همچنین عهدنامه دوستی با ایران خبر 
می دهند.واشنگتن پست افزود: وزیر امور خارجه آمریکا خروج از عهدنامه دوستی با 
تهران را رسانه ای کرد و »جان بولتون« مشاور امنیت ملی ترامپ هم در نشست خبری 
خود در کاخ سفید از بازبینی واشنگتن در همه توافق هایی که ممکن است پای آمریکا 

را به دادگاه بکشاند سخن گفت. 
* اوج یکسویه نگری واشنگتن 

براساس سخنان مقام های آمریکایی، این گونه به نظر می رسد که ایالات متحده از 
همه معاهدات بین المللی به علت تعارض با منافع کاخ سفید یا متحدان آن خارج می 
شود. دیدگاه واشنگتن به روابط بین الملل آن است که توافق های بین المللی باید و 
حتما منافع آمریکا را تامین کند. حال آنکه همانطور که »وندی شرمن« معاون پیشین 
وزارت امور خارجه آمریکا و مذاکره کننده هسته ای با ایران در دوره اوباما تصریح کرد 

کشورهای دیگر هم منافعی دارند که باید در عرصه بین المللی به آن توجه شود.
این تغییر خط مشی ها از سوی این مقام سابق وزارت امور خاجه آمریکا هم مورد 
انتقاد قرار گرفته است. به گفته شرمن، در حالی ترامپ از توافق مودت با ایران خارج می 
شود که کاخ سفید پیش از آن )در پرونده تسخیر لانه جاسوسی( در طرح دعوای خود 
علیه تهران در دیوان به آن استناد کرده بود. شرمن اعتقاد دارد جان بولتون دوست 
ندارد آمریکا در هیچ پیمان بین المللی مشارکت داشته باشد. پس از اعلام رای اولیه 
دیوان دادگستری بین المللی در محکومیت بخشی از تحریم های کاخ سفید علیه 
ایران، واشنگتن عنوان داشت علاوه بر اینکه از پیمان مودت سال 1955 با ایران خارج 
می شود خروج از پروتکل مربوط به کنوانسیون ژنو در مورد روابط دیپلماتیک )سال 
1961(را نیز در دست بررسی دارد. پیشتر »جان بولتون« مشاور امنیت ملی ترامپ 
هم اعلام کرده بود کشورش در زمینه همکاری با دادگاه جنایات جنگی )ICC( تصمیم 
هایی را خواهد گرفت. دادستان دادگاه کیفری بین المللی چندی قبل خواستار تحقیق 
درباره جنایات جنگی نظامیان و کارشناسان اطلاعاتی آمریکا در جنگ افغانستان شده 
بود. جالب اینجاست جان بولتون مشاور امنیت ملی ترامپ در سخنرانی چند روز 
قبل خود بر همکاری با این دادگاه و دیگر نهادهای بین المللی تاکید کرد اما اظهار 
داشت اجازه اقامه دعوا یا بازداشت شهروندان آمریکایی که از سوی این دادگاه مورد 
اتهام قرار می گیرند را صادر نمی کند. به عبارت دیگر بولتون و دولت آمریکا اجرای 
قانون را برای همه می پسندد به غیر از شهروندان خلافکار و متهمان آمریکایی. به 
طور قطع تعبیر همکاری با دیوان از نگاه بولتون تنها شامل تحمیل و اجرای خواسته 
های کاخ سفید علیه کشورهای دیگر می شود.کمتر از یک ماه قبل دونالد ترامپ هم 
به مقام های دادگاه بین المللی کیفری در لاهه هشدار داد در صورتی که بخواهند به 
پیگیری پرونده شکایت در زمینه جنایات جنگی نظامیان آمریکا در افغانستان ادامه 
دهند با تحریم های آمریکا علیه دیوان و قضات آن روبرو خواهند شد. سپس مشاور 
امنیت ملی رئیس جمهوری آمریکا از این تهدیدها به صورت رسمی پرده برداشت 
و تاکید کرد ایالات متحده از همه ابزار های خود برای دفاع و محافظت از شهروندان 
آمریکا و متحدان آن استفاده می کند و مانع محاکمه آن ها از سوی دیوان یا هر نهاد 
دیگر می شود. کاخ سفید اکنون دلیل خروج از کنوانسیون روابط دیپلماتیک وین را 
نیز طرح شکایت از سوی فلسطینیان در مورد انتقال سفارت ایالات متحده از تل آویو 
به بیت المقدس عنوان داشت. برای مقام های آمریکا کاملا روشن است این اقدام که 
بر خلاف همه قوانین و دستورات موکد شورای امنیت و سازمان ملل انجام شده است 
از دیدگاه همه موازین و دادگاه های بین المللی غیر قابل پذیرش است و به طور قطع 
واشنگتن بار دیگر مورد شماتت و محکومیت بیشتر جهانی قرار خواهد گرفت. جان 
بولتون در واکنش به رای دیوان لاهه علیه تحریم های ضدایرانی آمریکا حتی عنوان 
داشت واشنگتن همکاری و حضور در همه توافقنامه های بین المللی را مورد بازبینی 
قرار می دهد و حتی ممکن است از دیوان بین المللی دادگستری نیز در زمینه صدور 
این رای شکایت کند. یکی از نخستین واکنش ها اعلام خروج از »پیمان مودت« با 
ایران از سوی »مایک پومپئو« وزیر امور خارجه آمریکا بود. روزنامه واشنگتن پست 
آمریکا اعتقاد دارد ترامپ، بولتون و پومپئو هفته گذشته در نشست سازمان ملل در 
دیدار با اعضای جامعه جهانی تلاش کردند تا سیاست های آمریکا علیه ایران را پیش 
ببرند اما این اقدامات با پاسخ سرد کشورها روبرو شد. حتی در شورای امنیت هم اعضا 
به اقدامات ترامپ به ویژه در خروج از توافق هسته ای با ایران انتقاد کردند. بنا بر ارزیابی 
کارشناسان، حال رای دیوان که بیشتر جنبه نمادین دارد می تواند در حوزه تجارت به 
تهران کمک کند و از تاثیر تحریم های آمریکا بکاهد و به شرکت های اروپایی جرات 
همکاری با ایران را بدهد زیرا اعتبار اقدامات کاخ سفید را به شدت پایین آورده است. 
برخی تحلیلگران آمریکایی از این موضوع نگران هستند که این روند باعث شود تحریم 

ها نتیجه عکس به همراه داشته باشند. 

احمد حکیمی پور:

صداوسیما باید 
وجهه ملی خود را حفظ کند

دبیرکل حزب اراده ملت معتقد است در موضوعات سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و 
فرهنگی، رسانه ها باید از هرگونه فضاسازی، نگاه یکطرفه و جناحی دوری کنند و به 

ویژه صدا و سیما به دور از هیجانات وجهه ملی خود را حفظ کند.
احمد حکیمی پوردرباره برنامه روزجمعه صداوسیما با عنوان »مستند سراب« که 
علیه گروه ویژه اقدام مالی )FATF( و لایحه الحاق دولت جمهوری اسلامی ایران به 
کنوانسیون بین المللی مقابله با تامین مالی تروریسم)CFT( پخش کرد، افزود: موضوع 
FATF یک بحث حقوقی است که به توافقات بین المللی بین کشورها مربوط می شود 

و ایران هم از آن مستثنی نیست. 
وی با اشاره به اینکه FATF مربوط به مبادلات مالی، اقتصادی میان کشورها و 
انتقال ارز و درآمد و یک نوع خط اعتباری است، ادامه داد: معتقدم طبق قانون اساسی 
هرگونه عضویت در پیمان های بین المللی در اختیارات مجلس شورای اسلامی است.

به گفته این فعال سیاسی، زمانی که مسئله ای در دست بررسی مجلس شورای 
اسلامی است باید نهاد قانونگذاری در فضایی بدور از حاشیه سازی و جنجال ها اقدامی 

که به مصالح ملی است انجام دهد.
حکیمی پور افزود: هرگونه فضاسازی به همراه هیجان و نوعی قضاوت یک طرفه 
و آلوده کردن فضا را به نفع کشور نمی دانم و معتقدم صداوسیما به عنوان رسانه ملی 

باید انعکاسش جهت گیری ملی باشد.
وی تصریح کرد: نبایدجهت گیری سیاسی و جناحی را در صداوسیما شاهد باشیم 

وبهتر است این رسانه وجه عمومی و ملی خود را در موضوعات مختلف حفظ کند.
دبیر کل حزب اراده ملت خاطر نشان کرد: در برخی مواقع برخی رسانه ها خودشان 

را در حد ابزار یک جریان خاص پایین می آورند.
حکیمی پور تاکید کرد: این موضوع اگر چه موافق و مخالفینی دارد ولی باید در 
ابعاد مختلف توسط نمایندگان مجلس مورد بررسی قرار گیرد و فارغ از فضاسازی ها و 
فشار برروی مجلس شورای اسلامی اجازه دهند تا هر آنچه به نفع مصالح وامنیت ملی 

تشخیص میدهند را به تصویب برسانند.
وی خاطر نشان کرد: خروجی مجلس شورای اسلامی در این موضوع هرچه باشد 
همه باید به آن تمکین کنند و همه تابع قانون باشند وبه مصوبه مجلس در خصوص 

معاهدات بین المللی احترام قائل شوند.

نکتـه

خبــر

علی تاجرنیا:

عارف تجربه کافی برای فعالیت سیاسی و تشکیلاتی ندارد 

حفظ منافع ملی یا پشت کردن به منافع ملی

مخالفان FATF چه در سر دارند؟

عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت با تأکید بر اینکه »در 
شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان، افراد حقوقی باید جایگزین 
افراد حقیقی شوند«، می گوید که عارف تجربه تشکیلاتی و 
سیاسی کافی ندارد. از این رو، بخشی از ضعف عملکرد فراکسیون 

امید به مدیریت ایشان برمی گردد.
علی تاجرنیا، فعال سیاسی اصلاح طلب و عضو شورای مرکزی 
حزب اتحاد ملت ایران اسلامی، درباره انتقادات به شورای عالی 
سیاست گذاری اصلاح طلبان، می گوید: دو دسته نقد به شورای 
عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان وجود دارد. یک بخشی از این 
انتقادات از سوی برخی تشکل هایی است که خیلی طرفدار ندارند 
و در حوزه سیاسی هم اثرگذار نیستند. علاوه  بر این، آن ها در 
انتخابات شورای شهر قبلی در مقابل شورای عالی لیست دادند 
که البته این لیست پنج هزار رأی هم نداشت. بنابراین مشخص 
شد که مردم به لیست شورای عالی سیاست گذاری که مورد تأیید 

آقای خاتمی است، رأی داده اند. 
* سهم خواهی برخی منتقدین 

تاجرنیا در ادامه تأکید می کند که به عقیده او، برخی از 
انتقادات به شورای عالی به این دلیل است که بعضی منتقدین، 
به عدم حضورشان در این شورا معترض اند. مثلًا اگر به جای آقای 
دکتر عارف، دبیرکل سابق یک حزب و یا قائم مقام حزب دیگری 
بود، این بزرگواران بحث دموکراتیک نبودن را در شورای عالی 

مطرح نمی کردند.
او همچنین در پاسخ به این سؤال که آیا این انتقادات به دلیل 
سهم خواهی است؟ می گوید: بدون شک! من نمی خواهم نام ببرم 
که اختلاف ایجاد شود، اما برخی خودشان را در جایگاه آقای 
خاتمی و آقای عارف می بینند و ناراحت هستند که چرا ما نیستیم.

*  انتقادات تشکیلاتی به شورای عالی اصلاح طلبان
این نماینده سابق مجلس با بیان اینکه خود او نیز به این 
شورا انتقاداتی دارد، توضیح می دهد: نقد دیگری که به شورای 
نقد تشکیلاتی  دارد،  اصلاح طلبان وجود  عالی سیاستگذاری 
است که بنده هم در این باره انتقاداتی دارم. به نظرم بحث تحزب 
باید  ما  بنابراین  ملزوم یکدیگر هستند.  و  و دموکراسی لازم 
فرآیندهایی را شکل بدهیم که احزاب و روحیه تحزب گرایی 
تقویت شوند. از این رو، من با بخشی از انتقادات آن ها درباره 
اینکه باید در شورای عالی سیاست گذاری شخصیت های حقوقی 
حضور داشته باشند، موافق هستم.تاجرنیا با تأکید بر اینکه 
»شخصیت های حقوقی باید جایگزین شخصیت های حقیقی در 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان شود« تصریح می کند 
که اگر در شورای عالی، شخصیت های حقیقی قابل و تأثیرگذاری 
هستند به جز آقای خاتمی، آن ها نیز باید وارد یک حزب شوند. 
نمی شود یک حزب سیاسی وجود داشته باشد و آقای دیگری نیز 
که به آن حزب نزدیک است، به صورت حقیقی وارد شورای عالی 
شود. نمی شود که ما بخواهیم، کار سیاسی کنیم و رهبری یک 
شورای عالی سیاست گذاری را برعهده بگیریم اما بگوییم حزب 
خوب نیست و بنیاد تشکیل بدهیم. این موضوع، با روحیه کار 

سیاسی و تشکیلاتی در تعارض است.
این نماینده مجلس ششم همچنین می افزاید: من معتقدم که 

اول باید آسیب شناسی کنیم که چرا شورای عالی تشکیل شد؟ 
این شورا به این خاطر تشکیل شد که شورای هماهنگی جبهه 
اصلاح طلبان  که متشکل از احزاب بود، کارآمد نبود و فرآیندهای 
آن هم فرآیندی نبود که معدل خواست همه اصلاح طلبان باشد. 
ما در آن زمان احزاب فعال و تأثیرگذاری داشتیم که برای هر 
اتفاقی بیانیه می دادند، گفتمان سیاسی ایجاد می کردند و سند 
راهبردی هم داشتند. با این وجود، اما آن ها تنها یک حق رأی 
داشتند درحالی که یک انجمن دیگر که تنها یک عضو داشت هم 
یک حق رأی داشت.تاجرنیا همچنین ادامه می دهد: بنابراین این 
تشکیلات ناکارآمد برای اصلاح خود، تشکیلات دیگری را به وجود 
آورد که همان عیوب را به شکل دیگری داشت. از این رو، من اعتقاد 
دارم که باید یک مجموعه مورد پذیرش جریان های سیاسی و 
حالا با محوریت آقای خاتمی، به صورت یک شورا یا کمیته داوری 
تشکیل شود. اشخاص حقیقی از حوزه تصمیم گیری کنار بروند 
و شخصیت های حقوقی هم براساس اعتبارسنجی منصفانه و 
میزان تأثیرگذاری شان، حق رأی های متفاوتی داشته باشند. مانند 
آنچه ما امروز در فدراسیون های مختلف، دفتر تحکیم و اتحادیه 
اروپا داریم. در اتحادیه اروپا کشورها براساس وسعت و مشخصات 

دیگرشان، حق رأی های متفاوتی دارند.
او همچنین درباره انتقاداتی که به ریاست محمدرضا عارف 
بر فراکسیون امید و شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
می شود، می گوید: این انتقادات آن قدر در جامعه مطرح شده است 
که همه در جریان آن هستند، اما باید گفت که در ابتدای تشکیل 
شورای عالی، مجموعه گروه های سیاسی شأنی برای آقای خاتمی 
قائل شدند که بر اساس آن، ایشان کمیته ای تشکیل دهند و از 
آن طریق، اشخاص حقیقی وارد شورا شوند. این کمیته منتخب 
که بخشی از آن هم متشکل از دبیر کل های احزاب بود و در یک 

مقطع من نیز عضو آن مجموعه بودم، برخی از اشخاص را وارد 
شورای عالی کرد که آقای دکتر عارف هم جزو آن ها بود. اما من 
مخالف حضور افراد حقیقی در شورای عالی اصلاح طلبان و یا هر 
فرآیند دیگر تصمیم گیری هستم. با این وجود اگر قرار باشد که 
در شورای عالی سیاست گذاری، ده الی دوازده نفر اضافه شوند 
حتماً آقای عارف هم جزو آن ها است. اما مسئله ای که وجود دارد 
مسئولیت ایشان در شورا است. من معتقدم که ایشان با وجود 
اینکه یک مدیر قوی اجرایی در بدنه دولت است، اما تجربه کافی 

برای فعالیت سیاسی و تشکیلاتی ندارد.
*  علت عملکرد ضعیف فراکسیون امید

تاجرنیا با اشاره به انتقادات به عملکرد فراکسیون امید در 
مجلس شورای اسلامی، می گوید: بخشی از مشکلاتی که ما در 
فراکسیون امید با آن روبه رو هستیم، جدا از آن که خودِ نمایندگان 
مجلس نیز حزبی، تشکیلاتی و سیاسی نیستند، همین عدم تجربه 
مدیریت تشکیلاتی و سیاسی دکتر عارف است. من معتقدم به 
این دلایل که افکار عمومی همیشه برای اصلاح طلبان مهم بوده 
است، می توانستند در دوره جدید، مسئولیت دکتر عارف را به 
شخص دیگری بسپرند و یا مانند جبهه هماهنگی اصلاحات، این 
مسئولیت به صورت ادواری تغییر بکند تا ما یک فرد را به عنوان 
محور این کار نداشته باشیم. واقعیت این است که به جز آقای 
خاتمی، همه آدم هایی که در این مجموعه هستند با مخالفت هایی 
روبه رو می شوند که نمی توانند جامعیت آقای خاتمی را داشته 
باشند. او همچنین اضافه می کند: بنابراین من اگر در شورای عالی 
بودم می گفتم به احترام افکار عمومی و انتقادات موجود، ما آقای 
دکتر عارف را به عنوان ریاست شورای سیاست گذاری انتخاب 

نخواهیم کرد.
تاجرنیا همچنین درباره گمانه زنی ها درباره تغییرات در شورای 

عالی و مطرح کردن برخی از افراد برای اضافه شدن به شورا، 
می گوید که من معتقدم می شود به افکار عمومی احترام گذاشته 
شود، اما من فکر می کنم که این شورا و این مجموعه نیازمند 
تغییرات اساسی تر از جابه جایی چند نفر است. خصوصاً وقتی 
بحث نفرات مطرح می شود بازهم انتقاداتی صورت می گیرد که 
چرا این افراد حضور داشته باشند و نه افراد دیگری؟ بنابراین 
به نظر من باید این مسئله به صورت ساختاری درست بشود و 
نیازمند این است که شخص آقای خاتمی و دبیرکل احزاب باهم 
به یک جمع بندی برسند و قبل از اینکه مصادیق معین شود، 
درباره نحوه رسیدن به این ترکیبات توافقاتی صورت بگیرد. به 
نظرم شرط لازم آن هم حضور اشخاص و شخصیت های حقوقی 

به جای اشخاص حقیقی است.
* نباید در شورای عالی، دیکتاتوری اکثریت به وجود 

بیاید
او در ادامه، راه برون رفت از این مشکلات را تکیه کردن بر 
شخصیت های حقوقی می داند و اضافه می کند: به نظرم راه 
برون رفت از این مسائل، تکیه کردن بر شخصیت های حقوقی 
و همچنین اضافه کردن برخی تشکل ها و مجموعه های درون 
جبهه اصلاحات است. بنابراین نیاز است که همه، این مانیفست 
را بپذیرند، اما نیاز نیست که این تشکیلات، همه را پوشش دهد، 
اما باید پوشش حداکثری ایجاد کند و باید پیش بینی شود که در 
درون آن، یک دیکتاتوری اکثریت صورت نگیرد. یعنی افرادی که 
ممکن است نوع دیگری بیندیشند، با نگاه محافظه کار تا تندروتر 

جایی برای ابراز عقیده و معرفی کاندیدای خود داشته باشند.
تاجرنیا همچنین با اشاره به اینکه انتقادات به دموکراتیک 
طرفداران  و  مردم  دغدغه  اصلاح طلبان  عالی  شورای  نبودن 
اصلاحات نیست، تصریح می کند: بحث دموکراتیک نبودن شورای 
عالی، مسئله مردم و طرفداران اصلاحات نیست، بلکه دغدغه 
افراد و فعالان سیاسی اصلاح طلبان است. مسئله ای که مردم با 
اصلاح طلبان دارند، این است که می خواهند جریان اصلاح طلبی، 
مناسبات خود را با دولت و مردم حفظ کند و همچنین در برابر 
اتفاقاتی که می افتد و موجی از نگرانی را برای مردم به وجود آورده  
است، واکنش نشان دهند و بدانند که آیا اصلاح طلبان همچنان 
می خواهند که همدلانه در برابر بحران های موجود، سکوت کنند 
یا خطرات را مطرح می کنند؟ یا اینکه قرار است خود را در 

بسیاری از فرآیندهایی که شکل می گیرد، دخالت ندهند؟
گفته  اینکه  درباره  همچنین  ششم  مجلس  نماینده  این 
با ریزش سرمایه اجتماعی مواجه اند و  می شود اصلاح طلبان 
ارائه لیست ها در دو انتخابات اخیر غیردموکراتیک بوده است و 
این موضوع در ریزش سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان مؤثر بوده 
است، اظهار می کند که ریزش سرمایه اجتماعی اصلاح طلبان به 
شورای عالی اصلاح طلبان و مناسبات درون آن ارتباطی ندارد. 
چون اگر از کسانی که در انتخابات اخیر به لیست اصلاح طلبان 
رأی دادند سؤال کنید، بسیاری از آن ها شورای عالی اصلاح طلبان 
را نمی شناسند. 99 درصد از افکار عمومی مردم نمی دانند که 
شورای عالی اصلاح طلبان چیست و سازوکار درون آن به چه 

شکل است.

رایزنی و بررسی های نهایی نمایندگان مجلس برای تصویب 
لوایح مرتبط با پیوستن به »گروه ویژه اقدام مالی« )FATF( در 
حالی صورت می گیرد که تلاش مخالفان نیز به اوج خود رسیده 

است.
از چند ماه پیش موضوع پیوستن ایران به گروه ویژه اقدام مالی 
در دست بررسی نمایندگان مجلس قرار گرفته و طی روزهای 
آینده تکلیف آن مشخص خواهد شد. پیوستن به گروه ویژه اقدام 
مالی مستلزم برداشتن چهار گام عملی یا به عبارتی تصویب لوایح 
چهارگانه است که لایحه الحاق ایران به کنوانسیون سازمان ملل 
متحد برای مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو(، اصلاح 
قانون پولشویی، اصلاح قانون مبارزه با تامین مالی تروریسم و 
 CFT( الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی تروریسم

( از آن جمله است. 
تاکنون مجلس کلیات لایحه اصلاح قانون مبارزه با تأمین 
مالی تروریسم، لایحه اصلاح قانون مبارزه با پولشویی و همچنین 
لایحه مبارزه با جرائم سازمان یافته فراملی )پالرمو( را مورد تایید و 
تصویب قرار داده و حال نوبت به الحاق ایران به کنوانسیون مقابله 
با تامین مالی تروریسم )CFT(رسیده تا سرنوشت پیوستن ایران 

به FATF مشخص شود. 
در چنین شرایطی، مخالفان نیز از هر ابزاری برای به بن 
بست کشاندن الحاق ایران به FATF بهره می گیرند که تبلیغات 
گسترده رسانه ای، پیامک های تهدید کننده و هشدارآمیز به 
نمایندگان مردم و همچنین تجمع در مقابل مجلس از آن جمله 

به شمار می رود. 
در این میان اما سخنان اخیر آیت الله »محمدعلی موحدی 
کرمانی« دبیر کل جامعه روحانیت مبارز در دیدار اعضای شورای 
مرکزی اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان بیش از هر موضعی 
انعکاس یافته است. وی اظهار داشته »به اعتقاد بنده در مرحله 
ابتدایی مجلس باید هوشیار باشد و دقت کند تا این لایحه تصویب 
نشود، اگر هم تصویب کند من مطمئن هستم شورای نگهبان 
آن را رد خواهد کرد...شورای نگهبان هم که رد کند به مجمع 
تشخیص مصلحت نظام خواهد آمد و من معتقدم این مجمع 
کاملا بیدار است، ممکن است تغییراتی دهد ولی من به مجمع 
امیدوار هستم، البته به شورای نگهبان هم امیدوارم و ان شالله این 

معاهده به سرنوشت خوبی تمام خواهد شد.«
با انتشار سخنان دبیر کل جامعه روحانیت مبارز، تحلیلگران 
سیاسی و حقوقی به بررسی ابعاد این دست مواضع و استدلال 
جمله  از  پرداختند.   FATF تصویب  حرمت  چون  هایی 
»محمدعلی وکیلی« نماینده مجلس و فعال سیاسی در یادداشتی 
نوشت: در واقع مبنای فتوای حرمت تصویب FATF محل ابهام 
است؛ اولا در مملکتی که نظامش مبتنی بر ولایت فقیه است، 
حوزه سیاسی و عمومی تابع فتوی نیست و در صورت ضرورت، 
حکم ولی فقیه فیصله بخش است و در دیگر موارد با وجود شورای 
نگهبان که مسئولیت تشخیص شرعیت و یا غیر آن را عهده دار 
است نیز محلی برای ورود دیگر مراجع به این حوزه وجود ندارد. 
وی افزود: به نظر می رسد ورود و صدور فتوای این مراجع در 
حوزه های سیاسی و عمومی )خصوصاً در مواردی که نظام مکانیزم 
مشخصی برای تصمیم گیری دارد و با توجه به دکترین حاکم 
بر نظام این تصمیمات حکم احکام عمومی می یابند که واجب 
الاطاعه اند(، به تشویش و آشفتگی راهبردی می انجامد؛ لذا خلاف 

مصالح نظام و امت اسلامی است. 
روزنامه »قانون« مخالفت با عضویت ایران در گروه ویژه اقدام 

مالی را به مساله شفافیت پیوند زد و نوشت: به نظر برخی از 
راه های  تا  می کوشند  و  دارند  واهمه  کشور  در  شفاف سازی 
افشای برخی مراودات مالی در کشور بسته شود. در همین راستا 
خبرگزاری فارس که نیازی به معرفی ندارد، گزارشی از تعدادی 
نیرو که این رسانه آن ها را دانشجو می خواند، منتشر کرد و آن ها 
را مخالف تصویب لوایح مربوط به FATF خواند. در این گزارش 
آمده بود که جمعی از دانشجویان دانشگاه های تهران عصر جمعه 
13 مهر در اعتراض به تصویب لوایح مربوط به FATF و پیوستن 

کشورمان به این معاهده در مقابل دانشگاه تهران تجمع کردند 
به نوشته این روزنامه، بی شک رسانه ها و جریان هایی مانند 
نماینده های  محافظه کاران،  احمدی نژاد،  طرفدار  نیروهای 
جبهه پایداری)رفقای دیروز احمدی نژاد و یاران امروز علم الهدی 
و رئیسی( و خبرگزاری های فارس و تسنیم زمانی که علیه یک 
موضوع با تمام قوا به میدان می آیند و به صورت زنجیره ای و 
همگرا علیه آن می کوشند، کاسه ای زیر نیم کاسه  است و باید در 
نیت آن ها شک کرد زیرا کمتر زمانی مشاهده شده است که این 
جریان که حتی بخشی از آن ها حتی اعتقادی به رای مردم ندارند 
برای بهبود اوضاع ملت اقدامی کرده باشند و این فشارهایی که در 

دستور کار  آن ها بوده، گویای امور است. 
»بهمن کشاورز« حقوقدان و رئیس پیشین اتحادیه سراسری 
کانون های وکلای دادگستری ایران )اسکودا( در گفت وگو با ایرنا، 
اظهار داشته »باید مخالفت ها را ناشی از سه امر دانست؛ نخست 
اینکه امکان دارد برخی افراد آگاهی و اشراف کافی به مسائل 
نداشته و در عین حال مخالفت کنند. دوم موضوع سیاسی و 
جناحی است که البته از دیدگاه صرفا سیاسی که افرادی بخواهند 
از این مخالفت ها برداشت هایی به نفع خود داشته باشند. مطلب 
سوم که به نظر می رسد باید با دقت بیشتری به آن توجه داشت 
این است که تحریم و مسائل پیچیده مالی همیشه به عده ای 
این اجازه و امکان را داده که در کوتاه مدت ثروت های زیادی را 
بدست آورند. بنابراین بیشتر باید به این بعد قضیه توجه داشت 
زیرا شاید افرادی وجود دارند که هر نوع شفافیت مالی باعث ضرر 
و زیان های غیر قابل جبرانی برای آنها خواهد شد؛ بنابراین بدیهی 

است که از شفافیت گریزان باشند.«
این کارشناس مسائل حقوقی با برشمردن فوائد اقتصادی، 
سیاسی و حقوقی لوایح تاکید کرد: آنچه مسلم است این که با 
توجه به وضعیت فعلی کشور و همچنین وجود موضوع تحریم 
هایی که قطعا عملی نیز خواهد شد، اضافه کردن باری به این 
مجموعه به نظر کار درستی نیست. به عبارت دیگر مشکلاتی که 
در مبادلات بانکی و مالی کشور به علت تحریم ها ایجاد شده و 
خواهد شد، به اندازه کافی سنگین هست و نباید برخی مشکلات 
دیگر را نیز به آن اضافه کرد و تسهیلات معمول و عادی را که برای 

مبادلات بین المللی وجود دارد، از دست داد. 
به باور ناظران، افزون بر نگاه ها، منافع و اهداف سیاسی و 
شاید اقتصادی، مسائل دیگری نیز در مخالفت با پیوستن ایران به 
FATF وجود دارد که عدم آگاهی و اشراف به موضوع و بدبینی 
نسبت به غرب از آن جمله اند. باید به این نکته توجه داشت در 
شرایطی که آمریکا زیر فشارهای بین المللی قرار گرفته و متحدان 
دیرینه واشنگتن از مواضع یکجانبه گرایانه »دونالد ترامپ« علیه 
ایران دوری می گزینند، پشت پا زدن تهران به FATF و ماندن 
در لیست سیاه این سازمان بین دولتی نه تنها گرهی از مشکلات 
نخواهد گشود که برخی کلاف های در هم تنیده را پیچیده تر 

خواهد ساخت. 

کارشناس مسائل بین الملل گفت: دولت و مجلس و نهادهای تصمیم گیر کشور 
درباره لوایح مرتبط با FATF تصمیم کارشناسی می گیرند و باید از هرگونه واکنش 

هیجانی و تجمع و تحریک افکار عمومی اجتناب کرد.
»مهدی ذاکریان« درباره بررسی لوایح مرتبط با FATF در نهادهای تصمیم گیر 
کشور افزود: روشن است که پیوستن به هر کنوانسیون، تفاهم ، کمپ و لیگ بین المللی 
بایستی با تدبیر و مطالعه دقت باشد و برای این که این دقت شکل بگیرد، نماینده ها اگر 

طرح می دهند و دولت اگر لایحه می دهد باید کار کارشناسی انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: در نهایت باید اساتید دانشگاه، متخصصین و کارشناسان با 
بررسی شرایط کشور و قانون اساسی در هر زمینه ای به جمع بندی برسند و توصیه 
های خاص خود را به مجلس و دولت داشته باشند و مجلس بر اساس این توصیه 
های کارشناسی تصمیم گیری کند. بعد هم شورای نگهبان می داند و مصوبه مجلس. 
بنابراین نه تنها درباره لوایح مرتبط با FATF بلکه درباره هر یک از لوایح همانند آن ما 
باید با بررسی عالمانه نگاه کنیم.این کارشناس مسائل بین الملل یادآور شد: آنچه امروز 
روشن و شفاف شده این است نظام بین الملل می تواند از پیوستن و نپیوستن ما به 
کنوانسیون ها به نفع یا برعلیه ما استفاده کند لذا از هر نوع واکنش هیجانی و توده ای 
بایستی اجتناب کرد. فقط تصمیمات کارشناسی صورت بگیرد و برپایه آن تصمیمات 

کارشناسی به جمع بندی رسید.
ذاکریان با تاکید بر این که فکر می کنم دولت و مجلس اینها را مورد توجه قرار داده 
اند و شورای نگهبان هم دقت لازم را به کار برده است، اظهار داشت: تجمع و حضور 
پوپولیستی و تحریک افکار عمومی کار صحیحی نیست و این کارها به نفع اسرائیل، 

آمریکا و عربستان خواهد بود. 
وی همچنین در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه اظهارات و موضع گیری های 
رییس جمهوری و وزیر امور خارجه کشورمان چه تاثیری در فرآیند تصمیم سازی 
آمریکا خواهد داشت، گفت: اگر فرآیند تصمیم سازی بخواهد مبتنی بر دیدگاه های 
کسانی مثل جان بولتون و ترامپ باشد وضعیت فاجعه آمیزی برای آمریکا و جامعه 
جهانی است.کاری که دکتر روحانی شروع کرد و مایه تقدیر بوده این است که این 

فرآیند را دچار اخلال کرد.
این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: محور اصلی فرآیند تصمیم گیری ترامپ، بولتون 
و پمپئو که در سیاست خارجی آمریکا شکل گرفته و بر سیاست بین الملل تسلط دارد 
با نطق آقای روحانی در مجمع عمومی مورد تردید واقع شده است به خاطر این که 

ایشان در یک مجمع جهانی گفت و گوی جامع را مطرح کرد.
ذاکریان ادامه داد: پیشنهاد گفت و گوی جامع جهانی کار جدید و پیشنهاد خوبی 
است که وزارت امور خارجه و ریاست جمهوری در مجمع عمومی سازمان ملل ارائه 
کردند و از این طریق مواضع ایران و مواضع رژیم ترامپ را در معرض ارزیابی سایر 

کشورهای عضو سازمان ملل و همچنین افکار عمومی جهانی قرار دادند.
وی یادآور شد: این داوری قطعا با شیوه ای که رژیم ترامپ اتخاذ کرده به ضرر ترامپ 
و با شیوه ای که ایران در جامعه جهانی انتخاب کرده به نفع ایران خواهد بود همچنان 
که در این دو سال ریاست جمهوری ترامپ هم به نفع ایران بوده این منفعت از این به 

بعد هم تقویت می شود.
تحلیلگر مسائل بین الملل به نقش و جایگاه اندیشکده ها در تدوین سیاست خارجی 
آمریکا و ضرورت تعامل با این اندیشکده ها اشاره کرد و گفت: اندیشکده های وابسته هر 
دو جناح در آمریکا، چه نومحافظه کار و چه دموکرات، مانند بنیاد هریتیج، کامنتری، 
مجله نشنال اینترست، شورای روابط خارجی آمریکا موسسه های مهمی هستند که 

بایستی در آنها رسوخ کرد و حرف زد.
ذاکریان افزود: برخی در ایران فکر می کنند تعامل با این نهادها و اندیشکده ها جزو 
وظایف رییس جمهوری و وزیر امور خارجه ایران است در حالی که این کار جزو وظایف 
نماینده های مجلس، وزرا، معاونت بین الملل همه دستگاه های اجرایی کشور، معاونت 
بین الملل همه نهادهای انقلابی و قوه قضاییه هم هست و همه باید در تبیین موضع 

ایران در اندیشکده ها و پژوهشکده ها فعال شوند.
وی اظهار داشت: این که فعالیت های موشکی ایران دفاعی است،یا حضور ما در 
عراق و سوریه برای حذف تروریسم و تضمین امنیت منطقه است باید از زبان سیاست 
گذاران ما به اندیشکده ها منتقل شود و این اندیشکده ها در میان سناتورها، در کنگره ، 

جامعه آمریکا این مواضع را در تصمیم سازی مورد لحاظ قرار دهند. ما از این زاویه ورود 
نکردیم و این یک کاستی است که باید مورد توجه قرار گیرد.

این استاد دانشگاه در پاسخ به این سوال که آیا ابتکار سازوکار ویژه مالی 1+4 می 
تواند گرهی از مشکلات اقتصاد ایران باز کند، گفت: این ابتکار حتما موثر است و می 
تواند به بازکردن گره های موجود کمک کند و فضای بیشتری را برای ایران ایجاد 
کند اما اینکه انتظار داشته باشیم مشکلات اقتصاد ایران را حل کند این طور نیست. 
ما بایستی بپذیریم بازار مالی و پولی دنیا در اوفک و وزارت خزانه داری آمریکا تعریف 

می شود. 
وی اضافه کرد: با این حال اگر فضای بسته خزانه داری با در بسته ما مواجه شود 
یعنی این که اندکی تحمل کنیم و سختی ها و دشواری ها و ظلمی که بر ایران تحمیل 
می کنند را در یک سال بتوانیم پشت سر بگذاریم - کما اینکه بعد از آمدن ترامپ یک 
سال را پشت سر گذاشتیم  و آنها از طرف ما این در بسته را ببینند مجبور می شوند در 

سیاست هایشان تجدید نظر کنند.
ذاکریان تصریح کرد: یکی از ابزارهایی که سبب تجدید نظر در سیاست های آمریکا 
می شود همین بیانیه ای است که 1+4 در نیویورک ارائه داد و سازوکار جدیدی 
تعریف کرد.این ابتکار قطعا در حوزه هایی مانند انرژی تاثیر می گذارد و اثرگذاری موانع 

آمریکایی ها را کمتر خواهد کرد.
این تحلیلگر مسائل بین المللی درباره تلاش های اتحادیه اروپا برای استقلال 
سیاسی و اقتصادی از آمریکا و این که ایران چه جایگاهی در این زمینه دارد، اظهار 
داشت:چشم اندازی که اتحادیه اروپا تعریف می کند، این است که بازار واحد مالی و پول 
قدرتمند مستقل داشته باشند.اتفاقا برخی از نظریه پردازان روابط بین الملل معتقدند 

مقاومت ایران می تواند به استقلال سیاسی اروپا کمک کند.
وی خاطرنشان کرد: در حال حاضر اروپا توانسته در نظام بین الملل استقلال سیاسی 
خود را اثبات کند و مقاومت اقتصادی ایران هم می تواند به استقلال اقتصادی و مالی 
اروپا کمک کند.با این حال برای اینکه این اتفاق بیفتد اروپا خودش هم باید نقش 

آفرینی کند.

ذاکریان کارشناس مسائل بین الملل:

دولت و مجلس درباره لوایح FATF تصمیم کارشناسی می گیرند
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حیوان شش حقّ به گردن صاحب خود دارد : هر گاه از آن 
پیاده شد علفش دهد، هرگاه از آبى گذشت آبش دهد، به 
ناحقّ آن را نزند، بیشتر از قدرتش آن را بار نكند، بیشتر از 
توانش آن را راه نبرد و مدت زیادى روى آن درنگ نكند.
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و  نشانی  آتش  سازمان  مدیرعامل 
از حضور  قم  ایمنی شهرداری  خدمات 
آتش نشانان در 4400 حریق و حادثه 
برای امدادرسانی به شهروندان در نیمه 

نخست امسال خبر داد.
عباس جعفری با اشاره به آمار علمکرد 
6 ماهه سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری  قم، بیان کرد: با تلاش 

شبانه روزی آتش نشانان در نیمه نخست 
عملیات  مورد   411 و  هزار   4 امسال 
سازمان  است.مدیرعامل  گرفته  صورت 
آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم با بیان اینکه هزار و 543 مورد از این 
عملیات ها به اطفا حریق اختصاص داشته 
است، بیان کرد: همچنین 2 هزار و 868 
حوادث داشته ایم که متاسفانه 33 نفر در 

این حوادث جان خود را از دست داده اند.
جعفری با بیان اینکه 327 نفر در این 
عملیات ها مصدوم شده اند، بیان کرد: 
همچنین با تلاش آتش نشانان هزار و 

466 نفر نیز نجات یافته اند.
جعفری با بیان اینکه 327 نفر در این 
عملیات ها مصدوم شده اند، بیان کرد: 
همچنین با تلاش آتش نشانان هزار و 

466 نفر نیز نجات یافته اند.
وی میانگین رسیدن خودروهای آتش 
نشانی به محل حوادث یا حریق را با وجود 
مشکلات ترافیکی 3 دقیقه و 18 ثانیه 
ذکر کرد و گفت: با توجه به اینکه 10 
ایستگاه جدید به ظرفیت سازمان آتش 
نشانی قم افزوده شده است، زمان رسیدن 

به محل حادثه کاهش یافته است.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم  خبر داد

امدادرسانی به 4400 حادثه و حریق در 6 ماه

عضو هیأت رئیسه اتاق اصناف استان 
قم گفت: اخیرا یکی از نهادهای عمومی 
شهرک  در  زمین  فروش  از  قم  شهر 
شهاب ممانعت به عمل آورد، این در 
مواد  بنکداران  انتقال  که  است  حالی 
غذایی از بافت فرسوده شهر قم به خارج 

از این شهر به نفع قم است.
به  اشاره  با  صحفی  ابراهیم  سید 
روند واگذاری زمین در شهرک شهاب 
اظهار کرد: اتحادیه بنکداران مواد غذایی 
تفاهم نامه ای را دو سال پیش با شرکت 
شهرک های صنعتی استان قم به امضا 

رساند که براساس آن زمین های شهرک 
شهاب به بنکداران مواد غذایی و لوازم 
بهداشتی و لبنیات واگذار شود.وی ادامه 
داد: روزانه ده ها و صدها تریلی، کامیون و 
کامیونت در خیابان هایی همچون مولوی، 
عمار یاسر و هدف برای حمل و نقل عمده 
مواد غذایی در رفت و آمد هستند که این 
حمل و نقل، ترافیک و راهبندان را به 
دنبال دارد و موجب نارضایتی اهالی این 
خیابان ها و مدیران بیمارستان آیت الله 
اتحادیه  است.رئیس  شده  گلپایگانی 
بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی 

استان قم افزود: شهرک شهاب سال ها بود 
که به بهره برداری رسیده اما بلااستفاده 
ماند، به گونه ای که زیرساخت های این 
به  بود،  رفتن  بین  از  در حال  شهرک 
همین دلیل درخواست کردیم که بخشی 
از زمین های شهرک شهاب به بنکداران 
شود.صحفی  واگذار  قم  غذایی  مواد 
خرید زمین در شهرک شهاب را مورد 
استقبال بنکداران مواد غذایی قم دانست 
و تصریح کرد: بیش از 80 قواره زمین در 
این شهرک به بنکداران واگذار شد، اما 
اخیرا یکی از نهادهای عمومی شهر قم از 

فروش زمین در شهرک شهاب ممانعت 
به عمل آورد، این در حالی است که انتقال 
فرسوده  بافت  از  غذایی  مواد  بنکداران 
شهر قم به خارج از این شهر به نفع قم 
است. وی خاطرنشان کرد: یک سری 
از شرکت های مطرح به شهرک شهاب 
آمدند که انبارهای بزرگ برای استان قم را 
در این شهرک ایجاد کنند، اما اکنون کار 
در این شهرک متوقف شده، این در حالی 
است که پل شهرک شهاب به بهره برداری 
رسید و هیچ مشکل برای حمل و نقل در 

این شهرک وجود ندارد.

رئیس اتحادیه بنکداران و عمده فروشان مواد غذایی استان قم مطرح کرد

منافع خروج بنکداران مواد غذایی از بافت فرسوده

نامحـرمانه 

دل نوشته

جایگزینی تعطیلی شنبه به جای پنج شنبه
 رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی آخرین وضعیت طرح ساماندهی تعطیلات 
کشور را تشریح کرد.سلمان خدادادی رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی ، با اشاره به 
آخرین وضعیت بررسی طرح ساماندهی تعطیلات رسمی کشور در مجلس، گفت: طرح مذکور برای 
بررسی بیشتر به مرکز پژوهش های پارلمان ارجاع شده است. .وی در تشریح علت ارجاع این طرح به 
مرکز پژوهش های مجلس گفت: طرح مذکور به دلیل اینکه حذف هر یک از تعطیلات رسمی کشور 
از تقویم تبعات اجتماعی، سیاسی و مذهبی مختلفی دارد بنابراین ضروری بود تا برای کار کارشناسی 
بیشتر به مرکز پژوهش ها ارجاع شود.وی در تشریح طرح مذکور اظهار داشت: در این طرح آمده است 
تا تعطیلی روز 29 اسفند )روز ملی شدن صنعت نفت( و همچنین روز 13 فروردین )روز طبیعت( 
حذف شود.نماینده مردم ملکان در مجلس اضافه کرد: همچنین در این طرح پیشنهاد شده که شنبه ها 
به جای پنجشنبه ها تعطیل شود و همچنین تعطیلی روز 14 و 15 خرداد حذف و فقط عزای عمومی 
باشد.خدادادی در پایان با بیان اینکه تعطیلات رسمی کشور زیاد است، گفت: لازم است تا تعطیلات 
ساماندهی شوند؛ اعضای کمیسیون اجتماعی منتظر گزارش مرکز پژوهش های مجلس هستند تا آن 

را بررسی و گزارش جامع و کاملی را برای ارزیابی در جلسه علنی تقدیم هیئت رئیسه مجلس کنند.
 

ادعای عجیب احمد منتظری علیه هاشمی
احمد منتظری فرزند مرحوم آیت الله منتظری اخیرا در مصاحبه ای ادعا کرده حمل مواد منفجره 
از سوی 6 پاسدار انجام شده که با آیت الله هاشمی کار می کرده اند، او مدعی می شود در این باره علی 
شمخانی اطلاعات تکمیلی دارد، ولی شمخانی می گوید آن زمان درگیر جبهه بوده و اطلاعی ندارد. 
حجت الاسلام احمد منتظری در مصاحبه ای تصویری با برنامه خشت خام، درباره خاطرات پدرش اعلام 
کرده که حمل مواد منفجره در دهه شصت به عربستان سعودی از سوی سیدمهدی هاشمی نبوده، 
بلکه از طرف 6 پاسدار انجام شده است. منتظری با نقل این مطلب از خاطرات پدر خود اضافه کرده که 
مرحوم آیت الله منتظری به او گفته، این پاسداران با مرحوم هاشمی رفسنجانی کار می کرده اند. آیت الله 
هاشمی در خاطرات 20 مرداد سال 1365 می نویسد: آقای بشارتی اطلاع داد که عربستان اعلان کرده 

چند نفر از حجاج ایرانی در ساک های خود تی ان تی داشته اند.

ثبت سالانه 6 میلیون پرونده در کلانتری ها
رئیس پلیس پیشگیری ناجا از ثبت سالانه حدود شش میلیون پرونده در کلانتری های کشور خبر 
داد.سردار محمد شرفی در آیین  رونمایی از فناوری های نوین و فناوری اطلاعات در پلیس پیشگیری ناجا 
که صبح دیروز با حضور فرمانده ناجا برگزار شدبا اشاره به فناوری ارسال مرجوعه های قضایی به شکل 
الکترونیکی اظهار کرد: سالانه حدود شش میلیون پرونده در کلانتری ها تشکیل می شود. این پرونده ها 
حدود دو میلیون ساعت زمان نیاز دارد تا منتقل شود. 7000 نفر از نیروی انسانی ما مسئول این پرونده ها 
هستند و علاوه بر آن طبق برآوردهای ما بیش از دو میلیارد تومان هزینه سوخت و دو میلیون تومان 
هزینه استهلاک خودروهاست.رئیس پلیس پیشگیری ناجا با بیان اینکه کاغذ و لوازم تحریر حدود پنج 
میلیارد تومان هزینه دارد گفت: هزینه بدرقه این پرونده ها نیز حدود پنح میلیارد تومان است که با این 

سامانه از تمامی این هزینه ها صرفه جویی می شود.

البغدادی از حمله موشکی ایران جان به در برد
 یکی از فرماندهان بسیج مردمی عراق اعلام کرد که سرکرده داعش نزدیک بود در حمله موشکی 
ایران به شرق سوریه کشته شود اما جان سالم به در برد.به گزارش مهر به نقل از بغداد الیوم، یکی از 
فرماندهان حشد شعبی عراق در مصاحبه ای گفته است که »ابوبکر البغدادی« سرکرده گروه تروریستی 
داعش نزدیک بود در حمله موشکی ایران به شرق سوریه کشته شود.»جابر المعموری« گفت: حمله 
موشکی چند روز پیش ایران به مواضع گروه داعش در شرق فرات در سوریه که با موشک های پیشرفته 
انجام گرفت یک جلسه مهم این گروه موسوم به شورای جنگ را هدف قرار گرفته بود و ابوبکر البغدادی 
در راه حرکت به سمت این نشست بود.وی افزود: البغدادی نزدیک بود در این حمله موشکی کشته شود 

اما با توجه اینکه به صورت اتفاقی چند دقیقه دیر به جلسه رسید، جان سالم به در برد.
 

نوبخت هم از مردم عذرخواهی کرد
نوبخت ضمن عذرخواهی از مردم و تولیدکنندگان بابت نوسان قیمت ها گفت: ما بابت نوسانات 
قیمت در مدت اخیر شرمنده مردم هستیم.محمدباقر نوبخت، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
برنامه وبودجه کشور طی سفر به قزوین در جمع خبرنگاران اظهار کرد: با توجه به مشکلاتی که وجود 
دارد، امروز توانایی آن را داریم تا از اعتبارات ریالی تأمین شده برای ایجاد اشتغال و تولید استفاده کنیم.وی 
افزود: به منظور ارائه تسهیلات ارزان قیمت برای واحدهای تولیدی که در حال فعالیت هستند، پیش بینی 

لازم صورت گرفته تا بتوانیم مواد اولیه آن ها را از طریق تسهیلات و وجوه اداره شده تأمین کنیم.

آمار تعداد افراد بیسواد در ایران
علی باقرزاده، رئیس سازمان نهضت سوادآموزی ایران می گوید، طبق شاخص سواد در گروه سنی 
شش سال به بالا، آمار کل بی سوادان مطلق هشت میلیون و 800 هزار نفر است و از این تعداد شش 
میلیون نفر بالای 50 سال سن دارند. آمار کم سوادان نیز 10 میلیون نفر است.باقرزاده در تلویزیون ایران 
گروه های سنی سوادآموزی را به سه گروه 10 تا 19، 10 تا 29 و 10 تا 49 سال طبقه  بندی کرد و گفت: 
»طبق آخرین سرشماری نفوس و مسکن سال 95، در گروه  اول نرخ باسوادی 2/ 98 درصد و تعداد 

بی سوادان باقی مانده 190 هزار و 500 نفر است.«

یک اربعین عاشقی
محمد خامه یار

ازدحام جمعیت در پایانه مرزی بیش از حد تصور است. یکی، دو سال پیش که به سفر زیارت 
اربعین مشرف شده بودم، از شلوغی این جمعیت خبری نبود. هیچ وقت فکر نمی کردم به این حد 
معطل شویم و با گرسنگی و تشنگی و در ازدحام نفس گیر جمعیت مواجه شویم. بدون اغراق، دوازده 
ساعتی، پشت گیت ها جا خوش می کنیم. نیروهای مرزبانی کار کنترل روادید و تشریفات ورود به 
کشورشان را به کندی انجام می دهند. گاهی سیستم ها به هم می ریزد و هنگ می کند و طرف 
عراقی زود دست از کار می کشد و نخ سیگارش را آماده می کند و چوب کبریتی به آن می زند. 
اعتراض هم معنی ندارد. سیگار کشیدن، امری عادی است و سرباز و درجه دار  نمی شناسد. سن و 
سال، حد و حدودی هم ندارد. دود، اتاق ها را فرا می گیرد...  گاهی وقت ها هم به خاطر شلوغ کاری 
و بی نظمی برخی زائرین، عراقی ها لج می کنند و برای آرام کردن مردم، دست از کار می کشند.  
عبور از مرز و انجام تشریفات قانونی طول می کشد و کار به شب می رسد. هوای سرد، استخوان ها 
را قلقلک می دهد و تحمل آن برای برخی همراهان سخت می شود. بالاخره با سلام و صلوات نوبت 
به ما می رسد و روی یک یک گذرنامه ها مهر خروجی نقش می بندد و از پنجره خارج و به دست 
بچه ها سپرده می شود.آخرین نفر کاروان که گذرنامه اش را می گیرد نفس عمیقی می کشم و از 
پرچم دار  کاروان می خواهم جلوی کاروان حرکت کند. کاروان حدود چهل زائر دارد که اکثر آنان، 
بچه های محل و از رفقا هستند.با عبور از مرز به طرف پایانه مسافربری راه می افتیم. از همان ابتدای 
کار چند جوان عرآقی پا به پای ما می آیدند و دائم می پرسند: انت معلم... مدیر کاروان تویی؟  آنان 
دوست دارند شب در شهر بدره مهمان شان باشیم و ما اصرار داریم شب به طرف نجف حرکت کنیم. 
جوانان عراقی قسم می خوردند که ماشینی وجود ندارد تا به جایی برویم! وقتی به پایانه رسیدیم با 
انبوه تریلی ها و کامیون ها مواجه می شویم که زائرین را با خواهش و تمنا به بدره می بردند. وجود 
این همه کامیون و تریلی که تعدادشان قابل شمارش نیست، برای نقل و انتقال زائرین شگفت زده 
می شوم. جالب اینکه هیچ یک از ماشین ها دولتی نیست.  جوانان عراقی دست بردار نیستند و تا ما 
سوار نشویم رهایمان نمی کنند. بچه ها یکی یکی عقب ماشین سوار می شوند. من و خانواده داخل 
کابین ماشین می نشنیم. دقایقی می گذرد اما از حرکت ماشین خبری نمی شود. مثل بقیه خسته و 
خواب آلودم. حوصله ام سر می رود. اسم راننده را  که جوان بیست و هشت ساله ای به نظر می رسد 

را می پرسم که به عربی پاسخ می دهد: خادمک ابو علی... خدمتگزار شما ابوعلی. 
می گویم ابوعلی پس چرا حرکت نمی کنی؟

و او می گوید: ظرفیت ماشین هنوز تکمیل نشده!
می پرسم: با چند نفر دیگه تکمیل می شه؟

می گوید: با دویست نفر دیگه!
تعجب می کنم اما تعجبم بی جا است و پی بردم تا ماشین تکمیل نشود، حرکت نمی کند. راننده 
پس از حرکت می گوید: اگر با  جمعیت کمی می رفتم مهمان گیرم نمی آمد! بعد گوشی را دست 
می گیرد و به خانمش زنگ می زند و با خوشحالی می گوید: امشب مهمان زائر  دارم و داریم می 
آییم. شام را زود آماده کن! باز هم شگفت زده می شوم که او چه طور می تواند از کاروان پذیرایی کند 
و  شام را زود آماده کند؟ راننده با عبور از بدره وارد جاده فرعی و خاکی شد. پرسیدم: ما را کجا می 
بری ابوعلی؟  می گوید: نگران نباش ما توی بیابان زندگی می کنیم و خانه ما، همین نزدیکی هاس... 

هیچ اثری از آبادی به چشم نمی خورد  و راننده همچنان ماشین را به پبش می برد....
ادامه دارد

شترامپ در خواب بیند پنبه دانهکاریکاتور

محمدعلى رجبى

اخبــار
توسط شهرداری منطقه 5 قم برگزارشد

یادواره سردار شهید یوسف سجودی 

 مراسم یادواره سردار شهید یوسف سجودی با همکاری شهرداری 
منطقه 5 قم برگزار شد.

 شهردار منطقه پنج قم با بیان اینکه این مراسم با حضور رئیس 
کمیسیون فرهنگی، ورزشی و  اجتماعی شورای اسلامی شهر قم  به 
همراه خانواده معظم شهدا و ایثارگران و هم رزمان شهید سجودی و 
خانواده گرامی شهید  در بوستان شهید سجودی برگزارشد اظهار داشت:با 
توجه به ضرورت و اهمیت اقدامات فرهنگی در موضوع ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت و سیاست گذاری شورای اسلامی شهر قم درحوزه فرهنگ 
ایثار و شهادت اقدام به مشارکت در برپایی یادواره این شهید بزرگوار  

بوده است.
احمد ترکمن با اشاره به فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر 
ضرورت زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهدای گرانقدر بیان داشت : این 
منطقه همواره در راستای رسالت گرامیداشت یاد شهدا در سطح منطقه 
بوده است و شهرداری قم همواره نسبت به مسائل مربوط به خانواده معزز 
شهدا، جانبازان و ایثارگران حساس بوده و مسائل و مشکلات ایشان را در 

حد توان پیگیری و نسبت به حل آن ها اقدام کرده است.
وی به  ایجاد فضا برای فعالیت های فرهنگی در سطح منطقه ، 
پیگیری و هماهنگی برای حل مشکلات خانواده معزز شهدا و جانبازان 
با تمام توان در منطقه 5 اشاره نمود و خاطر نشان کرد: امروز به برکت 
انقلاب و خون شهدا شاهد پیشرفت و توسعه ایران اسلامی هستیم و نباید 

از این ارزشها چشم پوششی نماییم.

شهردار قم درپیام تبریک به مناسبت هفته ناجا

امروز نیروی انتظامی 
در خدمت مردم  است

شهردار قم در پیامی فرا رسیدن هفته نیروی انتظامی را به همه 
فرماندهان، کارکنان خدوم و جان بر کف این نهاد تبریک گفت.

متن پیام دکتر سقاییان نژاد شهردار قم به این شرح است:
»امروز نیروی انتظامی در خدمت مردم، در کنار مردم و پشتیبان 
آنان است و آحاد مردم نیز به این نیرو افتخار می کنند و به آن اعتماد 

دارند.«)مقام معظم رهبری(. 
نیروی انتظامی از جمله نهادهایی است که در حفظ نظم و امنیت 
جامعه و حراست و حفاظت از دستاوردهای نظامی ارزشمند جمهوری 
اسلامی ایران در کنار دیگر نیروهای مسلح نقشی بی بدیل را ایفا می کند.

تحقق نظم و امنیت و حفظ آرامش و آسایش جامعه از مهمترین 
رسالت هایی است که بر عهده نیروی انتظامی گذاشته شده و قطعا با 
تلاش، رشادت و ایستادگی فرماندهان و پرسنل خدوم نیروی انتظامی، 
امروز ایران اسلامی توانسته در بعد امنیت و آرامش به یک الگو تبدیل 
شود.هفته نیروی انتظامی فرصتی ارزشمند برای ارج نهادن به جایگاه 
دلیرمردانی است که در حفظ امنیت و دفاع از مردم جان را بر کف نهاده 
و با تلاشی خستگی ناپذیر، ایثارگرانه در تحقق امنیت پایدار اجتماعی 

کوشش می کنند.
اینجانب ضمن تبریک فرا رسیدن هفته نیروی انتظامی به همه 
فرماندهان و پرسنل خدوم، امیدوارم در سایه رهنمودهای مقام معظم 
رهبری در مسیر تحقق اهداف عالیه نظام اسلامی و همچنین برقراری 

هرچه بهتر نظم و امنیت پایدار بیش از پیش موفق باشید.

رئیس شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد

تحقق رضایت شهروندان 
با نگاه همه جانبه و کارشناسی

رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر قم در بازدید از اقدامات شهرداری 
منطقه یک، از روند ارائه خدمت رسانی به شهروندان و اجرای پروژه های 

شهرداری در این منطقه تقدیر کردند.
عبدالله جلالی در حاشیه بازدید اعضای شورای اسلامی شهر قم از 
اقدامات شهرداری منطقه یک قم، بیان کرد: شهرداری منطقه با رویکرد 
همه جانبه گرایی و از هر زاویه ای که توانسته در راستای پیشبرد اهداف 
مدیریت شهری و خدمات رسانی همه جانبه به شهروندان و زائرین شهر 

کریمه اهل بیت)س( ورود کرده که جای تقدیر و تشکر دارد.
رئیس شورای اسلامی شهر قم وظیفه شناسی، موقعیت شناسی، نگاه 
کارشناسی و همه جانبه گرایی نسبت به همه مسائل در منطقه یک را 
منجر به کسب رضایتمندی حداکثری شهروندان و اجرای موفق پروژه 
های عمران شهری دانست و تصریح کرد: این شرایط نتیجه هنر مدیریتی 
است که شهرداری منطقه یک در این زمینه حائز رتبه برتر است .جلالی 
بیان کرد: توجه لازم به پاسخگویی و نظارت کافی در اجرای امور یکی 
از اصلی ترین اقدامات در تمامی دستگاه ها و ارگان ها بوده و امید است 
که با در نظر گرفتن این موضوعات بتوانیم بهترین خدمات رسانی را به 
زائرین و مجاورین شهر کریمه اهل بیت)س( داشته باشیم.در ادامه مهدی 
اصفهانیان مقدم شهردار منطقه یک قم در این جلسه از حمایت های 
همه جانبه شهردار قم و رئیس و اعضاء شورای اسلامی شهر، در پیشبرد 
اهداف شهرداری تقدیر کرد و افزود: هرکجا توفیقی در مجموعه مدیریت 
شهری نصیب ما شده مرهون تعامل و همکاری خوبی است که بین 
شهروندان، شهرداری و شورای اسلامی شهر وجود دارد و این تعامل منجر 
به پیشرفت حداکثری پروژه های منطقه یک شده است.وی اضافه کرد: 
پروژه های عمرانی، خدماتی، تملکی، ترافیکی و فضای سبز سطح منطقه 
در حداقل زمان، بالاترین کیفیت و با حداکثر رضایتمندی شهروندان در 

حال اجرا بوده و امید است این روند ادامه پیدا کند.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

اجازه تغییر کاربری باغات 
به هیچ وجه داده نشود

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: تملک 
باغات شهر در دستور کار شهرداری است.

پیام جوادیان با اشاره به اقدام شهرداری مبنی بر تملک برخی باغات 
سطح شهر، گفت: در منطقه یک باغ اشراقی در مرحله تملک قرار دارد، 
البته این باغ وسعت زیادی ندارد و به همین مقدار نیز بودجه شهرداری 
کفاف نمی دهد.مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: در منطقه دو نیز به دنبال تملک باغ رنجبر برای تبدیل به 
بوستان بانوان هستیم. در منطقه چهار نیز باغ قولیان تملک شده و دو باغ 
دیگر نیز در دستور کار تملک شهرداری قرار دارد.جوادیان با تاکید بر اینکه 
عمده تملک باغات به صورت ملکی انجام می شود، اضافه کرد: در منطقه 
پنج باغ جهانگیر در حال تملک بوده و باغ گلزار نیز در منطقه یک در حال 
تملک برای تبدیل به باغ بانوان است.وی با تاکید بر اینکه عزمی اعتقادی 
نه شعاری برای حفظ باغات باید به وجود آید، تصریح کرد: حداقل کاری 
که می شود انجام داد این است که استان به هیچ وجه اجازه تغییر کاربری 
باغات را ندهد و ما هم در شهرداری آماده هستیم که آب مورد نیاز هر 

باغی که مشکل آبی دارد تامین کنیم.

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه 
)س( گفت: از شهروندان تا مرزنشینان، 
همه باید زیر چتر امنیت قرار بگیرند و با 

اخلالگران در هر رده باید مقابله شود.
آیت الله سید محمد سعیدی روز شنبه 
در آیین صبحگاه عمومی نیروی انتظامی 
استان قم اظهار کرد: اگر مردم در امنیت 
باشند، اخلالگران در عرصه های مختلف 
باید ناامن باشند. وی ادامه داد: در نظام 
های طاغوتی امنیت برای قشرها و مناطق 
با گذشت چهار دهه  اما  است،  خاصی 
از انقلاب اسلامی، نظام مقدس ما ثابت 
کرده، امنیت برای همه است.وی اضافه 
کرد: امنیت از ابتدای خلقت انسان تاکنون 
بوده،  ما  بزرگان  اهمیت  مورد  ابد،  تا  و 
ماموریتی بسیار خطیر و مهم است که 
در حکومت الهی و نظام مقدس اسلامی 
است.  شده  واگذار  انتظامی  نیروی  به 
سعیدی تاکید کرد: این ماموریت سنگین 
و گسترده که عرصه های گوناگون را فرا 
می گیرد در صورتی محقق می شود که 
همه دستگاه های مربوطه، همکار و همراه 
باشند و به وظایف خود به درستی عمل 
کنند.امام جمعه موقت قم افزود: نیروی 
امنیت  مردم  آحاد  برای  باید  انتظامی 
را ایجاد کند و این امر جز با همکاری، 
هماهنگی و حمایت همه دستگاه های 
مربوطه میسر نیست. سعیدی همچنین با 
عرض تسلیت ایام شهادت امام حسین)ع( 
گفت:  انتظامی  نیروی  هفته  تبریک  و 
کارکنان ناجا رهروانِ راه همان رادمردی 
هستند که با عزت و افتخار تن به شهادت 
داد، ولی ذلت را نپذیرفت و شما همراه 
امام شهیدان در این راه از هر فداکاری 
و ایثاری کوتاهی نکرده اید و شهیدان 
نیروی انتظامی شاهد این مدعا هستند. 
وی افزود: نیروی انتظامی، همراه سپاه 
عزیز و ارتش قهرمان در همه عرصه ها 
با هماهنگی توانستند اهداف مقدس نظام 

را مرحله به مرحله پیش ببرند، ان شاءالله 
در گام نهایی و به قله که خواهید رسید، 
حکومت جهانی امام مهدی)عج( را درک 
یگان های  آیین،  این  در  خواهید کرد. 
مختلف نیروی انتظامی استان قم از مقابل 
جایگاه رژه رفتند و در پایان از برگزیدگان 
کارکنان این نیرو در رده های گوناگون 

تجلیل به عمل آمد.
فرمانده انتظامی استان قم:
ضریب امنیت استان قم 

افزایش می یابد
نیز در  استان قم   انتظامی  فرمانده 
آیین گفت: با همکاری و همدلی همه 
مسئولان، اقتدار این نیرو و ضریب امنیت 
رهبر  رهنمودهای  سایه  در  استان  این 
یابد.سردار  می  افزایش  انقلاب  معظم 
آیین  در  شنبه  روز  آقاخانی  عبدالرضا 
صبحگاه عمومی نیروی انتظامی استان 
قم، افزود: امنیت به معنای حراست یک 
فرد، جامعه، ملت و یک کشور در برابر 
تهدیدهای خارجی است.وی خاطرنشان 
کرد: امنیت، نقطه مقابل تهدید به شمار 
می آید و هر کشوری که بتواند تهدیدهای 
بالقوه و بالفعل را از میان بردارد، به آسایش 

تاکید کرد:  امنیت رسیده است. وی  و 
فرماندهی انتظامی قم با بهره گیری از 
توان و ظرفیت خود و استعانت از ساحت 
ملکوتی حضرت معصومه)س( به عنوان 
امین مردم، همواره در اجرای ماموریت ها 
به عنوان نیرویی مقتدر در راستای ارتقای 
امنیت عمومی برنامه ریزی لازم را دارد 
و توانسته به موفقیت های چشمگیری 
دست یابد. آقاخانی با اشاره به فعالیت 
های نیروی انتظامی قم گفت: افزایش 
44 درصدی کشفیات مواد مخدر، افزایش 
23 درصدی انهدام باندهای توزیع مواد 
مخدر، افزایش 36 درصدی تماس های 
عملیاتی، افزایش 23 درصدی برخورد با 
اراذل و اوباش، کاهش 17 درصدی نزاع 
ها و درگیری های خیابانی، افزایش 13 
درصدی برخورد با سارقان و افزایش 17 
ماهه   6 در  سرقت  کشفیات  درصدی 
نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته، بخشی از این فعالیت هاست. وی 
افزود: در سال جاری، با تعیین اولویت های 
تبیین شده از جمله ارتقای توان عملیاتی، 
ارتقای کمی و کیفی تحول در کلانتری ها 
و پاسگاه ها، تشدید مبارزه با قاچاق کالا و 

ارز، مبارزه با جرایم آسیب های اجتماعی، 
کاهش تصادف های جاده ای و تشدید 
مبارزه با عرضه و توزیع مواد مخدر برنامه 
ریزی شده است که ان شاءالله با همدلی و 
همکاری همه دستگاه ها گام های موثری 
در این زمینه برداریم. وی همچنین یاد و 
خاطره شهیدان از جمله بیش از 6 هزار 
شهید استان قم را گرامی داشت و اظهار 
کرد: شهیدان هم چون ستارگان پرنوری 
در تارک نظام مقدس جمهوری اسلامی 

ایران خودنمایی و نورافشانی می کنند. 
استاندار قم نیز در حاشیه برگزاری 
این آیین در گفت و گو با خبرنگاران با 
تبریک هفته نیروی انتظامی گفت: نتیجه 
نیروهای  میان  همبستگی  و  همکاری 
انتظامی و امنیتی استان، تامین امنیت 
به لطف خداوند بوده است. سید مهدی 
خاطر  به  امر  این  کرد:  تصریح  صادقی 
همبستگی میان همه ارکان و دستگاه 
های ذی ربط و مردم بوده است و از مردم 
عزیز به خاطر این همراهی، همبستگی و 

همدلی سپاسگزاری و قدردانی می کنم.
مهدی  سید  حضور  با  آیین  این   
صادقی استاندار، رضا سیار فرماندار، احمد 
رئیسه  هیات  عضو  فراهانی  امیرآبادی 
نماینده مردم قم در مجلس شورای  و 
اسلامی، فرماندهان ارشد نظامی استان 
و جمعی از مسئولان در ستاد فرماندهی 
انتظامی قم برگزار شد. سیزدهم تا نوزدهم 
نامگذاری  ناجا  هفته  عنوان  به  مهرماه 
و »پلیس مقتدر، امین مردم« به عنوان 
شعار این هفته انتخاب شده است. بیش 
از 70 برنامه اجتماعی، فرهنگی، انتظامی، 
ترافیکی و غیره طی این هفته در استان 
قم اجرا می شود. در این آیین، یگان های 
مختلف نیروی انتظامی استان قم از مقابل 
جایگاه رژه رفتند و در پایان از برگزیدگان 
کارکنان این نیرو در رده های گوناگون 

تجلیل به عمل آمد.

آیت الله سعیدی در آیین صبحگاه عمومی نیروی انتظامی استان قم:

با اخلالگران در هر رده باید مقابله شود

دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم از کشف 
مقادیر زیادی کالاهای احتکار شده خبر داد.

مهدی کاهه با اعلام این خبر گفت: دادستانی قم 
با تشکیل اکیپ گشت مشترک متشکل از دادستانی، 
سازمان تعزیرات حکومتی، سازمان صنعت، معدن تجارت، 
سازمان بازرسی و نظارت اصناف، معاونت اطلاعات سپاه 
و نیروی انتظامی به صورت عملیاتی نسبت به مبارزه با 
جرائم اقتصادی و تخلف احتکار اقدامات قاطعی انجام داده 
است.وی ادامه داد: کشف انبار احتکار آلومینیوم به ارزش 
2.8 میلیارد تومان و کشف 23تن جو که با هماهنگی 
سازمان جهاد کشاورزی نسبت به عرضه آن به نرخ رسمی 
اقدام شد از جمله کشفیاتی است که توسط این اکیپ 
ویژه صورت گرفته است. همچنین کشف 129 تن گندم 
که پرونده آن هم اکنون در حال بررسی است از جمله 

کشفیات در ایام اخیر بوده است.
کشف  از  دیگری  نمونه های  به  قضایی  مقام  این 
انبارهای احتکاری اشاره کرد و گفت: در یک مورد دیگر 
انباری که برنج ایرانی و خارجی در آن احتکار شده بود 
کشف شد که پس از بررسی، دستور توزیع این برنج ها به 

قیمت رسمی در سطح فروشگاه های زنجیره ای داده شد. 
علاوه بر این انبار دیگری که در آن مقادیر زیادی چای 
به ارزش 137میلیون تومان دپو شده بود کشف شد که 
متهم آن علاوه بر الزام به عرضه کالا، به پرداخت جزای 

نقدی معادل ده درصد میزان ارزش کالا محکوم گردید.
کاهه در رابطه با کشف گوشت، مرغ و لوازم خانگی 
هم تصریح کرد: در پی انجام گشت مشترک دادستانی با 
سایر ارگان ها حدود 2تن مرغ کشف شد که متهم آن به 
اتهام اختفا و امتناع از عرضه به توزیع کالا به نرخ رسمی 
در بازار محکوم گردید. همچنین در پی اخبار واصله مبنی 
بر احتکار و عدم اعلام موجودی یک انبار لوازم خانگی، 
پس از انجام بررسی های لازم، تعداد 86 دستگاه یخچال و 
285 دستگاه اجاق گاز و 300دستگاه انواع بخاری و 303 
دستگاه آبگرمکن از انبار یک فرد کشف گردید که پرونده 
این فرد در حال بررسی بوده و متهم آن به اتهام اخلال در 

نظام اقتصادی تحت تعقیب می باشد.
وی افزود: 13هزار بند کاغذ گلاسه نیز به ارزش 3.2 
میلیارد تومان تحت اتهام احتکار در حال رسیدگی است 
که با دستور قضایی نسبت به توزیع گلاسه های مذکور در 

بازار اقدام شده است.
دادستان قم در رابطه با تخلف عرضه خارج از شبکه 
کالا هم گفت: به علاوه موارد فوق در راستای مبارزه با 
جرائم اقتصادی در روزهای گذشته 129تن گندم، 926 
کیلوگرم گوشت گوساله وارداتی و میزان زیادی شمش 
آلومینیوم به ارزش 6.7 میلیارد تومان  کشف شده است ...

به گزارش روابط عمومی دادستانی کل کشور، این مقام 
قضایی در رابطه با تخلف اخفاء و امتناع از عرضه کالا به 
بازار تصریح کرد: کالاهای متفاوتی از جمله مرغ منجمد، 
انواع  ایرانی و پاکستانی، شکر و چای، نوشابه و  برنج 
نوشیدنی، کابل و فویل آلومینیوم، و ... به ارزش تقریبی 
مجموعا 20.99 میلیارد تومان از متهمان کشف گردیده 
است.وی در رابطه با ارزش تقریبی کالاهای احتکاری 
گفت: 5.55 میلیارد تومان ارزش تقریبی مجموع کالاهای 
احتکار شده از جمله آب معدنی، کاغذ، لاستیک سواری، 

شکر سفید و ... می باشد.
کاهه در پایان گفت: برای تعدادی از متهمین به اتهام 
اخلال در نظام اقتصادی پرونده قضایی تشکیل شده که 

برخی از این متهمان در بازداشت هستند.

دادستان کاهه خبر داد

کشف مقادیر زیادی کالاهای احتکار شده در قم


